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ACTA DEL PLE ORDINARI DE LA CORPORACIÓ MUNICIPAL,
CELEBRAT EL DIA VINT-I-NOU DE NOVEMBRE DE DOS MIL TRES

- - - o o o O O o o o - - -

A la ciutat de Sagunt, el dia vint-i-nou de novembre de dos mil tres, a les deu
hores, es reuneixen a la Sala de Sessions d’aquest Ajuntament, sota la presidència de la
Il·lma. Sra. Alcaldessa, Gloria Calero Albal, els/les següents regidors/es:

Sr. José Luís M. Chover Lara
Sra. Nuria Hernández Pérez
Sr. Miguel García Benítez
Sra. Aurora Campayo Duarte
Sr. Alfonso Vicente Muñoz Muñoz
Sra. M. Monserrat Solaz Latorre
Sr. Miguel Á. Martín López
Sr. Fernando López-Egea López
Sra. Rosa Vilalta Villarroya
Sr. Joaquín Estal Lizondo
Sr. Manuel Civera Gómez
Sr. Josep Francesc Fernández Carrasco
Sr. Silvestre Borrás Azcona
Sr. Francisco Zarzoso Usina
Sr. Alfredo C. Castelló Sáez
Sr. Juan Serrano Moreno
Sra. Antonia L. Murciano Rodríguez
Sra.  M. Carmen Gómez Bernuz
Sra. M. Dolores Contreras Matalí
Sr. José L. Martí González
Sra. M. Isabel Martínez Domingo
Sr. Marcelino Gil Gandia
Sr. Jaime E. Goig Torres
Sr. Miguel Á. Cortés Flor

Assistits del secretari general, Sr. Emilio Olmos Gimeno, i de l’interventor, Sr.
José Eugenio Garcerán Rodríguez, a fi de celebrar sessió ordinària del Ple de la
corporació, en primera convocatòria.

La presidència obri la sessió i es passen a tractar els assumptes inclosos en
l’ordre del dia.

1 APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ANTERIOR
Sotmès a votació el primer punt de l’ordre del dia, el Ple de l’Ajuntament, per

unanimitat, ACORDA: Aprovar l’esborrany de l’acta corresponent a la sessió celebrada
el dia vint-i-cinc d’octubre de dos mil tres.

Obert el torn d’intervencions, el portaveu del grup PP, Sr. BORRÁS, manifesta:
“Bon dia a tots, des del Grup Municipal Popular sol·licitaríem a aquest Ple que constara



2

en acta la felicitació a l’alcaldessa de Sagunt, Gloria Calero, pel nomenament en
l’executiva de la Federació Espanyola de Municipis i Províncies, moltes gràcies.”

L’alcaldesa-presidenta, Sra. GLORIA CALERO, diu: “Igualment que conste en
acta la felicitació a Alfredo Castelló pel recent nomenament com a assessor a
Presidència.”

2 DONAR COMPTE RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA
De conformitat amb el que disposa l’art. 42. del Reglament d’Organització,

Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, aprovat per Reial Decret de 28 de
novembre de 1986, s’informa el Ple de l’Ajuntament de totes les resolucions de
l’Alcaldia, resolucions del regidor-delegat d’Urbanisme, resolucions del regidor-delegat
d’Activitats i resolucions del regidor-delegat d’Hisenda, adoptades des de l’anterior
sessió plenària ordinària, de data 25 d’octubre de 2003 d’enguany, segons la següent
relació:

RESOLUCIONS D’ALCALDIA

Mes d’octubre 2003
20/10/03 Exp. 12/03-E, llicència instal·lació Circo Coliseo.
20/10/03 Inscripció unió de fet núm. 45/03 en el Registre.
20/10/03 Abonament al funcionari JPG, import per hores extraordinàries.
20/10/03 Contractar el Sr. CFD amb la categoria de treballadora social fins a la

reincorporació del seu titular.
20/10/03 Contractar la Sra. CGP, com a auxiliar adm. amb destinació a Secretaria per

acumulació de tasques.
20/10/03 Contractar la Sra. JHM, com a auxiliar administratiu amb destinació a Gestió

Tributària, per circumstàncies de producció.
20/10/03 Contractar la Sra. CFD, com a treballadora social en substitució de la

funcionària Sra. CMM.
24/10/03 Fixar termini presentació instàncies per a la plaça de coordinador, un llicenciat

de la informació de l’Equal.
24/10/03 Incoar exp. sancionador d’IGU, per existència d’un cavall a l’habitatge d’av.

Mediterrani, 9.
24/10/03 Concedir llicència d’obertura d’activitat, exp. 50/03-I al c/ Progrés, 21.
24/10/03 Exp. 26/03-SC-IF, nomenar instructor exp. sancionador i termini d’audiència,

per obres il·legals.
24/10/03 Exp. 22/03-SC-IF, nomenar instructora expedient sancionador per obres

il·legals.
24/10/03 Exp. 13/03-SC-IF, nomenar instructor expedient sancionador per obres

il·legals.
24/10/03 Exp. 40/03, deficiències higienicosanitàries al c/ Aqüeducte, 13.
24/10/03 Pagament de les despeses realitzades amb motiu de la inauguració del curs

escolar 2003/04, a MSG.
24/10/03 Exp. 55/03-M, autorització parades mercat extraordinari venda flors Tots

Sants.
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24/10/03 Exp. 2911/03. Desestimar recurs contra providència d’embargament a MIB.
24/10/03 Exp. 2868/03. Desestimar el recurs contra la notificació de providències de

constrenyiment a V i RCF.
24/10/03 Exp. 24/03-OE, posar de manifest al propietari de l’immoble del c/ Vicente

Fontelles, 20, l’informe tècnic urbanístic.
24/10/03 Exp. 14/03-OE, ordenar els propietaris de l’habitatge del c/ Poeta Llombart,

92, la realització d’obres de reparació.
24/10/03 Exp. 23/03-OE, posar de manifest als propietaris de l’immoble c/ Vicente

Fontelles, 24, l’informe tècnic urbanístic.
24/10/03 Exp. 725/03-LO, llicència obres adequació façana en el grup 460917 del Racó

de l’Horta.
24/10/03 Exp. 726/03-LO, concessió llicència d’obres al c/ Cánovas del Castillo, 70-F.
24/10/03 Exp. 729/03-LO, concessió llicència d’obres a l’av. Camp de Morvedre, 14-5-

13è.
24/10/03 Exp. 734/03-LO, concessió llicència d’obres al c/ Xilxes H 8, platja Malva-

rosa.
24/10/03 Exp. 736/03-LO, concessió llicència d’obres al c/ Felip II, 12.
24/10/03 Exp. 737/03-LO, concessió llicència d’obres al c/ Mare de Déu del Carme, 46.
24/10/03 Exp. 738/03-LO, concessió llicència d’obres al c/ Cap Sant Martí, 3.
24/10/03 Exp. 741/03-LO, concessió llicència d’obres al c/ Rei Sant Ferran, 4-3r.
24/10/03 Exp. 742/03-LO, concessió llicència d’obres al c/ La Rosa, 40-42-44.
24/10/03 Exp. 743/03-LO, concessió llicència d’obres a l’av. País València, 53-4t.
24/10/03 Exp. 752/03-LO, concessió llicència d’obres al c/ La Rosa, 29-4t.
24/10/03 Exp. 753/03-LO, concessió llicència d’obres al c/ Museros, 1-8è.
24/10/03 Exp. 1944/03 i 3868/01, aprovant liquidacions d’IVTM, per un import de

359,02 euros.
24/10/03 Exp. 56 i 57/03, deficiències higiènic sanitàries a l’av. Maestrat, 2-4-7.
24/10/03 Exp. 13/03-CT, concessió canvi titularitat activitat d’autoescola al c/ Camí

Reial, 32.
24/10/03 Exp. 9/03-C, admetent la sol·licitud a tràmit obertura activitat al p. Ingruinsa.
24/10/03 Exp. 8/03-SC-IF, nomenar instructor expedient sancionador urbanístic a EF,

per obres il·legals.
24/10/03 Exp. 11/03-SC-IF, nomenar instructor exp. sancionador per obres il·legals.
24/10/03 Exp. 12/03-SC-IF, nomenar instructor expedient sancionador per obres

il·legals.
24/10/03 Exp. 13/03-P, modificar jornada laboral als treballadors del Conservatori de

Música Joaquim Rodrigo.
24/10/03 Exp. 487/03, modificar rebut IAE, per epígraf incorrecte a IPE.
24/10/03 Exp. 470/03, desestimar petició i confirmar liquidació IAE a TMM.
24/10/03 Exp. 2777/02, modificació rebuts IAE per canvi d’epígraf a JAMO.
24/10/03 Exp. 482/03, modificar rebuts IAE per error, a MMC.
24/10/03 Exp. 445/03, desestimar petició i confirmar liquidació IAE a FFE.
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24/10/03 Exp. 340/03, anul·lar rebut de IAE, per no exercir aquesta activitat a
SECECA, SL.

24/10/03 Exp. 198/03, desestimar petició d’anul·lació rebuts IAE, a CTT.
24/10/03 Exp. 2686/03, reconèixer devolució IAE per bonificació a DESTEL 2000, SL.
24/10/03 Exp. 55/03-M, autorització parades mercat extraordinari venda flors dia de

Tots Sants.
24/10/03 Exp. 29/03-I, concessió llicència obertura activitat innòcua a l’av. Camp de

Morvedre, 73,
24/10/03 Exp. 145/01-C, remetre exp. a la Comissió Provincial de Qualificació

d’Activitats, activitat al c/ Serra Javalambre, 1.
24/10/03 Exp. 120/02-C, remetre exp. a la Comissió Provincial de Qualificació

d’Activitats, activitat en PERI-7.
24/10/03 Modificar resolució núm. 3159, modificar l’import de liquidació al funcionari

MPA.
24/10/03 Exp. /01, aprovar liquidacions d’IVTM, per un import de 82,96 euros, núm.

d’assenyat 550/03.
24/10/03 Exp. 193/03, reconèixer dret devolució pagament IIVTNU, per duplicitat, a

CGT.
24/10/03 Exp. 994/03, aprovar modificació IVTM per minusvalidesa a CRP.
24/10/03 Delegació matrimoni civil dia 25 d’octubre del 2003 a les 17:00 h.
27/10/03 Incidències en la nòmina del mes d’octubre 2003.
27/10/03 Ordenar el pagament de la nòmina del personal de l’Ajuntament, del mes

d’octubre del 2003, per un import de 594,106,81 €.
27/10/03 Exp. 2588//03, inclusió en el padró d’IVTN el vehicle V-1857-GH.
27/10/03 Notificar a la funcionària RCMS, es pot emplaçar en el recurs abreujat 306/03

per ser interessada.
27/10/03 Reconeixement d’indemnitzacions als membres de la corporació per

assistències i pagament indemnitzacions a funcionaris per assistències a
comissions.

27/10/03 Exp. 10/03-C, concessió llicència instal·lació recinte firal del 26-10-03 al 06-
01-04.

27/10/03 Inscripció unió de fet núm. 47/03 en el Registre Municipal.
27/10/03 Remetre al Tribunal Superior de Justícia documentació exp. 03/5/03 de JJ.

Jurat Gasso.
27/10/03 Exp. 92/03-C, admetre a tràmit sol·licitud llicència d’activitat al c/ Luis

Cendoya, 56.
27/10/03 Exp. 374/03, exhumació restes de DPV.
27/10/03 Exp. 373/03, trasllat restes mortals d’APL.
27/10/03 Exp. 319/03, rectificació error nom restes mortals.
27/10/03 Exp. 17/03-OE, requerir propietaris immoble c/ Rosario, 7 aporten certificat

inspecció immoble.
27/10/03 Exp. 25/03, contractar a LVSV, com a educador fins a reincorporació

funcionària RAR.
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27/10/03 Exp. 133/03, desestimar sol·licitud anul·lació recàrrec d’IBIUR del c/
Portalón.

27/10/03 Exp. 1396/03, anul·lar i liquidar rebuts d’IBIUR de diversos immobles urb.
Palmeres i Mar.

27/10/03 Exp. 652/03, modificar rebuts IBIUR per canvi de nom.
27/10/03 Exp. 628/03, aprovar canvi titular cadastral immoble av. del Port, 35.
27/10/03 Exp. 1034/03, aprovar canvi titular immoble c/ Elche de la Sierra, 30,1,1.
27/10/03 Exp. 1096/03, aprovar canvi titular immoble c/ Aguamarga, 24
27/10/03 Exp. 442/03, aprovar canvi titular immoble a Corint parc. E-36.
27/10/03 Exp. 2811/03, aprovar canvi titular immoble al c/ Churruca, 20-6è-33.
27/10/03 Exp. 475/03, desestimar peticions i mantenir en executiva rebut IBIUR c/

Azorín, 10-3-9.
27/10/03 Exp. 650/03, anul·lar rebut IBIU de la pl. Berenguer, 2.
27/10/03 Exp. 2829/03, aprovar canvi titularitat immoble a la pl. Cronista Chabret, 17-

1r.
27/10/03 Exp. 2204/02, reconèixer dret devolució rebut IBIU  del c/ Alzira, 6.
27/10/03 Exp. 2788/02, reconèixer dret de devolució rebut IBIUR, pol. 33 parcel·la 385.
27/10/03 Exp. 484/03, modificar rebut IBIUR per error material, pol. 7 parcel·la 282.
27/10/03 Exp. 2042/02, anul·lar rebut IBIUR per error material.
27/10/03 Exp. 3941/01, mantenir en executiva i anul·lar altres rebuts d’INIR per error.
27/10/03 Exp. 2435/02, aprovar canvi titularitat rebut IBIR per error.
27/10/03 Exp. 1645/02, aprovar canvi titularitat rebut IBIR per error titular.
27/10/03 Exp. 124/03-DN, reiterar a Fuerzas Eléctricas de Valencia, la paralització

obres al VDL d’Almardà.
27/10/03 Subvencions sanitàries A203, rectificació error.
27/10/03 Subvencions sanitàries 2003 (2a part. B1).
27/10/03 Subvencions sanitàries 2003 (2a part B2).
28/10/03 Exp. 50/03 accés habitatge c/ Clavells, 42-5è-4t per salubritat.
28/10/03 Deficiències higienicosanitàries al c/ Emilio Llopis, 6.
28/10/03 Exp. 2/03-ADL, ajudes assistència alumnes TFIL Dones. Operadora de

màquina.
28/10/03 Exp. 2922/03, canvi titular immoble c/ Anohuer, 4ª.
28/10/03 Exp. 2306/03, canvi titularitat immoble pl. Sant Joan de Ribera, 6 Esc. A.
28/10/03 Exp. 2294/03, rectificar error material rebuts IBIU de c/ Fornàs, 18, esc. 1, 5è.
28/10/03 Exp. 2295/03, aprovar canvi titularitat rebut IBIU al c/ Serra Espadà, 12.
28/10/03 Exp. 2287/03, aprovar canvi titularitat rebut IBIU c/ Ramos, 10.
28/10/03 Exps. 3257/02, 616/02 i 2964/02, anul·lar rebuts IBIU d’av. 9 Octubre, 48-1r-

6è, per no ser de la seua propietat.
28/10/03 Exp. 1881/03, aprovar canvi titularitat rebut IBIU del c/ Maestrat, 31-2-5è.
28/10/03 Exp. 1890/03, aprovar canvi titularitat rebut IBIU del c/ Trobador, 59, esc 1-

1r.
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28/10/03 Exp. 1765/03, aprovar canvi titularitat rebut IBIU, pl. Cervantes, 4.
28/10/03 Exp. 1778/03, aprovar canvi titularitat rebut IBIU del c/ Illa Eivissa, 15, exc 1,

4, 15è.
28/10/03 Exp. 2254/03, aprovar canvi titularitat rebut IBIU d’av. Hispanitat, 4-4.
28/10/03 Exp. 272/02, anul·lar rebut IBIU per expropiació, ctra. Sagunt-Port, 20.
28/10/03 Exp. 1474/03, anul·lar rebuts i aprovar canvi titular rebut IBIU del c/

Churruca, 6, esc. 1.
28/10/03 Exp. 1465/03, desestimar sol·licitud anul·lació rebut IBIU de TCZ.
28/10/03 Exp. 1384/03, aprovar modificació rebut IBIU del c/ Mar del Nord, 5, esc.1,

3, 11.
28/10/03 Exp. 1107/03, aprovar canvi titularitat rebut IBIU d’av. País Valencià, 3,1,3,3.
28/10/03 Exp. 2870/03, anul·lar rebut de l’IBIR per canvi titularitat, parcel·les 150 i 141

pol. 30.
28/10/03 Exp. 374/03, desestimar sol·licitud anul·lació rebut IBIR del Sr. FLR.
28/10/03 Exp. 233/03, aprovar canvi titularitat cadastral, parcel·la 156, pol. 61.
28/10/03 Exp. 437/03, aprovar canvi titularitat cadastral, av. Advocat Fausto Caruana,

14, 1, 4, 16.
28/10/03 Exp. 238/03, aprovar canvi titularitat cadastral del c/ Aitana, 29,1-5è.
28/10/03 Exp. 230/03, desestimar sol·licitud anul·lació IBIU del c/ Emilio Llopis, 22-1-

2-15è.
28/10/03 Exp. 173/03, aprovar canvi titularitat IBIU del c/ Sepúlveda, 60-1-1.
28/10/03 Exp. 171/03, aprovar canvi de titularitat IBIU c/ Camí Reial, 50-1-4-20è.
28/10/03 Exp.2864/03, aprovar canvi titularitat IBIU de c/ Rei Felip III, 9-1-4-7è.
28/10/03 Exp. 1/03, anul·lar rebut per canvi titular, av. Mediterrani, 97,1,2n.
28/10/03 Exp. 1138/02, aprovar canvi titularitat rebut IBIU del c/ Gavina, 9,1,1r.
29/10/03 Exp. 29/03-LP, llicència obres segregar finca registral núm. 25,136 de FZS.
29/10/03 Exp. 31/03-SC-IF, incoar exp. sancionador al Sr. ARL, per obres il·legals a

pol. 44, parc. 1109.
29/10/03 Exp. 24/03,SC-IF, concedir termini audiència per exp. sancionador al Sr.

VFM.
29/10/03 Exp. 12/03-SC, imposar multa Camacho Recycling, SL, per obres i col·locació

panells.
29/10/03 Exp. 27/01-IF, sol·licitar al Jutjat contenciós administratiu, autorització accés

terrat c/ Mare de Déu del Llosar, 75, demolició obres il·legals.
29/10/03 Exp. 38/01-IF, sol·licitar al Jutjat Contenciós Administratiu, autorització accés

a terrat c/ Camí Reial, 113, demolició obres il·legals.
29/10/03 Exp. 719/03-LO, concessió llicència obres c/ Colom, 45.
29/10/03 Exp. 730/03-LO, concedir llicència d’obres c/ Catarroja, 79.
29/10/03 Exp. 739/03-LO, concedir llicència d’obres c/ Cap Creus, 2
29/10/03 Exp. 745/03-LO, concedir llicència obres al c/ La Pau, 13.
29/10/03 Exp. 746/03-LO, concedir llicència obres al c/ Riu Millars, 17.
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29/10/03 Exp. 754/03-LO, concedir llicència obres a la parcel·la 28E del polígon D2
d’Almardà.

29/10/03 Exp. 757/03-LO, concedir llicència obres al c/ Illa Amboto, 5-5è.
29/10/03 Exp. 35/03-SC-IF, incoar expedient sancionador per obres il·legals a LPM.
29/10/03 Exp. 34/03, SC-IF, incoar expedient sancionador per obres il·legals a FCP.
29/10/03 Exp. 33/03,SC-IF, incoar expedient sancionador per obres il·legals a MBB.
29/10/03 Exp. 32/03, SC-IF, incoar expedient sancionador per obres il·legals a CSM.
29/10/03 Exp. 25/03-OE, posar de manifest als interessats informe tècnic de

manteniment d’edificis al c/ Catalunya, 8.
29/10/03 Exp. 310/01-LO, acceptar desistiment llicència obres a XFERA MÓVILES,

SA.
29/10/03 Exp. 601/03-LO, exigint aval per obres d’urbanització a la parcel·la 28 de la

urb. Valle Residencial Los Monasterios.
29/10/03 Abonar personal que no estan en actiu i que sí que van prestar els seus serveis

anys 2001 i 2002, la diferència del IPC.
29/10/03 Exp. 18/03,SC-IF, concedir termini audiència interessat per expedient

sancionador obres il·legals a EMA.
29/10/03 Exp. 37/03,SC-IF, incoar expedient sancionador per obres il·legals a RBS.
29/10/03 Exp. 19/03-OE, ordenar propietaris edifici c/ General Canino, 28, obres

sanejat de façana.
29/10/03 Exp. 16/03-OE, ordenar els propietaris edifici del c/ Ordóñez amb Remei,

realització obres en façana.
29/10/03 Autoritzar assistència funcionari EMB, reunió treball a Madrid sobre igualtat

d’oportunitats el dia 4 de novembre del 2003.
29/10/03 Aprovar liquidacions d’acord núm. 553/03, per un import de 396,50, del IAE.
30/10/03 Exp. 70/03-I, concedir llicència d’activitat al c/ Llibertat, s/n.
30/10/03 Abonar a la funcionària ASC la diferència salarial per substitució del tresorer.
30/10/03 Exp. 233/03 LO, rectificació error material en concessió llicència obres al c/

Escalante, 26.
30/10/03 Exp. 662/03 LO, concedir llicència d’obres al c/ Caruana, 7.
30/10/03 Exp. 774/03 LO, concessió llicència obres al c/ Remei, 16.
30/10/03 Exp. 773/03, concessió llicència d’obres al c/ Sagasta, 25.
30/10/03 Aprovar liquidacions núm. acord 552/03 d’IVTM i AIGÜES, per un import de

1121,95 euros.
30/10/03 Aprovar liquidacions núm. acord 554/03 d’IVTM, per un import de 52,96

euros.
30/10/03 Exp. 58/00-I, concedir llicència d’activitat al c/ Mestre Giner, 4.
31/10/03 Denegar sol·licitud inscripció Registre Municipal d’Unions de Fet a SHA i

EET.
31/10/03 Remetre al TSJ de la CV còpia documentació contenciós adm.03/6/03.
31/10/03 Aprovar, autoritzar, disposar i ordenar pagament relació núm. 200300001486

per un import de 42,397,61 euros.

Mes de novembre 2003
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5/11/03 Nomenar tribunal, llista admesos i data baremació per a la borsa de psicòlegs.
5/11/03 Exp. 3020/03, aprovar rectificació error IBIU c/ Laboratori, 81B.
5/11/03 Remetre còpia completa exp. del recurs 2/1301/2003 a la Sala Contenciosa

Adm. Secció Segona.
5/11/03 Exp. 229/02CH, denegar cèdula habitabilitat c/ Font de la Figuera, 1-3-5-7-9-11

i 13.
5/11/03 Exp. 191/03-CH, denegar cèdula habitabilitat a la urb. Palmeres i Mar, parcel·la

32 A-2.
5/11/03 Exp. 356/01-LO, declarar desistiment i arxiu expedient llicència obres al c/

Treball, 22.
5/11/03 Exp. 215/03-CH, denegar cèdules d’habitabilitat habitatges c/ Progrés,

10,11,12,13,14,15,16,17 i 18 i c/ Om, 25,27,29,31,33,35,37,39 i 41.
5/11/03 Exp. 271/03-LO, concedir llicència obres adequació activitat a la pl. En

Projecte.
5/11/03 Exp. 36/03-SC-IF, incoar exp. sancionador per obres il·legals a la partida

Càrcer.
5/11/03 Exp. deficiències higiènic sanitàries al c/ Font, 13.
6/11/03 Exp. 441/03, trasllat restes mortals d’ACP.
6/11/03 Aprovar liquidacions acord 555/03.
6/11/03 Exp. 69/03-C. Decret admetent sol·licitud a tràmit.
6/11/03 Padró taxa ADP i en ensenyaments conservatori 4t trimestre.
6/11/03 Inhumacions en nínxols ocupats. Exps. 369, 388, 392, 393, 415 i 418/03.
6/11/03 Inhumacions en nínxols ocupats. Exps. 235, 354 i 377/03.
6/11/03 Cessió de nínxols, exps. 381 i 398/03.
6/11/03 Cessió de nínxols, exps. 422, 432, 434, 347, 353 i 378/03.
6/11/03 Cessió de columbari, exp. 222/03.
6/11/03 Renovació nínxol temporal 5 anys, exp. 440/03.
6/11/03 Inhumació en nínxol ocupat, exp. 153/01.
6/11/03 Trasllat de restes de CME. Exp. 428/03.
6/11/03 Exp. 40/03-SC-IF. Incoar exp. sancionador al Sr. JCD com a promotor d’obres.
6/11/03 Abonar als membres dels distints tribunals les dietes per assistència que els

corresponen.
7/11/03 Autoritzar situació administrativa de comissió de serveis al Sr. TRB per a

ocupar el lloc de secretària particular de l’Alcaldia Presidència.
7/11/03 Concedir Sr. PMRC permís no retribuït.
7/11/03 Nomenaments interins.
7/11/03 Contractar el Sr. CSS com auxiliar administratiu al Conservatori.
7/11/03 Cessament agents Policia Local interins.
7/11/03 Abonament dietes per assistència tribunals a MBB.
7/11/03 Exp.14/03-AV, inscripció en el Registre d’Associacions Veïnals a “Dijous Sant

Associació Cultural”.
7/11/03 Remissió al Tribunal Superior Justícia còpia exp. 61/00-RD, del contenciós

01/1747/03.
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7/11/03 Remissió al Tribunal Superior de Justícia còpia expedient 18/02-RD, del
contenciós 02/1769/03.

7/11/03 Delegar el regidor Sr. José L. Chover Lara per a la celebració de dos
matrimonis civils dia 8-11-03 a les 12 i 13 hores.

10/11/03 Aprovar liquidació núm. 557/03 per un import de 12028,77 euros.
10/11/03 Inscripció en el Registre Municipal d’Associacions Veïnals de la Confraria

dels Santos Patrons Abdón i Senent.
10/11/03 Reconeixement triennis a diversos funcionaris.
10/11/03 Augment import taquillatge per a la indemnització transport, passant a 35,2

euros.
10/11/03 Exp. 45/88, renúncia parada mercat exterior del Sr. VVA.
10/11/03 Exp. 2437/03, aprovar canvi titularitat IBIU de l’av. 9 Octubre, 82-1-2n-3r.
10/11/03 Exp. 2448/03, aprovar canvi titularitat rebut IBIU d’av. Toscana, 12-32è.
10/11/03 Exp. 2451/03, aprovar canvi titular cadastral IBIU d’av. Toscana, 12B,22è.
11/11/03 Exp. 559/03, aprovar exempció IVTM del vehicle 0007-BHR, per

minusvalidesa.
11/11/03 Exp. 751/03, anul·lar rebut IVTM any 2003, del vehicle V-2280-FC, per

transferència.
11/11/03 Exp. 2990/03, devolució part proporcional rebut IVTM vehicle M-0772-OF,

per baixa.
11/11/03 Exp. 2500/02, aprovar prorrateig rebut IVTM 2002 del vehicle V-9124-DL,

per baixa.
11/11/03 Ordenar el pagament al Consell Local Agrari d’Obligació Reconeguda núm.

200200050067, per un import de 2.000 euros.
12/11/03 Exp. 18/03-OE, anul·lar resol. Alcal. núm. 3118, incoar exp. sancionador per

obres il·legals als nous propietaris de l’av. Itàlia, B-72.
12/11/03 Aprovar liquidació d’acord núm. 556/03, per un import de 614,51 euros.
12/11/03 Exp. 2/03-ADL, concessió ajudes assistència alumnes TFIL-Mujeres.-

Operadors de màquines.
12/11/03 Exp. 41/03-SC-IF, declarar caducitat de l’Exp. 15/01-SC-IF incoat a CRB per

obres il·legals i incoar nou expedient sancionador.
12/11/03 Exp. 38/03-I, concedir llicència d’activitat a l’av. Hispanitat, 21-baix.
12/11/03 Exp. 38/03-SC-IF. Incoar exp. sancionador al Sr. JRT com a promotor

d’obres.
12/11/03 Exp. 39/03-SC-IF. Incoar exp. sancionador al Sr. JLGC com a promotor

d’obres.
12/11/03 Liquidació a l’associació d’exportadors de cítrics de Sagunt.
13/11/03 Exp. 2972/03. Anul·lació per causar baixa padró.
13/11/03 Exp. 2746/02. Devolució quota prorratejada per causar baixa.
13/11/03 Exp. 839/03. Devolució quota anul·lació per causar baixa.
13/11/03 Exp. 846/1999. Devolució ingressos indeguts.
13/11/03 Exp. 2821/02. Devolució taxa gual.
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13/11/03 Exp. 359/03. Devolució del 50% de la taxa per no portar a terme ni l’obra ni
l’activitat.

13/11/03 Exp. 744/03. Desestimar reclamació.
13/11/03 Exp. 2901/02. Devolució per duplicitat.
13/11/03 Exp. 2908/03. Rectificació per canvi titularitat.
13/11/03 Exp. 2322/03. Canvi titularitat cadastral.
13/11/03 Exp. 2436/03. Canvi titularitat cadastral.
13/11/03 Exp. 3007/03. Canvi titularitat cadastral.
13/11/03 Exp. 2372/03. Desestimar sol·licitud anul·lació.
13/11/03 Exp. 2382/03. Canvi titularitat cadastral.
13/11/03 Exp. 2358/03. Rectificació canvi titularitat.
13/11/03 Exp. 2326/03. Canvi titularitat cadastral.
13/11/03 Exp. 2319/03. Canvi titularitat cadastral.
13/11/03 Exp. 2468/02. Anul·lació per canvi titularitat.
13/11/03 Exp. 2977/03. Desestimar sol·licitud en no exisitir duplicitat de fet impositiu.
13/11/03 Exp. 2979/03. Anul·lació rebut per estar ja pagat.
13/11/03 Exp. 101/03. Devolució IBIU del 50% per ser de VPO.
13/11/03 Exp. 1788/02. Anul·lació per canvi titularitat.
13/11/03 Exp. 351/03. Devolució ingressos indeguts.
13/11/03 Exp. 2970/03. Modificació per canvi titularitat cadastral.
14/11/03 Modificació sessió Comissió de Govern, 18/11/03 a les 8h.
14/11/03 Autoritzar el pagament de les despeses de la relació núm. 200300001599 que

inclou 204 operacions.
14/11/03 Execució de la sentència núm. 1590/03 de la Sala contenciós administratiu.
14/11/03 Bestretes 2003.
14/11/03 Exp. 406/03. Cessió de nínxol.
14/11/03 Aprovar liquidacions acord núm. 558/03.
14/11/03 Exp. 75/02-I. Denegar petició llicència obertura d’activitat innòcua.
14/11/03 Exp. 33/97-I. Denegar petició llicència d’obertura d’activitat innòcua.
19/11/03 Autoritzar i ordenar pagament de 43,10 euros a Mafre Seguros Generales.
20/11/03 Estimar acció denunciada en relació núm. 9 que comença per l’exp.

46220030001155 i acaba pel 46220030006120.
20/11/03 Exp. 2666/03. Devolució rebut aigua pagat en dos exemplars.
20/11/03 Exp. 910/03 i altres acumulats: 1142/03, 2449/03, 2670/03, 2912/03, 2913/03,

2946/03, 3021/03, 2552/02. Devolució rebuts duplicats.
20/11/03 Exp. 1459/03 i altres acumulats: 1954/03, 2917/03, 2929/03, 2944/03,

2948/03, 2984/03, 2994/03, 3011/03, 3022/03, 3023/03, 3050/03, 3049/03,
50/00, 3762/01. Estimar recurs.

20/11/03 Exp. 2901/03 i altres acumulats: 3011/03 i 3000/03. Devolució ingressos
indeguts.

20/11/03 Aprovar Padró de taxes d’aigua, 3r trimestre 2003 amb un total de 33,618
rebuts.
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20/11/03 Exp. 1619/02. Anul·lació IBI per error en titularitat.
20/11/03 Exp. 3066/03. Anul·lació IBI per error en titularitat.
20/11/03 Exp. 3069/03. Anul·lació IBI per canvi titularitat cadastral.
20/11/03 Exp. 3057/03. Anul·lació IBI per no ser de la seua propietat.
20/11/03 Exp. 3054/03. Anul·lació IBI per canvi titularitat cadastral.
20/11/03 Exp. 1494/03. Anul·lació per duplicitat.
20/11/03 Exp. 3296/02. Anul·lació IBI per error en titularitat.
20/11/03 Exp. 3040/03. Anul·lació IBI per canvi titularitat cadastral.
20/11/03 Exp. 3041/03. Anul·lació IBI per canvi titularitat cadastral.
21/11/03 Exp. 69/03-M. Obertura Mercat Municipal el dia 6 de desembre.
21/11/03 Exp. 42/03-SC-IF. Incoar exp. sancionador al Sr. AGL com a promotor

d’obres.
21/11/03 Exp. 7/03-SC-IF. Nomenar com a instructora del procediment al Sr. NPA en

substitució del Sr. RLS.
21/11/03 Exp. 22/03-OE. Manifestar informe tècnic.
21/11/03 Exp. 21/03-OE. Manifestar informe tècnic.
21/11/03 Exp. 20/03-OE. Manifestar informe tècnic.
21/11/03 Exp. 26/03-OE. Manifestar informe tècnic.
21/11/03 Exp. 1141/03. Desestimació prorrateig quota IAE.
21/11/03 Exp. 1446/03. Sol·licitud anul·lació liquidació IAE.
21/11/03 Exp. 1453/03. Sol·licitud anul·lació liquidació IAE.
21/11/03 Exp. 1462/03. Sol·licitud anul·lació liquidació IAE.
21/11/03 Exp. 1468/03. Sol·licitud anul·lació liquidació IAE.
21/11/03 Exp. 1472/03. Sol·licitud anul·lació liquidació IAE.
21/11/03 Exp. 1475/03. Sol·licitud anul·lació liquidació IAE.
21/11/03 Exp. 2638/03. Sol·licitud anulació liquidació IAE.
21/11/03 Exp. 2641/03. Sol·licitud anul·lació liquidació IAE.
21/11/03 Exp. 2646/03. Sol·licitud anul·lació liquidació IAE.
21/11/03 Exp. 2659/03. Sol·licitud anul·lació liquidació IAE.
21/11/03 Exp. 2660/03. Sol·licitud anul·lació liquidació IAE.
21/11/03 Exp. 2664/03. Desestimació sol·licitud prorrateig quota IAE.
21/11/03 Exp. 793/03. Prorrateig quota IAE.
21/11/03 Inscripció baixa 15/03-UH.
21/11/03 Inscripció  de la unió 49/03-UH.
21/11/03 Inscripció de la unió 50/03-UH.
21/11/03 Inscripció de la unió 51/03-UH.
21/11/03 Delegació matrimoni civil del dia 22/11/03.
21/11/03 Exp. 3059/03. Prescripció i anul·lació rebut.
21/11/03 Fer pública llista admesos i exclosos convocatòria llicenciat en Ciències de la

Informació.
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21/11/03 Fer pública llista admesos i exclosos convocatòria coordinador del projecte
Equal.

21/11/03 Fer pública llista admesos i exclosos convocatòria llicenciat en Informàtica per
al projecte Equal.

21/11/03 Autoritzar reducció jornada per lactància al Sr. FVM.
21/11/03 Reconèixer trienni a SPJ.
21/11/03 Concedir cinc dies per a formular les al·legacions pertinents al Sr. FFT.
21/11/03 Nomenament com a administrativa al Sr. MSP.

RESOLUCIONS DEL REGIDOR-DELEGAT D’URBANISME

Mes de novembre 2003
21/11/03 Exp. 553/03-LO, concessió llicència d’obres al c/ Teodor Llorente, 227.
21/11/03 Exp. 650/03-LO, concessió llicència d’obres al camí Font de Ribera, parcel·la

213, polígon 20.
21/11/03 Exp. 776/03- LO, concessió llicència d’obres al c/ La Pau, 20.
21/11/03 Exp. 784/03-LO, concessió llicència d’obres al c/ Ordóñez, 20-4t-7è.
21/11/03 Exp. 785/03- LO, concessió llicència d’obres al c/ Cullera, 7, Almardà.
21/11/03 Exp. 787/03-LO, concessió llicència d’obres al c/ Metge Gabriel Flors, 1-3r.
21/11/03 Exp. 790/03-LO, concedir llicència obres al c/ L’Ascle, 6, parcel·la, 13
21/11/03 Exp. 791/03-LO, concessió llicència d’obres al c/ Granado, 4.

RESOLUCIONS DEL REGIDOR-DELEGAT D’ACTIVITATS

Mes de novembre
19/11/03 Exp. 93/03-C, dictamen municipal. Central de Cicle Combinat. Al·legacions al

projecte.
21/11/03 Exp. 82/01-C. Informe raonat Comissió Provincial Qualificació d’Activitats.
21/11/03 Exp. 79/03-C. Informe raonat Comissió Provincial Qualificació d’Activitats.

RESOLUCIONS DE LA REGIDORA-DELEGADA D’HISENDA

Mes de novembre 2003
14/11/03 Autoritzar ampliació de crèdits, per un import de 15,502,92 euros.

El regidor del grup PP, Sr. SERRANO, demana que es llija la Resolució
d’Alcaldia núm. 3.620.

A continuació del secretari llegeix íntegrament la Resolució 3.620 de 20
d’octubre del 2003.

La regidora del grup PP, Sra. MURCIANO, indica: “Hola, bon dia a tots, i a
totes, en primer lloc vull manifestar i vull indicar i vull dir que, mire, de modalitats de
contractació n’hi ha i moltes, i totes es regeixen per la llei però estem quedant-nos
sorpresos, la forma en què vostès en aquest cas, Sra. Alcaldesa-Presidenta Gloria
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Calero, que és la que signa les resolucions d’Alcaldia, de la manera tan hàbil que tenen
d’augmentar els llocs de treballs i els diré per què. Fa un mes, dos mesos, en aquest Ple
es va aprovar l’increment de plantilla en tres auxiliars administratives, és cert que la
cosa no estava clara per l’equip de govern, de si havien d’haver-hi més administratives,
auxiliars administratives, i hi havia unes diferències amb els sindicats, mire, l’única
cosa que jo els dic és que estan vostès contractant i augmentant i incrementant llocs de
treball sense la valentia que correspon, amb els sindicats i amb el Ple, amb els altres
regidors, mire, tots sabem el que és una acumulació de tasques, una acumulació de
tasques és incrementar i crear un lloc de treball per un temps determinat, però també
sabem que aqueix temps pot durar quatre, cinc, sis, vuit anys, un mes, depèn del
responsable, amb la qual cosa jo sí que els diria i els demanaria que, per favor, quan hi
haja un augment de plantilla, ho facen com van fer l’anterior vegada, ho porten al Ple,
ho porten abans a la comissió informativa, que ho debatrem tots, els sindicats i
l’administració, però d’aquesta forma em sembla que no és ni el bon camí ni el bon
tarannà per a fer el que mereixen tots els funcionaris i l’Ajuntament i el nostre poble.”

El regidor del grup PP, Sr. SERRANO, demana la lectura de la Resolució núm.
3.621.

El secretari procedeix a la lectura íntegra de la Resolució 3.621 de 20 d’octubre
del 2003.

La regidora del grup PP, Sra. MURCIANO, manifesta: “Bo, vegem, la
Resolució anterior amb una modalitat d’acumulació per tasques que he explicat
anteriorment el que és i que sabem tots, ens torna a cridar l’atenció que just la següent,
la que acaba de llegir el secretari, és també..., s’acorda contractar, la Comissió de
Govern acorda contractar per acumulació de tasques però no contracten amb la
modalitat d’acumulació de tasques sinó d’eventual per circumstàncies de la producció,
mire, no ens disfressen ja modalitats, ens diguen que estan augmentant les plantilles
d’Ajuntament de Sagunt amb resolucions d’Alcaldia, per favor, però no ens enganyen a
ningú, que no som ximples i que sabem de què va el tema, només això.”

El regidor del grup PP, Sr. SERRANO, demana que es llija la Resolució 3.656.

A continuació el secretari llegeix íntegrament la Resolució 3.656 de data 24
d’octubre del 2003.

El portaveu del grup PP, Sr. BORRÁS, en relació amb l’expedient 215/03,
Resolució de data 5 de novembre del 2003, sense especificar el número d’aquesta,
manifesta: “No té major importància, en el títol està clar, ací diu: denegant cèdules
d’habitabilitat, habitatges carrer Progrés 10, 11, 12, 13, 14, 15, 16, 17 i 18, jo no em vull
anar a viure a les Moreres, de veritat, Sra. Calero, jo no em vull anar a viure a les
Moreres, jo visc al carrer Progrés, 14, i tinc la cèdula d’habitabilitat igual que la meua
família, el que no es pot és al municipi, entenc, donar-li el mateix carrer a algun altre
carrer, perquè entenc que l’error ha d’estar ací. Perquè li assegure que, igual que jo,
aqueix és l’únic carrer que tenen denominació de l’època de la dictadura del General
Primo de Ribera, de l’època de la República, de l’època de la dictadura del General
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Franco i actualment no s’ha canviat el carrer Progrés per a res absolutament, tot el món
ho ha respectat i ara resulta que ens deneguen cèdules d’habitabilitat.”

L’alcaldesa-presidenta, Sra. CALERO, diu: “Ho revisarem, Sr. Borrás.”

3 APROVACIÓ TEXT DEFINITIU ESTATUTS CONSORCI PER A
L’ABASTIMENT D’AIGUA POTABLE

Després de les reunions mantingudes amb les diferents parts implicades i a la
vista del text definitiu d’estatuts del consorci per a l’abastiment d’aigua potable, remès
en data 24 de novembre del 2003, registre d’entrada número 18176.

Vist que s’hi han introduït algunes de les modificacions proposades per aquesta
corporació en la sessió de la Comissió de Govern de data 5 de novembre del 2003.

Vist que en l’ofici remès junt amb el text definitiu es convoca els representants
de l’Ajuntament de Sagunt en l’assemblea general a la primera sessió constitutiva del
consorci per al proper dia 11 de desembre del 2003, a les 11,00 hores.

El portaveu del grup PSOE, Sr. CHOVER, assenyala: “Bon dia, portem a
l’aprovació del text definitiu dels estatuts del Consorci per a l’abastiment d’aigua
potable, el popularment conegut com a metre cúbic, com saben vostès, és un procés que
s’inicia a principis d’any, en el qual l’entitat de sanejament remitent als ajuntaments
interessats en consorciar-se, un esborrany d’estatut que ha sofrit una sèrie d’avatars des
d’aqueix principi d’any fins aquest moment en què arribem a l’aprovació definitiva. Va
haver-hi una sèrie d’al·legacions o de modificacions que va plantejar l’Ajuntament de
Sagunt abans de les eleccions, posteriorment a l’octubre tornen a remetre un nou text
havent incorporat les que entenia, al seu bon criteri, l’entitat de sanejament o la
Conselleria d’infraestructures i a partir d’ací el que va fer la Comissió de Govern va ser
elaborar altres consideracions en relació amb aqueixos estatuts que novament va
remetre a les entitats supramunicipals perquè tingueren a bé la seua incorporació.
Bàsicament les modificacions que plantegen en aquests estatuts o en aquest esborrany
d’Estatut inicial són no fer cas de la proposta que havia fet l’Ajuntament de Sagunt, de
la representació en base a la dotació d’aigua prevista per a cada municipi sinó que
estableixen un vot ponderat en relació amb el nombre d’habitants, en aqueix sentit a
l’Ajuntament de Sagunt li correspondrien 8 vots per ser un municipi major de 50.000
habitants, evidentment aquesta ponderació no és exactament proporcional al nombre
d’habitants, simplement cal veure que els de menys de mil habitants tenen un vot, no
poden tenir menys, evidentment, però tenen un vot, i els vuit vots que li corresponen a
Sagunt, que en té 62.000, evidentment no és proporcional però aqueixa és la taula de
ponderació que han establit que més o menys repeteix l’establida en el Consorci de
Recollida i Eliminació de Fem. Un altre aspecte remarcable és que determinen en aquest
últim esborrany la no constitució d’un consell d’administració, entenen que no té...,
exactament diuen que consideren innecessari, buit de contingut l’esmentat òrgan per a la
naturalesa i objecte del present Consorci. En les al·legacions que hem fet recentment
demanàvem que es tornara a establir el consell d’administració igual que demanàvem
que els percentatges de la representació que en els estatuts, en l’esborrany dels estatuts,
els assenyalen el seixanta per cent per als municipis i el quaranta per cent per als ens
supramunicipals, vint per cent per a la Conselleria d’Infraestructures, deu per cent per a
la Confederació Hidrogràfica del Xúquer i deu per cent per a l’Entitat de Sanejament,
nosaltres demanàvem que els municipis tingueren un setanta per cent i els altres tres ens
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un deu per cent cada un. També contesten que mantenen la redacció de l’article respecte
als percentatges que s’atribueixen als distints ens perquè des de la Conselleria es
considera adequada a la representativitat que s’ostenta, és a dir, tenim un text d’Estatut,
en el qual teníem alguna discrepància però, a pesar de tot això, entenem que l’important
és que es constituïsca el Consorci, que tinguem la concessió que ens corresponga i que
dins del Consorci es puga establir tota la dinàmica de distribució d’aqueix metre cúbic
que té assignada la nostra comarca i de pas també perquè que seguisquen a bon ritme i
es completen totes les infraestructures que se preveuen amb la constitució d’aquest
Consorci. Per tant la nostra proposta, a pesar que discrepem d’alguns punts dels
Estatuts, és aprovar el text definitiu que ha remès l’Entitat de Sanejament i després
designar representant de l’Ajuntament en l’Assemblea General a l’alcaldessa Gloria
Calero i suplent al regidor de Presidència José Luís Chover. En la mateixa remissió
d’aquests Estatuts ja ens convoquen per a la primera reunió constitutiva l’11 de
desembre, açò va entrar el dia 24, vam haver de passar-ho per urgència en la Comissió
d’Urbanisme i ho portem també ràpidament a Ple per a poder estar en aqueixa reunió
del dia 11, amb els Estatuts aprovats i el representant anomenat, moltes gràcies.”

El regidor del grup PP, Sr. SERRANO, indica: “Bon dia de nou, jo crec, Sr.
Chover, que com vostè ha dit hi ha discrepàncies amb el que ens ha proposat el
Consorci i l’important, al meu entendre, en opinió del nostre grup, no és que es
constituïsca el Consorci perquè si açò és important nosaltres no hem de fer-ho a
qualsevol preu. Tot açò arranca d’una proposta de modificació d’Estatuts que es va
aprovar en Comissió de Govern de data abril del 2003, on llavors l’equip de govern
presidit per Silvestre Borrás ja apuntava en una proposta la modificació de quinze punts
d’aquell primer esborrany que sobre els Estatuts ens va enviar el Consorci. D’aquelles
quinze propostes que nosaltres vam enviar al Consorci, ens van acceptar sis
modificacions, és a dir, se’n van quedar nou sense contestar, però fins i tot vam arrancar
sis modificacions que beneficiaven aquest Ajuntament. Concretament les referides als
articles onze i dotze, que tracten les funcions del president i les atribucions del Consell
d’Administració, i cinc articles més, el 16, 17, de règim financer i el 22, 23 i 24 del
règim jurídic. En canvi vostès en la proposta que fan a aqueix esborrany que arriba a
aquest Ajuntament el dia 28 d’octubre, vostès en Comissió de Govern de novembre
d’enguany, només reitera, només incideixen en tres punts que ja havíem presentat en
aquest Ajuntament deixant la resta, és a dir, nou, pendents i afigen dos nous més que
ens sembla molt bé, ens sembla molt bé perquè tot el que siga afegir en benefici de
l’Ajuntament estem d’acord però pensem que vostès haurien d’haver sigut molt més
diligents i sobretot molt més insistents perquè tots sabem que el Consorci és un òrgan
prou dur i per això mateix, vostès haurien d’haver sigut molt més reincidents i molt més
reiteratius a l’hora de demanar modificacions perquè estem parlant de modificacions
molt importants per a aquest Ajuntament. Imaginen-se que vostès presenten quatre
modificacions i només els han contestat a una, a una altra li contesten que aquesta ja
havia estat modificada en l’esborrany anterior i de la resta no li fan ni cas, bo, si per
aqueixa proporció haguérem també recollit les nou anteriors, potser n’haguérem
repescat alguna més però és que sobretot n’hi ha dos, hi ha tres punts en concret que són
molt importants perquè són punts polítics, alguns altres eren punts tècnics que també ho
són, però, bo, ací entrarien més les decisions tècniques, però hi ha l’article 5.2, que
nosaltres insistíem que la representació de cada entitat en el Consorci estiguera formada
proporcionalment d’acord amb els consums i pagaments, és a dir, qui més consumeix,
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qui més paga, que més representació tinga dins del Consorci. Vostès aquesta ni
l’esmenten i vostè mateix ens reconeix en la Comissió de Manteniment que no la
reiteren perquè ja donen per descomptat que no ens faran ni cas, home, jo crec que això
és anar massa de pressa, això ja és pressuposar massa i a més nosaltres no hem de
pressuposar res, si pressuposem, ací estem donant la pallissa una vegada, dues, tres, les
que facen falta, però, clar, si nosaltres resulta que som el municipi de tota la comarca
que més consum farem i per tant més pagarem, però amb una diferència bestial respecte
a la resta de municipis, no és lògic que tinguem una representació tan curta amb vuit
vots, fixe’s vostè, en la Federació Espanyola de Municipis i Províncies, i l’alcaldessa li
ho pot ratificar, nosaltres comptem amb uns cinquanta i escaig vots perquè això va en
funció dels habitants més o menys que tenim, si tenim quasi seixanta mil habitants, com
ens podem quedar amb vuit vots, ací hauríem d’haver sigut molt més incisius, ací
hauríem d’haver sigut menys permissius i sobretot vostès el que no poden és deixar
d’incidir i reiterar aquest punt. Hi havia un altre punt molt important que és l’article 6,
que també és molt important i vostès podien haver lluït molt i a més haver-hi donat una
importància molt gran a aquest Ajuntament. Nosaltres proposàvem que la presidència
constitutiva d’aquest, del Consorci, fóra la de l’alcalde, en aquest cas l’alcaldessa, de
Sagunt, perquè considerem que som el municipi que més aportarem i que més aportem
al Consorci i per tant la Presidència constitutiva havia de recaure en el nostre
representant més..., el nostre màxim representant. I a més volíem que la renovació dels
càrrecs es fera cada quatre anys, com que vostès tampoc han sigut, en açò, reiteratius
ens quedem que a data d’avui no sabem si podrem ostentar la presidència perquè anirà
en funció dels suports que tinguem en el Consorci i la renovació dels càrrecs es reduirà
a dos anys, és a dir, cada dos anys canviaran la presidència del Consorci, ens podíem
haver lluït molt, tots, vostès més perquè són equip de govern i la nostra alcaldessa
haguera estat presidint un òrgan tan important com el Consorci de l’Aigua, però no ho
van comentar, no li ho van demanar, no van reiterar aquest punt, clar, així si a ells, al
Consorci no se’ls posa en un compromís, no ens modificaran res de mutu propi, perquè
ja sabem com actuen ells, però és que després en una altra de les modificacions que
nosaltres demanàvem en l’article 8 concretament, nosaltres demanàvem que el consell
d’administració estiguera constituït per sis representants de Sagunt, dos de La Baronia i
dos de les Valls Almenara i que foren designats per cada un dels ajuntaments. Clar, ja
sabem que s’han carregat el consell d’administració, que nosaltres també demanàvem
que es defensara, vostès sí que ho fan ací però d’una manera tan tènue que no els han fet
ni cas. Havíem d’haver sigut com li he dit anteriorment moltíssim més pesats en la
defensa d’aqueix consell d’administració i sobretot amb la representativitat del nostre
Ajuntament. Perquè vostè adone’s d’una cosa, a mi m’ixen així amb nombres un poc
arreu, que nosaltres tindrem vuit vots enfront de vint i escaig vots de la resta de
municipis o siga, estem en una claríssima minoria sent l’Ajuntament que més diners
aportarem al Consorci. Vostès han tinguda por a quedar-se fora del Consorci i això no
és cap temor, ens podríem haver quedat perfectament, fora del Consorci fins que
hagueren atès les nostres peticions perquè no és imponderable que nosaltres hàgem
d’estar dins del Consorci ni és un requisit que tinguem l’obligació d’assumir, podríem
haver estat fora com ho estem actualment i haver sigut moltíssim més incisius en aqueix
tema. Ens quedem fora del Consorci, senyors, perquè pensem que a Sagunt se l’ha
marginat en relació amb la resta de pobles i açò no va en contra de cap poble de la
nostra comarca, a la qual ens uneixen uns llaços de col·laboració i de cordialitat sinó
que estem defensant la nostra posició i, clar, les diferències en aquesta comarca són tan
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grans en nombre d’habitants que també han de ser-ho en els òrgans on estem constituïts
tots els municipis de la comarca. I després ací sí que volguera també comentar una altra
cosa que em sembla molt curiosa i és que des de la delegació de comerç s’ha venut
moltíssim que el Consell Econòmic i Social que aquest Ajuntament volia revitalitzar-lo,
que volíem donar-li quasi..., bo, que les seues decisions foren unes decisions que
pogueren fins i tot ser vinculants al Ple i la resta. Senyora Campayo, un tema tan
important com aquest se’ls ha consultat els membres del Consell Econòmic i Social,
almenys?, o, bo, de desenvolupament econòmic, perdó, però vostè també és delegada
del desenvolupament econòmic, ha sigut una relliscada però vostè m’ha comprès
perfectament. Llavors jo li pregunte si vostè l’ha consultat, si han sentit les seues
opinions, si vostè sabia que açò s’estava forjant, perquè, clar, potser vostè ho
desconeixia i per tant no podia informar el Consell Econòmic i Social. Perquè vostè el
que li ha venut al Consell Econòmic i Social és fum, va dir que l’anava a revitalitzar,
que volia que foren les seues decisions vinculants al Ple, i resulta que ja quan vam estar
parlant de la pujada dels impostos d’IAE resulta que no els comenta absolutament res
als membres del Consell Econòmic i Social i ara amb un tema com aquest tampoc, bo,
açò és el que vostès estan practicant un poc. Senyor Chover, senyors de l’equip de
govern, sentim molt no poder recolzar en aquestes condicions aquesta proposta perquè
pensem que s’han quedat molt curts, molt curts quant a l’exigència de modificar els
estatuts perquè es beneficie aquesta institució, moltes gràcies.”

El portaveu del grup PSOE, Sr. CHOVER, diu: “Em podia esperar aquesta
intervenció de qualsevol grup menys del Partit Popular precisament perquè el Partit
Popular és el que va portar aquest tema des de l’inici i el Partit Popular és el que té la
seua representació a la Conselleria d’Infraestructures, a l’Entitat de Sanejament i a
l’altre ens supramunicipal, que és la Confederació Hidrogràfica del Xúquer, ells són els
que han imposat aquests estatuts, el Partit Popular és el que ha imposat aquests estatuts
a Sagunt, no s’equivoquen. Nosaltres hem defensat, vostè diu que tènuement, vostè què
sap?, nosaltres hem anat, ens hem reunit i hem pressionat tot el que calia pressionar,
però a la vista que és inviable una altra posició distinta a la que la Conselleria
d’Infraestructures planteja ens hem hagut de plegar, així de senzill, així de senzill. Quan
vostès estan encara en el govern, es pot mirar el fax que remeten des de l’Entitat de
Sanejament en què canvien totalment, diuen que no admeten en absolut la representació
en relació amb el consum i assenyalen ja un vot ponderat, això no arriba ara això arriba
abans i vostès no diuen ni piu respecte d’això, no diuen res absolutament respecte
d’això. Diu que els han acceptat proporcionalment moltes esmenes, evidentment, hi ha
un text previ i hi ha un text segon, se suposa que a mesura que van avançant els textos,
els esborranys, van havent-hi menys esmenes, és evident. El que es carreguen el consell
d’administració és un invent de la Conselleria d’Infraestructures, no és un invent nostre,
nosaltres hem demanat fins i tot que la representativitat siga més municipalista, hem
demanat que siga un setanta per cent perquè així tindria pes realment la realitat
municipal d’aquesta comarca, així el que tindrà és la realitat supramunicipal d’aquesta
comarca, amb la Conselleria, l’Entitat de Sanejament i la Confederació Hidrogràfica del
Xúquer, que sumant-li tres ajuntaments del PP, ja tenen la majoria en el Consorci o siga
no ens venga històries, no facen intervencions tan demagògiques com les que fan. És el
Partit Popular en els seus òrgans supramunicipals, que nosaltres assumim que tenen tota
la legalitat i tota la representativitat que els correspon per tenir el govern de la
Generalitat i el govern de l’Estat Espanyol, que tinguen la seua representació, l’assumim
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i ells són els que imposen aqueixos estatuts, nosaltres podem cridar molt més, podem
rebotar-nos molt més però al final o ho agafes o ho deixes, aqueixa és la situació, així de
senzilla i així és com ho planteja la Conselleria d’Infraestructures, no ho planteja
l’Ajuntament, per això dic que m’ha sorprès moltíssim, no entraré a contestar a cada una
d’aquestes coses, sí que comentaré simplement que el Consell Econòmic i Social és un
ens assessor, no és el Ple de l’Ajuntament, vostè vol que passe tot pel Consell Econòmic
i Social, home, no té cap sentit. Jo crec que la qüestió està prou clara i, bo, ens podem
estar tirant ací parlant, tres quarts d’hora més, però la situació és elemental i que vostès
ho voten en contra em sorprèn i molt.”

El regidor del grup PP, Sr. SERRANO, exposa: “Vegem, Sr. Chover, començaré
pel final. Qui més ha estat gallejant de promocionar el Consell Econòmic i Social han
sigut vostès, que el que han fet..., vostès se’n van a la premsa comencen a gallejar del
que volen que revitalitzarem, açò i allò altre, i després no fan res, absolutament res i
llavors, clar, la gent, els agents socials es queden una mica parats per no dir amb dos
pams de nas, perquè resulta que són tot bones paraules però vostès no tenen bons fets.
Mire, qui més no exigia que tots aquests temes passaren pel Consell Econòmic i Social
eren vostès quan estaven a l’oposició, eren vostès, el Partit Socialista, sempre estaven
dient que per què no el porten al Consell Econòmic i Social tal i qual, bo, nosaltres
estem fent també el mateix en un tema que pensem que és summament important,
perquè el Consell econòmic i social no ha de decidir sobre aquest tema, senyor Chover,
no ha de decidir però haurà de dir alguna cosa, almenys conèixer quina és l’opinió dels
agents socials en una cosa tan important com és el consum de l’aigua d’aquest municipi
perquè de l’aigua no ens en recordem perquè la tenim, però és summament important i
vital tant per a les persones com per a les empreses. Em titlla de demagògic i titlla de
demagògic el Partit Popular, jo no li he dit que li votarem en contra, jo he dit que no
podem recolzar-li, que és molt distint, Sr. Chover, si vostè ja dóna per descomptat...,
vostè té una facilitat molt gran de donar per descomptat coses que no sap fins i tot si
ocorreran com li va ocórrer amb la modificació dels estatuts i com li ha ocorregut ara,
vostè ja dóna per descomptat ja que nosaltres votarem en contra, jo no li he dit això, jo
li he dit que no podem recolzar-ho i per una senzilla raó, perquè hem vist que han sigut
massa fluixos i que no han incidit en les nou modificacions que no ens van atendre a
nosaltres. Si nosaltres fem una relació de quinze punts i ens n’atenen sis, fins i tot n’hi
ha nou, a vostès no els haguera costat res recollir aqueixos nou, afegir-ne algun més que
vostès hagueren cregut també convenient i tornar a enviar-li’ls al Consorci, que després
el Consorci no ens contesta o ens diu que no ens modifica, bo, vostès el treball l’han fet,
els deures els han fet bé, però, clar, dels nou punt que queden agafen només tres i
després ens diuen que els altres, els de representativitat, no ho han cregut convenient
portar-los perquè saben positivament que no se’ls acceptaran perquè, si això és ser
demagògic..., Sr. Chover estem defensant una major representativitat de l’Ajuntament,
no és qüestió d’un partit ni d’un altre, estem parlant de la institució municipal, açò no és
ser demagògic, el que passa és que vostè tampoc encaixa quan no li ixen les cosetes bé.
Hi ha una cosa que vostè confon i és que el Partit Socialista ja va tenir aquest problema
quan governava i que vostès confonen el partit amb les institucions, està clar que a
València governa el Partit Popular, està clar que nosaltres ací hem governat sent Partit
Popular, i està clar que a València governant el Partit Popular i ací nosaltres també, els
hem exigit que facen quinze canvis sobre els estatuts que ells ens van enviar, per què?,
perquè açò no és una qüestió de partit, açò és una qüestió de confrontació d’interessos
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institucionals, que és molt distint, no anem a confondre ací el partit amb la institució
perquè si vostè fa això resulta que no pot atribuir-nos que nosaltres volguérem que
canviaren quinze punts dels estatuts i a més un que els dolia molt, com era tenir major
representativitat. Mire, vostè va reconèixer en la Comissió de Manteniment, a part que
no demanava que aquest Ajuntament tinguera una major representativitat perquè ja
donava per fet com ha dit abans que no ens l’anaven a acceptar, ens va dir, no és que
nosaltres aspirem a estar dins, un poc sabem que açò no és el que volem i tal però quan
estiguem dins ja canviarem les coses. Aquest Ple queda gravat, aquest Ple queda escrit i
ja em dirà vostè, tant de bo puga canviar en benefici d’aquesta institució, d’aquest
Ajuntament, però ja em dirà vostè quantes possibilitats tindrà per a una vegada dins i
acceptant els estatuts puguen canviar-lo, moltes gràcies.”

El portaveu del grup PSOE, Sr. CHOVER, indica: “Bo, torne a reiterar que si
vostè té més informació que jo en relació amb el que podia o no canviar-se, ens haguera
facilitat molt que ens ho haguera donat. Per descomptat li puc assegurar que hem..., en
una reunió que hem pogut tenir únicament per aquest tema amb l’Entitat de Sanejament,
ni tan sols es van dignar a acudir a aqueixa reunió la mateixa Conselleria, reiterem jo
crec que molt vehement la qüestió de la representativitat i no van respondre, van dir que
l’estudiarien i la resposta ha sigut evident, no s’accepta i punt. Nosaltres, no sé, pot ser
que confonguem partit amb institució, jo crec que motius no ens en falten perquè vostès
ens estan donant motius tots els dies perquè confonguem el Partit Popular amb la
institució, tots els dies ens estan donant motius perquè les confonguem. Llavors jo crec
el tema està prou debatut, nosaltres barallarem a partir del dia 11 perquè la presidència
recaiga en aquest Ajuntament i dependrà prou de la posició que mantinga el Partit
Popular en aqueixa reunió constitutiva, dependrà bàsicament de la posició que mantinga
el Partit Popular, nosaltres ens creiem amb dret a tenir la presidència d’aqueix Consorci,
l’anem a demanar, l’anem a exigir, i dependrà de la posició que mantinga el Partit
Popular, perquè recorde que té el quaranta per cent amb les institucions
supramunicipals, té el quaranta per cent d’aqueix Consorci, que és definitori
absolutament per a determinar la presidència. Nosaltres preteníem que se li donara un
major pes al municipalisme, perquè els municipis decidiren la presidència perquè amb
un setanta per cent és més fàcil decidir-la que amb un seixanta per cent que realment...,
clar, que no ho garanteix, perquè no ha volgut la Conselleria, que no es garantira la
presidència de l’Ajuntament de Sagunt simplement.”

De conformitat amb tot això, de conformitat amb la proposta del regidor-delegat
de Presidència, el Ple de l’Ajuntament, per 17 vots a favor de PSOE, EU, BLOC, SP i
SCP i 8 abstencions de PP, ACORDA:

PRIMER: Aprovar el text definitiu dels estatuts del consorci per a l’abastiment
d’aigua potable remesos en data 24 de novembre del 2003.

SEGON: Designar representant titular de l’Ajuntament de Sagunt en l’assemblea
general a la Sra. Alcaldessa, Gloria Calero Albal, i suplent al regidor delegat de
Presidència, Sr. José Luis M. Chover Lara.

TERCER: Trametre aquest acord a l’Entitat pública de Sanejament d’aigües
residuals de la Comunitat Valenciana, als efectes oportuns.

4 CANVI REPRESENTANT SINDICATS MAJORITARIS, UGT, EN EL
CONSELL ESCOLAR MUNICIPAL. EXP. 441//02
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En la Resolució d’Alcaldia de data 3 d’abril del 2003, es va nomenar com a
representant del sindicat UGT en el Consell Escolar Municipal el Sr. Asensio Cabo
Meseguer.

En compliment de la legislació vigent, la Unió General de Treballadors ens
comunica la baixa en el Consell Escolar Municipal del Sr. Asensio Cabo Meseguer i ens
proposa la seua substitució pel Sr. Carlos Soriano Ponce.

Qualsevol vacant que es produïsca en el Consell Escolar Municipal s’ha de
cobrir d’acord amb el mateix procediment que al seu dia es va utilitzar per a la seua
constitució.

Considerant el que estableix l’article onze, punt tres i article quinze punt dos, del
Decret 111/1989, de 17 de juliol, del Consell de la Generalitat Valenciana, pel qual
regulen els Consells Escolars Territorials i Municipals.

Per tot això, de conformitat amb el dictamen de la Comissió Informativa
Permanent de Serveis Socials i Comunitaris, el Ple de l’Ajuntament, per 17 vots a favor
de PSOE, EU, BLOC, SP i SCP i 8 abstencions de PP, ACORDA:
 PRIMER: Deixar sense efecte el nomenament com a membre del Consell
Escolar Municipal, en representació de la UGT, el Sr. Asensio Cabo Meseguer.

SEGON: Nomenar el Sr. Carlos Soriano Ponce membre del Consell Escolar
Municipal en substitució del Sr. Asensio Cabo Meseguer.

5 APROVACIÓ PROTOCOL AGERMANAMENT I CONVENI MARC
AJUNTAMENT SAGUNT-SÀHARA

Vist l’expedient format per a l’aprovació del protocol d’agermanament i conveni
marc de col·laboració entre l’Ajuntament de Sagunt i la Daira Bir Lehlu (Smara).

El regidor delegat de Pau i Solidaritat, Sr. LÓPEZ-EGEA, manifesta: “Dividiré
la meua intervenció, en aquesta primera intervenció vull, per a defensar i explicar
l’agermanament, és necessari que en aquesta primera part de la meua intervenció faça
breument un poquet d’història que ens permeta entendre els llaços, els vincles i jo diria
que també les vergonyes d’Espanya en relació amb el poble sahrauí, em permetreu que
breument faça un poquet d’història, que contextualitze, a partir d’ací em donarà..., es
visualitzarà amb molta més claredat tota la relació del poble espanyol amb el poble
sahrauí. Al nord-oest d’Àfrica, entre els països del Marroc, Algèria i Mauritània, hi ha
un territori, el Sàhara Occidental, en aquest poble els sahrauís vivien fins i tot des
d’abans de l’era cristiana i s’organitzaven en tribus, aquest poble, el poble sahrauí,
s’islamitza per complet a finals del segle XI i s’arabitza al llarg del segle XIII, per tant
quan els europeus comencen a fer les seues primeres incursions a l’Àfrica nord-
occidental, aquest poble ja havia adquirit aquests dos traços, el de la seua arabització i el
de la seua islamització. Al voltant de 1860 es produeixen les primeres expedicions
espanyoles modernes, en 1877 es crea l’Associació per a l’Explotació d’Àfrica i la
Societat d’Africanista i Colonistes, els qui pressionen el govern espanyol de l’època
perquè facen efectiva la seua presència espanyola a la Costa Occidental del Sàhara. En
1885, el govern espanyol addueix la mesa de negociació, haver posat davall el
protectorat estatal la Costa Occidental d’Àfrica, des de Cap Blanco al Cap Bochador, és
a dir més de la meitat del que avui és el Sàhara Occidental. En tractats posteriors amb
França que se succeeixen fins a la segona dècada del present segle s’acaba per delimitar
el territori que serà conegut com Sàhara Espanyol, en 1886 Espanya signa els tractats
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d’Illil amb els sahrauís, pels quals s’ofereix ajuda militar enfront d’enemics exteriors.
No és fins al descobriment de les grans riqueses al subsòl saharià, fosfat, petroli, níquel,
crom, platí, estany, ferro, etc., i els importants bancs pesquers de les costes, quan l’estat
espanyol s’interessa veritablement per la seua colònia. En 1956, aquesta és una dada
important, Espanya entra en les Nacions Unides i es troba que ha de sotmetre’s a la
normativa internacional sobre descolonització, què fa Espanya en aqueix moment,
declara per Decret Llei el Sàhara com a província espanyola, dos anys més tard, és a dir
en 1958. El Marroc, i aquesta és una dada important, obté la independència en 1956 i
comença a pressionar el govern espanyol perquè abandone el Sàhara i poder annexar-lo,
en 1974 el govern espanyol es veu sotmès a una gran pressió internacional per a
resoldre el problema de l’autodeterminació del poble sahrauí, el 20 de setembre de
1974, l’ambaixador espanyol en Nacions Unides, anuncia que Espanya acceptaria
aquesta autodeterminació a través d’un referèndum. Hassan II maniobra ràpid i sol·licita
al Tribunal Internacional de Justícia de la Haia el dictamen sobre si el Sàhara era terra
de ningú abans d’establir-se Espanya i quins eren els vincles del Marroc, el dictamen
del Tribunal Internacional de la Haia en 1975 no deixa cap tipus de dubte, llig
textualment: Els materials, informacions proporcionades al Tribunal no estableixen
l’existència de cap vincle de sobirania territorial entre el territori del Sàhara Occidental,
d’una banda el Regne del Marroc o el conjunt Mauritània per una altra. El Tribunal no
ha comprovat l’existència de vincles jurídics de tal naturalesa que puga modificar
l’aplicació de la resolució 1.514. Quant a la descolonització del Sàhara i en particular
l’aplicació del principi d’autodeterminació. Tancada la via legal, del Marroc, recorre al
Tribunal Internacional de Justícia de la Haia i es desencadena la coneguda Marxa Verda
en la qual uns tres-cents cinquanta mil civils marroquins són llançats cap a la frontera
sahrauí, tot seguit el govern espanyol afirma estar disposat a negociar. El 14 de
novembre de 1975 se signen els acords tripartits de Madrid pels quals Espanya
abandona la seua fins llavors província i deixa l’administració de territori en mans del
Marroc i Mauritània. Espanya dóna un gran viratge rebutjant la resolució que l’ONU
establia de fer-se càrrec les mateixes Nacions Unides del territori per a portar a terme el
procés d’autodeterminació, com a conseqüència d’aquesta situació el 10 de maig de
1973 es crea el Front Polisario. En 1976 el Marroc envaeix el Sàhara Occidental a pesar
de les seues successives derrotes diplomàtiques, ONU i OUA, Hassan II insisteix a
annexar-se el Sàhara Occidental, agafa part de la població sahrauí, desapareixen
centenars de sahrauís, segons la Comissió de Drets Humans. Aquest mateix mes al
febrer de 1976 Espanya abandona el Sàhara Occidental definitivament, incomplint les
resolucions de Nacions Unides, Carta de Nacions Unides. En 1985 Espanya tanca
l’oficina diplomàtica del Front Polisario a Madrid. En 1972 s’aplica la Llei de secrets
oficials a tot allò que s’ha ocorregut, avui en dia en l’estat Espanyol aqueixa Llei fins i
tot no s’ha derogat. En 1981 l’OUA, l’Organització per a la Unitat Africana, admet la
República Àrab Sahrauí democràtica com a estat membre número 51 de l’Organització.
En 1983 la Conferència de Caps d’Estat Africans adopten una resolució, l’obertura de
negociacions directes entre el Marroc i el Front Polisario per a conduir a un alto el foc i
preparar el referèndum d’autodeterminació. En 1990 es produeix el Pla de Pau que va
ser aprovat pel Consell de Seguretat de Nacions Unides i en 1991 la resolució 690 de
Nacions Unides especifica els mecanismes per a la realització del referèndum, alto el
foc, desplegament de les forces de Nacions Unides, retirada de les forces militars,
actualització del cens espanyol de 1974, repatriació de refugiats, etc. Des d’aqueix
moment i com a conseqüència de la invasió i de la intervenció militar del Marroc



22

bombardejant amb napalm i fòsfor tot un poble, el poble sahrauí, es produeix el
desplaçament a què he fet referència cap a una zona desèrtica situada a 30 quilòmetres
d’Algèria, Tinduz. Des d’aqueix moment el poble sahrauí, amb una població als
campaments de refugiats a Tinduz de més de dues-centes mil persones s’ha organitzat el
que ells coneixen com huilallas i dairas, que serien els municipis i les províncies en
l’estat Espanyol. Doncs bé, amb una d’aquestes dairas, és amb la que vam plantejar
l’agermanament. Jo al llarg d’aquests mesos que porte a la regidoria de Pau i Solidaritat,
puc dir que constantment m’estan oferint agermanaments solidaris, Perú, El Salvador,
Bolívia, Cuba, etc. Quan vam plantejar aquest agermanament no és producte ni de la
improvisació..., sinó és producte d’un procés que hi ha hagut al nostre municipi i d’uns
vincles històrics amb el poble sahrauí i aportar algunes dades. Des de l’any 94 fins a
l’any 2003 es ve treballant al nostre municipi el tema del Sàhara, tots coneixeu la
presència al nostre municipi de xavals, de xiquets i xiquetes que vénen del Sàhara. Des
de l’any 95 fins a l’any 2003 l’Ajuntament de Sagunt ha estat finançant projectes de
cooperació, s’han aprovat repetides mocions en aquest Ple de suport al poble sahrauí i al
seu dret a l’autodeterminació, fa uns anys els mateixos regidors de l’anterior corporació
es van desplaçar també als campaments de refugiats, fins i tot s’ha recolzat la declaració
d’Ouser que vull recordar que la declaració d’Ouser l’han recolzat diferents forces
polítiques dels diferents colors, PP, PSOE, EU, el Bloc, etc. Llavors en aquest sentit
plantegem l’agermanament en concret amb Bir-lehu en Smara i avui el que presentem
és el protocol d’agermanament així com el Conveni Marc que una vegada que passe per
aquest Ple, l’any que ve, haurà de ser ratificat i signat en territori sahrauí.”

El regidor del grup PP, Sr. MARTÍ, assenyala: “Bon dia, Sra. Alcaldessa,
senyores i senyors. Bo, la veritat és que jo crec que el Sr. López-Egea hauria de
plantejar-se el tema de la docència perquè amb la lliçó de geogràfica que ens ha donat,
la veritat és que anem ben servits, encara que això no és obstacle perquè els altres també
ens documentem i ens preocupem per temes com el del Sàhara, que la veritat és que deu
preocupar-nos a tots i molts altres que apressen a la ciutat i a més enllà del que és la
nostra ciutat. Estem davant d’un projecte que nosaltres no considerem d’agermanament
sinó més prompte com un reconeixement i un suport polític a la República Àrab
Democràtica Sahrauí i a més tal com apareix en declaracions o almenys així ho citen,
com a declaracions, el mateix regidor López-Egea. I de nou ens trobem amb un altre
assumpte en què aprofitant-se de la posició que ocupa en l’equip de govern i buscant
com nosaltres creem un interès partidista el que es vol és portar a terme des de la
institució municipal un projecte, possiblement no individual però sí d’un determinat
col·lectiu, si em permet li diré que no pot seguir confonent el seu interès personal amb
els interessos municipals màximament des del que se suposa una visió d’esquerres.
Estem davant d’aqueixa culminació del que és portar a terme el seu projecte personal,
Sr. López-Egea, i disculpe’m, ho sent que li done l’esquena, però així és com està
definit l’hemicicle. Des del primer dia en què va posar el seu peu en aquest Saló, tenia
clar de forma premeditada que s’anava a agermanar amb una daira del poble sahrauí i
tenim clar una cosa també, que el Bloc i el segrestat PSOE, van a donar-li una vegada
més la cabotà, però li advertim que no compte amb nosaltres per a qüestions de
realització personal, quan canvie el xip i plantege els assumptes atenent l’interès general
i des d’una perspectiva no estrictament personal, li assegure que ens tindrà al seu costat.
Sr. López-Egea, ni és ètic ni és moral que els seus compromisos adquirits com a
president de COSALA ens els vulga colar ací a l’Ajuntament a fi de donar-li la màxima
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magnitud al moviment que vostè defensa, contra el qual no tenim res però que en el seu
moment presidia i ja que els seus socis de govern no li ho diuen, li ho vaig a dir jo amb
tot el respecte, aquest per si vostè no se n’ha adonat, no és la seua possessió. Sr. López-
Egea, de veritat, no se li ocorre intentar o per què no se li ocorre intentar un
agermanament amb ciutats europees que per la seua estructura social, històrica o urbana
tinguen més coses en comú amb Sagunt que el que és un camp de refugiats del Sàhara?,
en els últims nou anys és cert que des d’aquest Ajuntament s’han invertit prop de vint
milions de les antigues pessetes per a col·laborar amb el poble sahrauí i durant l’anterior
legislatura el llavors equip de govern va apostar per aqueixos projectes de cooperació, i
des del Partit Popular tenim clar que s’ha d’ajudar el poble sahrauí, però no de la
manera que vostè planteja i això ho sap molt bé. Des del nostre grup apostem per seguir
una línia de projectes de cooperació com s’ha vingut fent fins ara, però realment ens
dóna por el fet que un protocol d’agermanament vaja únicament destinat i cite
textualment a realitzar projectes de cooperació que afavorisquen el desenvolupament del
poble sahrauí. Si fins ara s’ha cooperat en una línia que creiem que ha sigut correcta i
que pot anar a més, per a què és necessari un agermanament si seguirem fent el mateix o
siga cooperar. Quan es planteja un agermanament s’ha de fer amb estudis històrics
buscant connotacions de tota índole però no seguint criteris totalment arbitraris,
personals i partidistes. Tenim, si ens remuntem al que és la història de la nostra ciutat,
possiblement tinguem molts més motius per a agermanar-nos amb Roma, amb Ojos
Negres o amb el Concejo de Musques, que amb una daira sahrauí. A açò, a la daira, per
descomptat que podem seguir prestant-li i hem de seguir prestant-li el nostre suport com
ja he dit anteriorment, amb projectes de cooperació, encara que pot ser que llocs com els
que li he citat abans tal vegada li diguen ben poc. Des del nostre partit, la nostra
proposta és la de continuar en la línia dels projectes de cooperació amb el poble sahrauí
i recolzar el seu referèndum d’autodeterminació perquè creiem que tenen dret a decidir
quin ha de ser el seu futur, en llibertat, però creiem que per a seguir desenvolupant la
labor d’ONG que fem amb aquest poble, no cal un protocol d’agermanament, i ens
preocupa el Sàhara i els seus habitants i li ho dic de veritat. Sr. López-Egea, prou
d’agermanament creiem que fem destinant recursos a ajudar persones que estan a més
de tres mil quilòmetres de la nostra ciutat, com ho hem vingut fent fins ara, però ja s’ha
oblidat del que tenim a menys de dos quilòmetres d’ací?, nosaltres a la nostra ciutat sí
que tenim un autèntic camp de refugiats, enfront del Parc de Bombers, a les Moreres,
perdone. Bo, vostè pensarà que no té res a veure una cosa amb una altra, nosaltres
creiem que sí que han de veure perquè al cap i a la fi són persones a qui es deu ajudar.
Nosaltres com li deia sí que tenim un campament a les Moreres i creiem que hauria de
ser el primer a què buscar una solució i en relació amb aqueix tema seguisc esperant des
del dia vuit d’aquest mateix mes, quan vostè en aquest mateix lloc em va dir que em
facilitaria per escrit la documentació sobre aqueix campament, li recorde que la seguisc
esperant perquè ens preocupa aqueix tema. Jo li dic realment i de cor que ens preocupa
aqueix tema i jo vull encarregar-me i preocupar-me d’aqueix tema al costat del resta
dels meus companys i companyes de grup municipal. En relació amb el sentit del nostre
vot, serà el de l’abstenció atès que no estem en contra de cooperar amb el poble sahrauí,
i ho reitere les vegades que faça falta, tal com s’ha vingut fent fins ara, però no podem
recolzar aqueix protocol d’agermanament en aqueixes condicions en veure que
desvirtua el que creiem que ha de regir un agermanament, que és la història, cooperació
i intercanvi mutu entre ciutats amb vincles històrics i no basats en el lliure albir d’una
persona que vol fer de tots el seu projecte personal, gràcies.”
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El regidor delegat de Pau i Solidaritat, Sr. LÓPEZ-EGEA, diu: “El meu projecte
personal!, vegem, com alguns components del Partit Popular de tant en tant, apareixen
en aquest faristol amb el programa, programa, programa, parlem del programa. Hi ha un
acord programàtic que el teniu tots, on en l’apartat de Pau i Solidaritat, en programes,
s’estableix el tema dels agermanaments i amb tota naturalitat el fem. A partir d’ací jo li
vull recordar al Partit Popular, aquells ajuntaments del País Valencià, agermanats amb
els campaments de refugiats sahrauís, perquè no tinga cap dubte: Alacant,
agermanament PP; Bellreguard es va agermanar amb govern PP; Vall d’Uixó, PP;
Novelda, PP i EU; Gandia, PSPV; Quesa, PSPV; Bunyol, EU; Mislata, PP; Xirivella,
PSPV; Sant Vicent dels Rapeig; PSPV; Dénia, PP; Elx, PSPV; La Font d’En Carrós,
PSPV; Canals, PP; Onda, PSPV; Sogorb, PP; Elda, PSPV; Quatretonda, Bloc, PSPV;
Burjassot, PSPV; Castelló de la Ribera, EU, Bloc. Però si és el mateix Partit Popular qui
ha estat portant a terme processos d’agermanament amb el poble sahrauí, de què
m’estan parlant, però si eixim del País Valencià i anem a l’Estat Espanyol, ens trobem
exactament el mateix, ajuntaments com ara Robí, com Sabadell, com Getafe,
l’Ajuntament de Calahorra, Còrdova, Sant Sebastià, Llanera (Astúries), Irun, Getxo,
etc., etc., de què m’estan parlant, que és un projecte personal del regidor de Pau i
Solidaritat!, de què m’estan parlant. Jo només vull acabar la meua intervenció llegint un
text de Rosa Montero: Són pocs i són pobres, per això el silenci general, un silenci que
amenaça de rebentar-nos les oïdes, sobretot les oïdes dels espanyols, que vam colonitzar
i vam explotar els sahrauís gairebé cent anys, per a després vendre’ls i abandonar-los
com qui llança un paper vell i què fem avui, ballar a dues aigües. Si ara no recolzem de
veritat els sahrauís, posarem la guinda a una història d’infàmia. Rosa Montero.”

El regidor del grup PP, Sr. MARTÍ, afig: “Serem molt breus i el que sí que
realment em sap greu és que hi haja persones del públic que no compartisquen el nostre
plantejament però, vaja, és lícit que l’expressen però també tenim nosaltres dret a
expressar la nostra forma de pensar i la nostra oposició. El Sr. López-Egea ha dit que
anava en el seu programa, ens sembla molt bé, però no deixa de ser el seu programa, un
programa que ell va pactar amb els seus socis de govern en aquest tema que ens ocupa,
nosaltres de fet l’altre dia li vam sol·licitar que el deixara sobre la taula per a poder
estudiar-lo millor perquè pràcticament no havíem tingut temps de veure’l, va dir que no,
que li urgia perquè era una cosa que s’havia de traure ja. I finalment dir-li si comencem
a traure llistes de totes aquelles coses que en un moment donat s’hagen pogut aprovar
pel PP, o pel PSOE o per qualsevol altre partit depenent de l’interès que ocupe, potser
ens podríem inundar de papers i potser ens podríem portar més d’una sorpresa, gràcies.”

El regidor delegat de Pau i Solidaritat, Sr. LÓPEZ-EGEA, conclou: “Jo tanque
simplement, recordant un altre nou document i un nou text, la declaració d’Aussed: Els
electes valencians ací reunits en tant que ciutadans d’Espanya convençuts que cada
poble té el seu dret a determinar el seu destí i a viure sobre el territori que històricament
ha ocupat i sobre el qual generació rere generació s’ha desenvolupat com a poble,
coneixedors que el poble sahrauí té el dret a ocupar el territori del Sàhara Occidental, tal
com li han reconegut els Tribunals Internacionals, conscients i coneixedors que l’estat
Espanyol en el seu moment va assumir un compromís de responsabilitat en aquesta
situació que va suposar l’obertura d’un procés, no conclòs fins a la data, constatem la
pròpia realitat dels fets que la situació per la qual travessa el poble sharaui, etc., etc.,
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etc.. Firmat FEVAS; Andrés Perelló Rodríguez, Diputat Porvincial València, PSOE;
Juan Ramón Motoso Fernández, Diputat Provincial València, EU, País Valencià; Vicent
Carrai Fa, regidor de l’Ajuntament de Borriana, UPV; i Eugenio Pérez Miscú, Diputat
Provincial, PP.”

Per tot això, de conformitat amb el dictamen de la Comissió Informativa
Permanent de Serveis Socials i Comunitaris, el Ple de l’Ajuntament, per 14 vots a favor
de PSOE, EU, BLOC i SCP i 11 abstencions de PP i SP, ACORDA:

Aprovar el Protocol d’Agermanament i Conveni Marc de Col·laboració entre
l’Ajuntament de Sagunt i la Daira Bir Lehlu (Smara) que consten en l’expedient i es
tenen ací per reproduïts a tots els efectes.

6 APROVACIÓ INICIAL ORDENANÇA DE VENDA NO SEDENTÀRIA
DE SAGUNT. EXP. 54/03-M

Vista la proposta efectuada pel regidor delegat de Mercats, així com l’informe
tècnic de la TAE de Comerç en relació amb la necessitat de refondre en un sol text les
diferents modificacions introduïdes a l’Ordenança Municipal de Venda no Sedentària de
Sagunt des de la seua entrada en vigor, així com la seua adequació a les reformes
legislatives de la Llei 30/92 RJAPiPAC i Llei 7/85 RBRL introduïdes per les Lleis 4/99
de 13 de gener i 11/99 de 21 d’abril respectivament.

Considerant les normes de caràcter procedimental establides en l’art. 49 de la
Llei 7/85 per a l’aprovació de les Ordenances Locals i tenint en compte les
competències que els arts. 130 i 131 del Reglament d’Organització Funcionament i
Règim Jurídic de les Corporacions Locals atorguen al Ple d’aquesta entitat.

El regidor delegat de Mercats, Sr. GARCÍA, diu: “Bon dia, portem ací
l’aprovació de l’Ordenança, aquesta Ordenança Municipal la volem canviar, pel sentit
dels carrers dels mercadets de Sagunt i Port, la verdura, sabeu vosaltres quan acaba el
mercat com es queden els carrers, llavors l’Ordenança diu que és falta greu, però amb la
falta greu no es poden prendre mesures perquè açò poguérem..., llavors el que volem fer
és posar falta molt greu perquè la gent es consciencie. Nosaltres hem estat també mirant
amb la SAG, ja ho tenim parlat, per a posar uns contenidors xicotets, d’aquests d’un
metre, per a donar-li’l a cada venedor, perquè una vegada que acaben els mercats, que
tots els carrers es queden en condicions no com es queden ara, que és tercermundista,
estan fets una porqueria. Una altra cosa que també volem per als mercats, els mercadets
és l’entrada i sortida dels vehicles. L’entrada i sortida dels vehicles fins ara fan el que
els dóna la gana i l’Ordenança diu que tenen fins a les vuit del matí l’entrada i després a
la una i mitja han de començar a eixir. Llavors el que ocorre és que entren a les vuit, a
les vuit i mitja, a les nou, quan la gent que comprarà al mercat ja està pel carrer, estan ja
comprant, i llavors el que no volem permetre és que puga haver-hi algun accident, algun
dia perquè ells entren i ixen. En definitiva el canvi que se li vol fer a l’Ordenança és
aqueix, nosaltres el que volem fer, si s’aprova, és donar-li un escrit a cada venedor
juntament amb les seues obligacions, què és el que ha de fer al mercat, llavors
simplement si s’aprova aquesta Ordenança o aquesta modificació de l’ordenança, seria
per a aquestes dues coses, que els venedors tingueren el seu contenidor i que se’ls
poguera sancionar si no compleixen, simplement és açò, donar una major imatge al
mercat, moltes gràcies.”
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Durant el debat, el Sr. Goig abandona momentàniament la sessió.

Per tot això, de conformitat amb el dictamen de la Comissió Informativa
Permanent d’Activitats Industrials i Comercials, el Ple de l’Ajuntament, per 14 vots a
favor de PSOE, EU, BLOC i SCP, 2 vots en contra de SP i 9 abstencions de PP i Sr.
Goig (aquest últim en aplicació de 100.1), ACORDA:

PRIMER: Aprovar inicialment el text de l’Ordenança Municipal de Venda no
Sedentària de Sagunt que consta degudament diligenciada en l’expedient i es té ací per
reproduïda a tots els efectes.

SEGON: Sotmetre’l a tràmit d’informació pública mitjançant la seua publicació
en el Butlletí Oficial de la Província de València i audiència als interessats per termini
de 30 dies per a presentació de reclamacions i suggeriments.

TERCER: Transcorregut el període d’informació pública i audiència als
interessats, s’elevarà al Ple, junt amb les reclamacions i suggeriments que eventualment
pogueren presentar-se, per a la seua resolució i aprovació definitiva.

En aquests moments, la Sra. Solaz abandona momentàniament la sessió.

7 PROPOSICIÓ DONAR NOM A CARRER O PLAÇA EN HOMENATGE
A “LA JABALINA”

La Comissió de Toponímia és l’organisme dependent de la Fundació Municipal
de Cultura competent en les propostes de nomenament i canvi de noms de carrers i
places de la localitat.

Amb data del 8 de setembre del 2003, presenta instància en el registre d’entrada
de la Tinència d’Alcaldia del Port de l’Ajuntament de Sagunt, amb número d’entrada
8843, dirigida a Alcaldia, Encarna Abella Bazataquí, presidenta de l’Associació de
Dones Baladre, per la qual sol·licita de l’Ajuntament de Sagunt que es dedique una
avinguda o plaça a María Pérez La Cruz, anomenada “La Jabalina”, assassinada a
l’agost de 1942 per defensar la llibertat.

Segons el document adjunt a la instància presentada per l’Associació de Dones
Baladre, la memòria del VII Concurs Literari “Cent anys de memòria compartida”,
consta que María Pérez La Cruz era membre de la Confederació General del Treball
(CNT), militant anarcosindicalista de 25 anys afusellada a Paterna en agost de 1942, i,
per tant, víctima de la repressió de la dictadura franquista de la postguerra.

Perquè perdure la memòria històrica de María Pérez La Cruz i en el seu
homenatge és pertinent donar-li el seu nom a un carrer o plaça nova del nucli del Port de
Sagunt.

La regidora del grup EU, Sra. VILALTA, indica: “Amb aquest homenatge
rescatem del silenci, de la memòria, i d’aquesta amnèsia col·lectiva que envolta una
època de la història del nostre país. La distància dels fets no pot significar l’oblit, no fa
olor a naftalina, una època de plenitud cívica, de respecte a la sobirania popular i al
pluralisme. La falta de reflexió i recuperació de la memòria agreuja el desenvolupament
de la democràcia, avui reivindiquem una xicoteta part del nostre passat, la de les dones
invisibles, embolicades en aquest cas, d’un doble silenci per ser dona i per ser
republicana. María Pérez La Cruz, La Jabalina, va nàixer en Javalollas (Terol), als cinc
anys d’edat, en 1923, va vindre a viure a Sagunt amb la seua família, data en què
començava a funcionar el primer Alt Forn, amb tretze anys s’hi va posar a treballar.
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María va viure un moment polític de canvi, la instauració de la Segona República, un
temps que va possibilitar un canvi molt important per a les dones. Aquestes van
participar activament en la vida política del país, es va aconseguir el sufragi femení,
també el principi a l’equitat salarial, la Llei del Divorci, el reconeixement civil, una
època que va suposar per primera vegada la igualtat política entre homes i dones.
L’alçament armat contra la legalitat republicana truncava aquest moment històric que la
dona era part important, María, amb només divuit anys, com qualsevol jove compromès
d’aquesta època, es va revelar contra el feixisme, volia lluitar per la llibertat i la pau i
amb altres amigues com Anita, Amparo, Carmen, es va sumar a la Columna de Ferro,
poc després d’esclatar la guerra el 10 d’agost del 36. Als pocs dies va ser ferida en la
cama, en Puertoescandón, va ser ingressada primerament a l’hospital de Sarrión i més
tard la van traslladar a València, ací acaba la lluita armada de la nostra protagonista.
Prompte es va posar a treballar en una fàbrica, però un 24 d’abril del 42 és requerida per
la Guàrdia Civil. Amb 25 anys d’edat, a l’agost del 42, al Camp de Tir de Paterna és
injustament afusellada, la família, la germana, no van poder ni plorar-la. L’any següent
mor la seua germana Manolita, el seu enterrament es va convertir en una concentració
multitudinària i silenciosa, un silenci que va recordar i va plorar María. Avui nosaltres
també la recordem i la recuperem en la nostra memòria per a sempre, gràcies.”

El portaveu del grup PP, Sr. BORRÁS, diu: “Sí, breument perquè com que vaig
formar part de la primera corporació democràtica d’aquest Ajuntament i crec que a tots
se’ns coneix pel nostre passat i per tant ningú pot ni assenyalar ni així, crec que hem de
tenir molta atenció amb el que es tracta de recuperar la memòria històrica del nostre
municipi en persones d’un o de l’altre costat del que va succeir llavors, que tots ho
reprovem. Tots reprovem allò que s’ha succeït, han sigut moltes vegades que he actuat
en aquesta tribuna entre els anys 79 i 83, i han sigut moltes vegades que ens hem
pronunciat. Crec que els tres grups polítics principals en aquella època, el Partit
Socialista, PC, llavors UCD, avui integrat dins del Grup Popular la seua immensa
majoria d’homes que constituíem llavors aqueixa força política, demòcrates de tota la
vida, si no que algú assenyale així gens ni miqueta que potser els donem exemples i
avantatges als altres, vam quedar a tenir moltíssima atenció. Vaig conèixer l’expedient
per les pròpies declaracions que apareixien en un mitjà de comunicació per part del Sr.
Girona. Un treball d’investigació que quan estava en Presidència de Diputació, jo estava
allí de diputat amb ell, perquè coneixia que li agradava fer aquestes coses, però
indubtablement al nostre municipi hi ha hagut molts més casos d’un costat, però també
moltíssims més casos en l’inici de la guerra i durant la guerra, per part de nosaltres i
crec que hem de ser tots prudents i acurats. Si hem de rescatar la història l’hem de
rescatar per a tots, no es pot extraure la part que li convinga a algun grup polític i queda
molt clar que era una cenetista, sense cap dubte, i que va formar part de la Columna de
Ferro, que alguns el coneixem molt bé amb els homes que hi havia i tota la resta, a mi
m’haguera agradat més que quan hem de recordar quelcom d’aquella època, ací hi havia
bons aviadors per part de la República i no obstant mai se’ls ha fet un reconeixement. Li
vam fer el reconeixement al General Rojo, li vam editar un llibre davall el meu mandat
etc., etc., ací hi havia una esquadrilla molt important de ciutadans del Port que després
van estar uns en la División Azul, amics, i altres amb els russos, en la Segona Guerra
Mundial. Hi ha coses que com la història ens convé recordar-la perquè la coneguen els
nostres joves, però coses en què hi ha molt seriosos dubtes, molt seriosos dubtes i fins i
tot famílies que van formar part de l’expedient d’un costat i d’un altre costat, consten i
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estan vives encara, i estan vives per si no ho sabia. Per tant cal tenir molta atenció amb
els records perquè es poden ferir moltíssimes sensibilitats i conste que era veïna que
tenien la botiga, la venda de verduleria al carrer del Treball, d’avui, llavors Comte de
Romanones i posteriorment l’altre nom, per tant nosaltres no podem recolzar només una
part d’açò. Si férem un reconeixement global de determinades coses, ens vincularíem i
ens sentiríem implicats, perquè jo particularment he sigut un defensor de la història com
han fet els alemanys, la història bona i la història roïna, que cada un la jutge, però si
hem de tenir representats a uns, hauran d’estar representats els altres i si no és que no hi
ha hagut creu i ratlla i si no el que succeeix el 78 i amb la Constitució que ens hem
donat tots els espanyols per consens, aprovada majoritàriament pel poble espanyol, no
serveix de res, no serveix de res amb tots els respectes, perquè dóna la casualitat que era
una família coneguda perquè ja els dic era molt pròxima a ma casa, així que els demane
per favor que siguen prudents, que no siga només una qüestió d’una justificació de la
Comissió de Toponímia, per descomptat que són els que han d’entendre i valorar que
per a això vam acordar crear aqueixa Comissió i que siga la que es pronuncie i no
succeïsca o bé com un error administratiu, abans amb el carrer Progrés, confonent-la
amb carrer En Projecte o al contrari amb el de la cèdula d’habitabilitat, posar noms que
si han de servir de records, servisquen de records dels uns i els altres perquè hi ha hagut
de tot i desgraciadament els uns i els altres ho coneixem perfectament, res més i moltes
gràcies.”

La regidora del grup EU, Sra. VILALTA, exposa: “Bo, per algun lloc caldrà
començar a recordar la memòria. Jo no sé quina por tenim, no?, quin esforç per esborrar
tota referència a la República, veig que hi ha un gran esforç. Mira, ací rendim un
homenatge els homes i dones que van defensar un govern legalment establit, legalment
establit, perquè en aquest país s’ha lluitat per la llibertat abans, durant i després de la
dictadura.”

El regidor del grup PP, Sr. BORRÁS, manifesta: “Mire, senyora meua, crec que
li porte una enorme diferència d’edat i a mi ningú em pot dir si he portat un uniforme o
he portat un altre uniforme en el passat. He estat en el mateix lloc en què estic avui, i
des dels catorze anys en una Siderúrgia com a treballador, per tant ni se li acudisca. El
que cal ser en aquesta vida és tolerant, no intolerant, no al revés, i partidistes
exclusivament perquè si no de res serveix, torne a repetir, la Constitució que ens vam
donar en el 78, una cosa és fer creu i ratlla i una altra cosa és recordar la història perquè
la història ens pertany a tots, la bona i la roïna, no sols rescatar la part que interesse a
uns, no, no, si la rescatem, rescatem la de tots perquè hi ha hagut coses molt bones en
un costat i coses bones en l’altre costat, i coses molt roïnes i desagradables en un costat
i coses desagradables i molt roïnes en l’altre costat. I coneixem la història
afortunadament i alguns la coneixem i molt perquè ens ha afectat personalment els dos
costats, en els dos costats, com a germans, per tant siguem prudents i coses i fets com li
repetisc que interessen rescatar perquè isca a la memòria per un article, com podien
haver sigut altres, atenció, Sr. Fernández, indignant és el seu i s’ho està dient un que la
família principal sabem on estava, i no tinc ni que esmentar-la, per tant l’indignant és
voler ressuscitar determinades coses per a provocar tensions en famílies quan ja tenen
l’assumpte pràcticament oblidat, això és el que cal tenir atenció.”
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La regidora del grup EU, Sra. VILALTA, assenyala: “És que només hi havia un
costat, no n’hi havia dos, només hi havia un bàndol, no sé jo això de dos. Ací estem
commemorant la memòria d’una dona que va ser injustament assassinada amb vint-i-
cinc anys d’edat, afusellada a Paterna. Una dona que va lluitar per la llibertat. Poden fer
una altra proposta per al pròxim Ple i l’estudiarem.”

Per tot això, de conformitat amb la proposta del president de la Fundació
Municipal de Cultura, el Ple de l’Ajuntament, per 15 vots a favor de PSOE, EU, BLOC
i SP, 8 vots en contra de PP i 1 abstenció de SCP, ACORDA:

PRIMER: Que en homenatge i record a la militant de la CNT María Pérez La
Cruz “La Jabalina”, s’anomene un carrer o plaça nova del nucli el Port de Sagunt amb el
seu nom.

SEGON: Que es realitzen les gestions pertinents pel Departament de
Manteniment per a la confecció i instal·lació de les plaques i rètols corresponents, i es
notifique a totes les entitats privades i públiques pertinents.

En aquests moments es reincorporen a la sessió la Sra. Solaz i el Sr. Goig; i
l’abandonen momentàniament els Srs. Borrás i Zarzoso i la Sra. Murciano.

8 PROPOSICIÓ MODIFICACIÓ CONVENI DE COL·LABORACIÓ AMB
L’INSTITUT VALENCIÀ DE LA JOVENTUT SOBRE CENTRE
D’ASSESSORAMENT I PROMOCIÓ LABORAL “JOVEMPLEO”. EXP. 17/03

La Regidoria de Joventut de l’Excm. Ajuntament de Sagunt ha desenvolupat la
Iniciativa Comunitària YUOTHSTART-DINA, projecte dirigit a la promoció de
l’ocupació juvenil en la nostra localitat.

Una part fonamental del projecte va ser assumit a l’any 2001 per l’IVAJ (Institut
Valencià de la Joventut) mitjançant el conveni signat entre aquest ajuntament i
l’esmentada entitat.

A l’IVAJ assumeix el personal d’aquest servei, compost per tres professionals i
atès que l’Ajuntament de Sagunt a través de la Regidoria de Joventut, es compromet a
contribuir amb els mitjans espacials i materials que es van concretar en aquest conveni.

Des de l’IVAJ es planteja la prorroga del conveni segons les clàusules que es
plantegen en l’Addenda que consta en l’expedient.

Per tot això, de conformitat amb la proposta de la regidora-delegada de Joventut,
el Ple de l’Ajuntament, per 14 vots a favor de PSOE, EU, BLOC i SCP i 8 abstencions
de PP i SP, ACORDA:

Aprovar l’addenda al conveni signat entre aquest ajuntament i l’Institut Valencià
de la Joventut el 5 de març de 2001 i autoritzar la signatura de l’addenda entre el
director general de l’IVAJ, senyor Marcos Alós Cía, i l’Excma. Sra. Gloria Calero,
alcaldesa-presidenta de l’Excm. Ajuntament de Sagunt.

Addenda que consta degudament diligenciada en l’expedient i es té ací per
reproduïda a tots els efectes.

En aquests moments es reincorpora a la sessió el Sr. Borrás, i l’abandonen
momentàniament la Sra. Gómez i el Sr. Goig.
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9 MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PLA PARCIAL DE PLATGES.
POLÍGON C-2. APROVACIÓ DEFINITIVA. EXP. 12/02

En data 27.1.03, el ple de la corporació va acordar el següent:
“En data 8.2.02 (RE 1981) es presenta instància subscrita pel Sr. ELADIO

CABO MIRET, en representació de CAMIMAR SL, en la qual se sol·licita que s’inicie el
procediment de modificació puntual de planejament al polígon C-2, als efectes de
compatibilitzar l’edificació existent de la seua propietat amb la zona verda prevista pel
planejament, i de titularitat municipal efectiva en virtut del corresponent projecte de
reparcel·lació.

Antecedents:
Les esmentades construccions, síties a la parcel·la núm. 6 del polígon C-2, van

obtenir llicència d’obres per a la construcció de dos habitatges unifamiliars per mitjà
d’acord de data 16.9.87.

Per part dels serveis d’inspecció municipals es constata en data 23.5.89 que
l’execució de les obres incomplia la llicència d’obres atorgada i que s’estava envaint la
zona verda confrontant.

Els antecedents figuren en l’expedient disciplinari núm. 656/89.
Per mitjà de l’expedient disciplinari núm. 334/90 es procedeix a paralitzar

l’execució de les obres consistents a la plataforma d’altres dos habitatges. A data
d’avui aquestes es troben paralitzades.

Per part del propietari es plantegen dos contenciosos, que tenen per objecte el
següent:

1. D’una banda, reconeixement del dret a obtenir cèdula d’habitabilitat respecte
dels dos habitatges unifamiliars. El jutge va estimar aquesta pretensió en el contenciós
núm. 1959/94. No obstant la construcció envaeix zona verda.

2. D’altra banda, discrepant l’interessat respecte de la denegació de llicència
d’obres acordada el 26.12.95 per a la 2a fase (paralitzada), motivada que la
construcció en execució envaïa zona verda, es va recórrer aquest punt, donant-li la raó
l’òrgan judicial a l’Ajuntament sobre aquest punt (contenciós núm. 471/96).

Es dóna per tant la situació paradoxal de construcció ocupant zona verda i que
no obstant disposa de cèdula d’habitabilitat reconeguda judicialment.

Tanta invasió comporta la construcció finalitzada com la que es troba
paralitzada.

Acord que es proposa per l’interessat:
Canvi puntual del planejament que permeta compatibilitzar la situació de fet

existent amb la zonificació de la zona verda, sense que aquesta es veja reduïda a la
seua superfície.

Per part de l’arquitecte municipal, s’emet en data 14.1.03 el següent informe:
ANTECEDENTS

La Unitat d’Actuació o subpolígon C-2 forma part del Pla Parcial de Platges
després de la reforma de 1983, en què es van redelimitar els polígons del document
original, adaptant-los al grau de consolidació i d’urbanització existents. El C-2
formava part de l’antic polígon C a què se li han exclòs les edificacions ja existents,
gairebé totes amb parcel·les inferiors a la mínima, a fi de facilitar la reparcel·lació.
Aquesta va ser definitivament aprovada per acord plenari el 19 octubre de 1984 (exp.
854/83).



31

Resultat de la qual van ser cedits gratuïtament a l’Ajuntament els espais públics
previstos: la xarxa viària i dues zones verdes, una de 6722 m2 situada al límit sud, i
una altra de 4246 al límit nord, al costat del polígon D-2.

En executar el programa d’actuació integrada de l’esmentat polígon D-2 s’ha
observat una discrepància als límits de contacte amb el D-2, amb un sobrant de 116 m2
situat adjacent a la zona verda de 4246 m2.

La causa és deguda a una errònia transcripció de l’alçament fotogramètric que
va servir de base a la reparcel·lació.

EFECTES
En realitat cap pel que fa a drets d’adjudicació, ja que en prendre’s les

aportacions per les superfícies registrals, qualsevol variació cartogràfica només podia
tenir com a resultat –com és el cas- una errònia fixació de les alineacions de
l’ordenació detallada.
  MODIFICACIÓ

A fi de no deixar sòl de qualificació indefinida, i segons els drets adquirits quant
a aprofitament adjudicat, es pretén modificar lleugerament el perímetre de la zona
verda de forma que -mantenint la seua superfície- abrace aqueix triangle en discòrdia
que, a més, pertany al propietari original del terreny d’aportació d’aqueixa zona verda.

La regularització es farà de forma que la superfície que passaria al triangle es
detrauria del límit oest.

Es parteix d’una circumstància i és que una vegada procedit a replantejar el
polígon D-2 del Pla parcial de Platges sobre el terreny s’aprecia l’existència d’una
zona intermèdia entre la zona verda, tal com apareix en el projecte de reparcel·lació, i
la trama inclosa dins del polígon D-2, en els termes indicats en els plànols adjunts.

Partint de la superfície de la zona verda exigida pel Pla parcial, i que és de
4246 m2, ens trobem que l’alternativa plantejada per l’interessat suposa l’increment de
zona verda en un total de 51 m2 respecte de l’anterior situació.

Aquesta solució no representarà increment d’aprofitament de cap tipus ni
alteració de cap paràmetre de la parcel·la excepte la de la seua superfície.

La renúncia per part de l’interessat a indemnitzacions per majors cessions o a
increments de volum, a més de figurar com a premissa i condicionant de la present
proposta, fan innecessari realitzar majors consideracions sobre la seua improcedència,
punt que ja s’evidencia en l’informe tècnic.

S’entén que la solució proposada per l’interessat és la millor forma de conciliar
la situació de fet existent, i que ja data de 1989, amb els interessos generals, acudint a
un criteri de proporcionalitat, però mantenint indisponibles i irreductibles la superfície
de la zona verda, que es veu fins i tot augmentada a la seua superfície.

No s’observa en aqueix sentit inconvenients de tipus legal per a procedir a la
modificació.

Entenem a més que des d’una perspectiva d’oportunitat és la solució més
adequada per estar presidida pel criteri de proporcionalitat i de conciliació d’uns
interessos i altres.

S’eliminen així les dificultats d’execució de la demolició, situació agreujada pel
temps que porta implantada la construcció.

Procediment:
Aquesta zona verda forma part de la xarxa secundària de dotacions públiques.
No es procedeix a la seua reducció sinó a la seua redelimitació, produint-se’n

fins i tot una ampliació.
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Davant d’aqueix plantejament es considera que la via procedimental adequada
seria la següent:

En afectar exclusivament a extrems de l’ordenació detallada, art. 18 de la
LRAU, la competència per a l’aprovació definitiva correspon al municipi, tal com es
dedueix de la delimitació competencial de l’art. 40 de la LRAU.

El procediment de modificació caldria reconduir-lo al que estableix l’art. 54.2
de la LRAU, tal com disposa l’art. 55.1 d’aquesta.

Ambdós articles disposen el següent:
Art. 55.1:

1. El canvi o substitució de determinacions en  els plans  i  programes exigeix complir
el mateix procediment legal previst per a la seua aprovació.  S’exceptuen d’aquesta
regla  les  modificacions  autoritzades  conforme als articles 12.E) o 54 d’aquesta Llei
i les que es produïsquen per aplicació  de l’article 20 de la Llei del Sòl No Urbanitzable
4/1992, així com les que  el mateix Pla permeta efectuar mitjançant Estudi de Detall
d’aprovació  municipal.

Art. 54.2:
2.  Per a  aprovar  Plans  o  Programes  que  modifiquen  el   planejament
anteriorment aprovat per l’administració de la Generalitat, s’exigirà  que complisquen
les regles següents:
...
B) Són modificables, mitjançant Plans Parcials o  de  Reforma  Interior  d’aprovació
municipal -amb Cèdula d’Urbanització-, les determinacions a què es refereix l’article
18.

Convé destacar que conforme a l’art. 56.2 de la LARU, la competència per a
l’expedició de cèdules d’urbanització, i per tant per a fiscalitzar si per mitjà d’aquest
planejament es canvia o no ordenació estructural, correspon al municipi, en disposar
Sagunt de més de 50.000 habitants.

És a dir, dels citats articles es desprèn que la tramitació d’una modificació
d’ordenació detallada prevista pel PGOU-92, en requerir aprovació municipal
definitiva, és necessari tramitar-la conforme al procediment de planejament previst per
a aquests instruments d’aprovació definitiva municipal (plans parcials), o en definitiva,
remetre’s a les regles dels arts. 45 i 46 de la LRAU, tal com remitent l’art. 52 de la
LRAU.

Les actuacions procedimentals per tant serien, en aquests moments, les
següents:
3. La informació pública s’anunciarà mitjançant edicte publicat en un diari
d’informació general editat a la Comunitat  Valenciana i -posterior o simultàniament-
en el «Diari Oficial de la Generalitat Valenciana», advertint de la possibilitat de
formular al·legacions, proposicions juridicoeconòmiques en competència i alternatives
tècniques. No és preceptiva la notificació  formal  i  individual als  propietaris afectats,
però, abans de la publicació de l’edicte, caldrà remetre avís amb el seu contingut al
domicili fiscal dels qui consten en el Cadastre com a titulars de drets afectats per
l’Actuació proposada.

El període d’informació pública serà de 20 dies.
A la vista del que exposa S’ACORDA:
PRIMER: Sotmetre a informació pública per un període de 20 dies la proposta

de redelimitació de la zona verda afectant a la unitat d’actuació C-2 del Pla Parcial de
Platges.
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SEGON: Procedir a publicar edicte en  un diari  d’informació   general  editat
a  la  Comunitat  Valenciana   i -posterior o  simultàniament-  en  el  «Diari  Oficial  de
la  Generalitat Valenciana»,  advertint  de  la  possibilitat  de   formular   al·legacions.

TERCER: Remetre avís amb el seu contingut al domicili fiscal dels qui consten
en el Cadastre com a titulars de drets afectats per l’Actuació proposada.”

Durant el període d’informació pública publicat en el DOGV de 21.10.03 no
s’han formulat al·legacions de cap tipus.

El regidor de Platges, Sr. FERNÁNDEZ, diu: “Bé, aquesta és una qüestió que ve
ja de llarg i es tracta senzillament d’una situació irregular a la platja d’Almardà, en
concret al polígon C2, que és un polígon que com vostès saben es va dividir de l’antic
polígon C. Ací hi havia unes construccions que ocupaven una part d’una zona verda i
que ara es tracta de restaurar d’alguna manera la legalitat i evidentment sense augmentar
cap tipus d’edificabilitat, redefinir la zona verda que a més en aquest cas suposa un
increment en 50 metres de què originàriament estava previst. Aquesta és una situació,
per a la vostra informació, sobretot del públic perquè els regidors la coneixen i es va
aprovar per unanimitat en la comissió informativa, i que imagine que no té cap altra
qüestió que puga suscitar cap tipus de polèmica.”

Per tot això, de conformitat amb el dictamen de la Comissió Informativa
Permanent d’Urbanisme, Inversions i Manteniment, el Ple de l’Ajuntament, per
unanimitat, ACORDA:

PRIMER: Aprovar definitivament la proposta de redelimitació de la zona verda
afectant a la unitat d’actuació C-2 del Pla Parcial de Platges.

En aquests moments es reincorpora a la sessió el Sr. Goig.

10 CADUCITAT CONCESSIONS EXPLOTACIÓ DIVERSES PARADES DE
MERCAT MUNICIPALS. EXP. 32/03

Iniciat expedient per a regularitzar la situació de les parades dels Mercats
Municipals, per part del Departament de Promoció Econòmica s’indica que la parada de
venda núm. 9 de Sagunt-Port, adjudicada a Cooperativa Valenciana Lluna Nova, roman
tancada, tenint a més deutes pendents amb la Hisenda Municipal en relació amb aquesta
parada.

Per l’última representant de la Cooperativa Valenciana Lluna Nova, Sra. Mª
Dolores Céspedes Villén, en data 17 d’octubre d’enguany, es fa entrega de les claus de
la parada i indica la seua dissolució.

El Sr. Miguel A. García Cuenca, adjudicatari de les parades de venda núm. 13 de
Sagunt-ciutat i 7-P de Sagunt-Port, va sol·licitar en data 15 de gener del 2002 el traspàs
de les dues parades de venda; aquest no es va produir ja que tenia deutes pendents amb
l’administració municipal, relacionats amb les parades de referència, i per això ambdues
parades van quedar tancades.

La Sra. Fuensanta Alabort Marín, adjudicatària de la parada de venda núm. 40
del Mercat de Sagunt-ciutat per traspàs del seu anterior titular, el 29 d’agost del 2003 fa
entrega de les claus de la parada i sol·licita la baixa de la concessió, se li indica que té
deutes pendents relacionats amb aquesta i que fins que no se salden no es pot tramitar
aquesta baixa.



34

Reiterat petició d’informe al recaptador municipal s’assenyala que els deutors
municipals assenyalats anteriorment no han saldat els deutes en relació amb les parades
que tenen adjudicades, estant aquestes passades a via executiva.

Quan el contracte es resol per incompliment culpable del contractista li serà
confiscada la garantia, de conformitat amb el que disposa l’article 114.4 de la Llei de
Contractes de les Administracions Públiques.

Tant l’article 6è com el 19.5è, dels plecs de clàusules que van servir de base a la
licitació i que regeixen les concessions, estableixen com a causa de rescissió del
contracte i caducitat de la concessió el tancament injustificat de les parades de venda.

La declaració de caducitat determinarà el cessament de la gestió del
concessionari, la confiscació dels elements afectes al servei per a assegurar-ne la
prestació i la convocatòria de licitació per a adjudicar novament la concessió, article 137
del Reglament de Serveis de les Corporacions Locals.

Finalitzada la concessió ha de revertir a l’Ajuntament el servei i la parada de
venda amb totes les instal·lacions fixes –article 20 del Plec de Clàusules
Administratives-Particulars.

De conformitat amb el que disposa l’article 47 de la Llei 7/85, modificada per
l’11/99 de 21 d’abril, només requereix majoria absoluta els acords sobre concessió de
béns o serveis per més de cinc anys, sempre que la seua quantia excedisca del 20 per
100 dels recursos ordinaris del Pressupost.

En aquest supòsit no se supera aquest límit.
És competència de la Comissió Informativa l’estudi, informe o consulta dels

expedients que hagen de ser sotmesos a la decisió de Ple –article 123 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídics de les Entitats Locals-.

Per tot això, de conformitat amb el dictamen de la Comissió Informativa
Especial de Comptes i Serveis Econòmics, l’Ajuntament Ple, per unanimitat,
ACORDA:

PRIMER: Declarar la caducitat de la concessió als següents titulars de parades
de venda dels Mercats Municipals:

- Cooperativa Valenciana Lluna Nova ..... Parada de venda núm. 9 Mercat Municipal de
Sagunt-Port

- Sr. Miguel A. García Cuenca
..................

Parada de venda núm. 13 Mercat Municipal de
Sagunt-ciutat i núm. 7-P de Sagunt-Port.

- Sra. Fontsanta Alabort Marín ................. Parada de venda núm. 40 del Mercat Municipal de
Sagunt-ciutat.

SEGON: Confiscar les següents fiances definitives constituïdes, per
incompliment del contracte:
- Cooperativa Valenciana Lluna Nova (F-96.947.106), segons carta de pagament

núm. 289 de data 06-03-2000, per import de 34,22 € (5.694.-ptes.)
- Sr. Miguel A. García Cuenca (19.446.373-B), segons carta de pagament núm. 532

de data 16-03-98, per import de 28,85 € (4.800.-ptes.)
- Sr. Miguel A. García Cuenca (19.446.373-B), segons carta de pagament núm. 4694

de data 20-08-96, per import de 36,30 € (6.040.-ptes.)
- Sra. Fuensanta Alabort Marín (22.551.907-Q), segons carta de pagament núm.

200100014460, de data 08-05-2001, per import de 33,66 € (5.600.-ptes.)
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TERCER: Convocar nova licitació pública per a l’adjudicació de les parades de
venda núm. 13 i 40 del Mercat Municipal de Sagunt-ciutat i núm. 9 i 7-P del Mercat
Municipal de Sagunt-Port.

QUART: Requerir al Sr. Miguel A. García Cuenca perquè entregue les claus de
les parades i la retirada dels estris que hagen de revertir a l’Ajuntament, havent de
posar-se en contacte amb el Departament de Promoció Econòmica –Mercats per a alçar
l’acta corresponent.

11 DECLARACIÓ EFECTES NO UTILITZABLES VEHICLES ADSCRITS
AL SERVEI DE POLICIA LOCAL. EXP. 131/03

L’inspector de la Unitat Administrativa de la Policia Local ha remès escrit en el
qual se sol·licita la baixa de quatre motocicletes adscrites al servei de la Policia Local,
en ser inservible per a prestar aquest servei, en trobar-se trencades i deteriorades, sent el
seu cost de reparació desproporcionat amb el valor i ús d’aquestes.

L’art. 2 del Reglament de Béns de les Entitats Locals, en concordança amb el
343 del Codi Civil, defineix els béns de domini públic de les Entitats Locals com d’“ús i
servei públic”; establint l’art. 4 de la mateixa norma que són de servei públic els
destinats directament al compliment dels fins públics de responsabilitat de les entitats
locals.

Es consideren efectes no utilitzables tots els béns que per la seua deterioració o
deficient estat de conservació resultaren inaplicables als serveis municipals (art. 7 RB).

Per imperatiu exprés de l’art. 7, de la tan repetida Norma, es classificaran com a
“béns patrimonials” els efectes no utilitzables.

Per tot això, de conformitat amb el dictamen de la Comissió Informativa
Especial de Comptes i Serveis Econòmics, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat,
ACORDA:

PRIMER: Qualificar com a efectes no utilitzables, atès que el seu avançat estat
de deterioració fa molt onerosa la seua reparació, sent inadequat per al servei públic al
qual es troben adscrites les següents motocicletes:
- MOTOCICLETA YAMAHA 250, MATRÍCULA V-6352-CB.
- MOTOCICLETA YAMAHA 250, MATRÍCULA V-6353-CB.
- MOTOCICLETA HONDA CB 450, MATRÍCULA V-9545-CU.
- MOTOCICLETA HONDA CB 450, MATRÍCULA V-9546-CU.

SEGON: Que s’envien al desballestament donat l’estat de deterioració en què es
troben.

TERCER: Que es done de baixa en la Direcció Provincial de Trànsit i es
comunique aquest acord al Departament de Rendes.

QUART: Que es done de baixa en l’Inventari de Béns i Drets Municipals.

12 BAIXA INVENTARI DE BÉNS CAVALL “SULTAN”, ADSCRIT DE
POLICIA LOCAL. EXP. 126/03

La Policia Local ha remès escrit en el qual se sol·licita la baixa del cavall adscrit
al servei de la Policia Local, per tal com va causar òbit el passat 17 de juliol.

L’art. 2 del Reglament de Béns de les Entitats Locals, en concordança amb el
343 del Codi Civil, defineix els béns de domini públic de les entitats locals com d’“ús i
servei públic”; l’art. 4 de la mateixa norma estableix que són de servei públic els



36

destinats directament al compliment dels fins públics de responsabilitat de les entitats
locals.

El mateix Reglament de Béns i l’Inventari de Béns i Drets Municipals qualifica
aquests cavalls com a “semovents”; la seua naturalesa és de “béns de servei públic”.

Es consideren efectes no utilitzables tots els béns que per la seua deterioració o
deficient estat de conservació resultaren inaplicables als serveis municipals (art. 7 RB).

Per tot això, de conformitat amb el dictamen de la Comissió Informativa
Especial de Comptes i Serveis Econòmics, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat,
ACORDA:

PRIMER: Considerar com a efectes no utilitzables, atès que ha causat òbit el
semovent amb número d’inventari 6.0.00001.10, que correspon a un cavall sense raça
determinada, mascle i de nom “Sultán”.

SEGON: Que es done de baixa en l’Inventari de Béns i Drets Municipals.

13 ALTERACIÓ QUALIFICACIÓ JURÍDICA CAVALL DE PROPIETAT
MUNICIPAL “BAILARÍN”, ADSCRIT AL SERVEI DE POLICIA LOCAL.
EXP. 127/03

La Comissió de Govern en l’exercici 2002 va acordar la compra de dos cavalls
per a la creació de la unitat muntada de la Policia Local.

La Policia Local ha emès informe on assenyala que un dels cavalls va morir i
que l’altre no presta les funcions per a les quals va ser adquirit, i sol·licita que es
procedisca a la seua baixa en l’Inventari Municipal i a la seua alienació.

El semovent l’alienació del qual se sol·licita és de propietat municipal, es troba
inscrit en l’Inventari de Béns i Drets Municipals, davall l’epígraf “semovents”, i núm.
d’inventari 6.0.00002.10, la seua naturalesa és “Béns de Domini Públic” afectat a un
servei públic.

A l’empara del que preveu l’article 5 del Reglament de Béns de les Entitats
Locals i 80.1) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, els béns de domini públic són inalienables,
inembargables i imprescriptibles; per tant és necessari el canvi de qualificació jurídica
d’aquests per a procedir a la seua alienació.

L’alteració de la qualificació jurídica requereix expedient en què s’acredite la
seua oportunitat i legalitat i informació pública durant un mes, article 8 del tan repetit
Reglament de Béns, en concordança amb el 81.1) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril,
reguladora de les Bases de Règim Local.

És competència del Ple de l’Ajuntament l’alteració de la qualificació jurídica
dels béns del municipi, apartat 13 de l’article 50 del Reglament d’Organització,
Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals.

Aquesta competència no ha sigut delegada en el Comissió de Govern per tal com
l’acord d’alteració de la qualificació jurídica dels béns demanials requereix per a la seua
vàlida adopció el vot favorable de la majoria absoluta del nombre legal de membres de
la corporació, apartat 3. l) de l’art. 47 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril.

Per tot això, de conformitat amb el dictamen de la Comissió Informativa
Especial de Comptes i Serveis Econòmics, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat,
ACORDA:

PRIMER: Aprovar, inicialment, l’alteració de la qualificació jurídica del cavall
amb núm. d’inventari 6.0.00002.10, destinat a la unitat muntada de la Policia Local, i de
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nom “Bailarín”, propietat d’aquest Ajuntament, passant de Bé de Domini Públic a
Patrimonial, per tal com està prou acreditada la seua necessitat i oportunitat.

SEGON: Sotmetre a informació pública l’expedient pel termini d’un mes en el
Butlletí Oficial de la Província, en compliment del que disposa l’apartat f) de l’article 8
del Reglament de Béns de les Entitats Locals.

En el supòsit que no es formule cap al·legació, s’entendrà aprovada
definitivament l’alteració de la qualificació jurídica del bé.

TERCER: Aprovat definitivament el canvi de qualificació jurídica es realitzaran
les rectificacions oportunes en l’Inventari de Béns i Drets Municipals.

14 ALIENACIÓ SOBRANT VIA PÚBLICA C/ MARIA MOLINA CANTÓ C/
REI ALFONS XII. EXP. 21/03

Aquest Ajuntament és propietari del sobrant de via pública siti al c/ Alfons XII
amb c/ María de Molina, del nucli del Port, amb una superfície total de 17,23 m2,
trobant-se inscrit en el Registre de la Propietat de Sagunt en el tom 2457, llibre 713, foli
68, finca 50.352, inscripció 1ª.

El Sr. Víctor Gómez Hurtado sol·licita la compra del sobrant de via pública que
es troba davant de l’immoble de la seua propietat, siti al c/ Rei Alfons XII, núm. 65,
amb una superfície de 22 m2.

L’article 93 del Reglament de Gestió Urbanística determina que “no podran
adjudicar-se com a finques independents superfícies inferiors a la parcel·la mínima
edificable o que no reunisquen la configuració i característiques adequades per a la seua
edificació conforme al planejament”.

L’art. 115 del RBEL estableix que les parcel·les sobrants seran alienades per
venda directa al propietari o propietaris confrontants o permutades amb terrenys dels
mateixos i l’apartat 2 del dit precepte disposa que, si foren diversos els propietaris
confrontants, la venda o permuta es farà de forma que les parcel·les resultants s’ajusten
al més racional criteri d’ordenació del sòl, segons dictamen tècnic.

Segons s’indica en l’informe de l’arquitecta municipal de data 18-02-03, el
sobrant té com a immobles confrontants el del Sr. Gómez, corresponent al c/ Alfons XII
núm. 65, amb una superfície reduïda (22 m2) i que tampoc és susceptible per si sol d’ús
adequat, tenint en compte, a més, la seua forma triangular; i d’altra banda l’immoble
pertanyent a la UA-13 situat al c/ María de Molina.

En el mateix informe es considera més adequada la unió del sobrant amb
l’immoble del Sr. Gómez, perquè ambdós immobles, actualment de forma triangular i
reduïda extensió, aconseguirien una forma regular i augmentarien la seua superfície
possibilitant el seu millor ús.

La jurisprudència del TS ha entès que, una vegada qualificat el terreny com a
sobrant de via pública, la corporació no pot decidir discrecionalment la seua
conservació, venda o permuta als confrontants, sinó que aquests tenen un vertader dret
d’adquirir preferent, havent de tenir-se en compte que aquest dret és prioritari al dret de
reversió, en cas d’haver sigut expropiats els terrenys avui sobrants, i això perquè la
finalitat de l’alienació al confrontant és aconseguir un ús adequat de la parcel·la que,
d’una altra manera, no aconseguiria, sorgint, al mateix temps, una obligació de fer a
l’adquirent que amb la compra del sobrant s’obliga a la seua edificació integrant-la en la
seua propietat de forma que es produïsca una regularització de solars i la seua adaptació
a la normativa urbanística, no podent en cap cas fer desistiment d’aquesta obligació i
deixar el sobrant en les mateixes condicions que les actuals.
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S’entén complit el requisit previst en l’article 118 del Reglament de Béns de les
Entitats Locals, ja que, en informe de l’arquitecta municipal de data 18-02-03, s’ha
acreditat tècnicament i de manera fefaent el valor dels béns objecte de venda, o que
suposa un valor en venda de la part de la parcel·la sobrant que es pretén alienar (17,23
m2) de 6.197,07 euros.

El valor dels terrenys que s’alienen no excedeix del 25 per 100 dels recursos
ordinaris del Pressupost anual de la corporació, per la qual cosa no és preceptiva
l’autorització de l’òrgan competent de la Comunitat Autònoma; no obstant això, hi han
de donar compte d’aquesta alienació, en compliment del que preveu l’article 109.1 del
tan repetit Reglament, i 79 del Reial Decret Legislatiu núm. 781/86, de 18 d’abril.

Considerant, així mateix, l’art. 22.2 o) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, RBRL,
que disposa que és competència del Ple de l’Ajuntament les alienacions de béns
immobles que no estiguen previstes en el Pressupost, com ocorre en el present cas, i
respecte a la majoria necessària, cal indicar que el valor dels béns objecte d’alienació no
supera el 20 per 100 dels recursos ordinaris del pressupost, per la qual cosa no es
requereix “quòrum” especial per a la seua aprovació, de conformitat amb el que disposa
l’apartat k) de l’article 47.3 de la Llei Reguladora de les Bases de Règim Local, per la
qual cosa, basta la majoria simple.

Així mateix, l’apartat 14) de l’article 5 del Reglament d’Organització,
Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals atribueix al Ple la competència per
a l’alienació de béns de les corporacions locals, sent preceptiu, en conseqüència, el seu
estudi i dictamen per la Comissió Especial de Comptes i Serveis Econòmics –art. 123 de
la mateixa Norma-.

Per tot això, de conformitat amb el dictamen de la Comissió Informativa
Especial de Comptes i Serveis Econòmics, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat,
ACORDA:

PRIMER: Alienar, mitjançant venda directa per la seua condició de confrontant,
el Sr. Víctor Gómez Huertado (NIF 19.050.245-N) el sobrant de via pública que
delimita amb la seua propietat actual –c/ Alfons XII, núm. 65-, d’acord amb l’informe
de l’arquitecta municipal, amb una superfície de 17,23 m2,  i un total de valor en venda
de 6.197,07 euros.

SEGON: Totes les despeses que es deriven de la present transmissió seran de
compte i càrrec de l’adquirent.

TERCER: Donar compte a l’òrgan competent de la Generalitat Valenciana que
tinga atribuïdes les competències en aquesta matèria, en compliment del que disposa
l’article 109 del tan repetit Reglament de Béns.

QUART: Facultar la Sra. Alcaldessa-Presidenta per a la formalització dels
oportuns documents.

En aquests moments, es reintegren a la sessió la Sra. Gómez, Sra. Murciano i el
Sr. Zarzoso.

15 REVERSIÓ DE TERRENYS VIAL INTERNUCLIS, TRAM I. EXP. 25/02
El Ple corporatiu municipal, en la sessió que tingué lloc el dia 29 de desembre de

1992, va acordar expropiar a la Sra. Amparo Muñoz Solsona els següents terrenys de la
seua propietat, per a l’execució del projecte d’obres denominat “Vial Internuclis, Tram
I”:

POLÍGON PARCEL·LA SUPERFÍCIE
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M2
33 155 477
33 156 2.897
33 228 1.247

S’ha sol·licitat la reversió dels terrenys sobrants d’allò que s’ha expropiat, no
ocupats per les obres.

La sol·licitud de reversió dels terrenys expropiats es porta a terme pel Sr. José
Mª Carbonell Martínez, atès que és el nou titular de les parcel·les 155 i 156 del polígon
33, tal com acredita amb l’escriptura de propietat.

Segons informe del tècnic municipal coordinador de topografia, de 21 de juny
del 2002, segons mesurament realitzat de la resta, susceptible de reversió, i segregació
de la parcel·la 155 del polígon 33, tenint en compte el Planejament vigent, resultaria una
franja de terreny de forma sensiblement triangular, situada sobre el límit sud-est de
l’expropiada (núm. 81) amb una superfície de 301,70 m2, amb els següents límits: nord:
límit del VIN-SUNP-6 (franja de 2.595,40 m2); sud: camí d’Almudàfer (actual tanca);
est: sèquia que separa de la parc. 384 (núm. 82); i oest: intersecció del VIN i camí
Almudàfer.

Així mateix, s’ha emès informe per l’arquitecta municipal adscrita a la Secció de
Patrimoni i Contractació, en el qual s’assenyala que de les parcel·les assenyalades pel
Sr. Carbonell només han quedat excedents de sòl expropiat que no han sigut destinats a
la construcció del Vial Internuclis a la parcel·la 155, no sent així a la 156.

S’efectua valoració del sòl susceptible de reversió, açò és 301,70 m2 de la
parcel·la 155 del polígon 33, en un import total de 20.326,72 €.

En l’art. 54 de la Llei d’Expropiació Forçosa, en concordança amb el 63 i ss. del
seu Reglament, estableixen que procedirà la reversió dels béns o drets expropiats quan
realitzades les obres quede alguna part sobrant dels béns expropiats.

Produint la reversió la resolució de l’expropiació, la devolució del bé comporta
l’abonament del corresponent preu just a l’administració; establint l’últim paràgraf de
l’art. 54 de la Llei que:

“Quan entre l’ocupació administrativa i la reversió prevista en aquest article no
hagen transcorregut més de dos anys s’entendrà que el preu ha de ser l’inicial, llevat que
en l’objecte expropiat s’hagueren realitzat millores o produïts danys que afecten aquesta
valoració”.

Ha transcorregut amb excés el termini esmentat en el paràgraf anterior.
És competència del Ple de l’Ajuntament les alienacions patrimonials, quan estant

previstes en el Pressupost el seu valor supere el 10 per 100 dels recursos ordinaris del
Pressupost i, en tot cas, quan siga superior a 500 milions de pessetes, article 22.2.o)
LRBRL i 50.14 del Reglament d’Organització Funcionament i Règim Jurídic de les
Entitats Locals.

No se superen en aquesta alienació els límits establits; en el Pressupost de
l’exercici actual no estan previstes les vendes que es proposen.

L’apartat 14) de l’article 5 del Reglament d’Organització, Funcionament i
Règim Jurídic de les Entitats Locals atribueix al Ple la competència per a l’alienació de
béns de les Corporacions Locals, sent preceptiu, en conseqüència, el seu estudi i
dictamen per la Comissió Especial de Comptes i Serveis Econòmics –art. 123 de la
mateixa Norma-.
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Per tot això, de conformitat amb el dictamen de la Comissió Informativa
Especial de Comptes i Serveis Econòmics, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat,
ACORDA:

PRIMER: Aprovar la reversió del dret de propietat de 301,70 m2 de la parcel·la
155 del polígon 33 al seu actual titular Sr. José Mª Carbonell Martínez, per tal com es
tracta de restes de terrenys no ocupats per les obres, aquests terrenys es troben situats
sobre el límit sud-est de la superfície expropiada i ocupada, i afronten: al nord límit del
VIN-SUNP-6 (franja de 2.595,40 m2.); sud, camí d’Almudàfer (actual tanca); est,
sèquia que separa de la parcel·la 384 (núm. 82); i oest, intersecció del VIN i camí
Almudàfer.

SEGON: Aprovar el preu just d’aquests béns que haurà de ser abonat a
l’administració anteriorment a la seua ocupació, i que s’estableix en el preu actualitzat
de 20.326,72 €, atès que han transcorregut més de dos anys des de l’ocupació.

TERCER: Requerir el titular perquè procedisca a l’ingrés de la quantitat
assenyalada, amb caràcter previ a la signatura, si és procedent, de les corresponents
escriptures de propietat.

QUART: Que es realitzen les rectificacions pertinents en l’Inventari de Béns i
Drets Municipals.

CINQUÈ: Autoritzar la Sra. Alcaldessa-Presidenta per a la signatura dels
oportuns documents.

En aquests moments, a les 12 hores i 10 minuts se suspèn momentàniament la
sessió per a recollir la documentació que vol entregar un grup de minusvàlids que no pot
accedir a la Sala de Plens; es reprèn la sessió a les 12 hores i 20 minuts.

16 DONAR COMPTE DE L’ESTAT D’EXECUCIÓ DEL PRESSUPOST I LA
TRESORERIA DE L’AJUNTAMENT, CORRESPONENT AL TERCER
TRIMESTRE DE 2003

Considerant el que preveu l’article 188 de la Llei 39/1988, de 28 de desembre,
Reguladora de les Hisendes Locals i de conformitat amb l’acord del Ple de la corporació
municipal de data 28 de desembre de 2000.

La regidora delegada de Serveis Econòmics, Sra. HERNÁNDEZ, diu: “Bon dia,
es donarà compte de l’estat d’execució del Pressupost a data 30 de setembre, la qual
cosa significa que es donarà compte del tercer trimestre. Vull indicar en primer lloc que
tal com hauran pogut comprovar en la informació que se’ls ha facilitat, el grau
d’execució dels ingressos, de les despeses i de la tresoreria, segueix la mateixa
tendència que en els dos trimestres anteriors, és a dir, un grau baix d’execució en
ingressos i alt en despeses corrents i serveis, la qual cosa resulta del tot normal si tenim
en compte que parlem, com ja en aquests moments tots saben, d’un pressupost massa
optimista en matèria d’ingressos i totalment allunyat de la realitat en matèria de
despeses. Dit açò, de l’anàlisi d’aquesta documentació, podem observar que en matèria
d’ingressos partim d’una previsió definitiva de cinquanta-dos milions sis-cents trenta-
set mil quatre-cents vint-i-cinc euros, observen que aquesta previsió és inferior a la
tinguda en compte al semestre anterior, per tal com està aplicada, la modificació
recollida en el pla econòmic d’estabilitat pressupostària que com tots recordaran
implicava una reducció dels ingressos per préstecs, d’aqueixa previsió definitiva s’han
reconegut drets per la quantitat de trenta-tres milions vint-i-cinc mil tres-cents setanta-
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tres euros, la qual cosa ens proporciona un grau global d’execució del 62,74%, molt per
davall del 75% que seria l’aconsellable. Per a entendre aquest grau d’execució baix cal
tenir en compte que impostos com el de construccions que són autoliquidacions així
com gran part o la majoria de les plusvàlues, només estan aplicats fins al mes de maig,
degut fonamentalment als problemes de gestió tributària que es vénen arrossegant des
dels cessament que es van efectuar al mes de maig. Quant a les subvencions si bé ha
millorat el grau d’execució de les subvencions corrents, arribant al 71,19% les
subvencions de capital que com tots saben són les destinades a inversions, segueix sent
molt baix perquè se situa en el 49,41% motivat en gran manera per l’errònia previsió en
els pressupostos de la subvenció del pla d’instal·lacions esportives que finançava la
rehabilitació de la piscina del Pavelló, per import d’un milió un mil sis-cents vuitanta-
sis amb vuitanta-quatre euros que no s’ha rebut ni es rebrà. Quant a la recaptació, és a
dir la part que hem cobrat dels drets que tenim reconeguts, el percentatge és del 47,61%
que si bé és baix, cal tenir en compte que no estan aplicats els cobraments del padró de
l’IBI, ni el segon ni el tercer trimestre de l’aigua i clavegueram ni el IAE, així com
tampoc el milió set-cents vuitanta-tres mil euros del conveni de venda dels terrenys de
Parc Sagunt, perquè no ens han sigut abonats. En relació amb la despesa la previsió
definitiva era de cinquanta-dos milions sis-cents trenta-set mil quatre-cents vint-i-cinc
amb nou euros i s’han reconegut obligacions per import de vint-i-vuit milions set-cents
noranta-un mil dos-cents tretze amb sis euros, la qual cosa representa un grau
d’execució global del 54,70%. D’aquesta quantitat s’ha pagat el 91,11% el que
representa un termini ajustat a una mitjana de trenta-dos dies. Bé, de l’anàlisi detallada
per capítols observem que en el capítol 1 de despeses de personal, el grau d’execució és
del 58,91%, la qual cosa suposa un percentatge que segueix sent massa ajustat tenint en
compte que no estan aplicats..., perquè no s’havien pagat en aquestes dates els retards
del IPC, ni tampoc les despeses de Seguretat Social que com tots saben es paguen al
mes següent. En el capítol 2 de despeses en béns corrents i serveis la previsió era de
setze milions dos-cents quaranta-un mil sis-cents cinquanta-set euros i s’han reconegut
obligacions per onze milions quatre-cents quaranta-dos mil quatre-cents seixanta-tres
amb cinquanta-un euros, la qual cosa suposa un grau d’execució del 70,45% percentatge
que encara que ha millorat respecte als sis primers mesos de l’any, recorden que estava
situat pràcticament en el 50%, segueix sent alt tenint en compte que recull despeses que
s’han efectuat en aqueixos primers sis mesos de gestió i que per retards en la
presentació de les factures s’han comptabilitzat en aquest tercer trimestre. Respecte al
capítol 6 d’inversions, la previsió de despesa en el pressupost és de quinze milions nou-
cents vint-i-set mil nou-cents dos amb noranta-quatre euros, observaran que aquesta
previsió ha disminuït i els recorde que es deu a la supressió de l’anualitat de Ca dels
Berenguer. I s’han reconegut obligacions per un import de quatre milions nou-cents
vuitanta-sis mil set-cents seixanta-nou amb vint-i-cinc euros, la qual cosa representa un
grau d’execució del 31,31% que si bé és baix cal tenir en compte que el reconeixement
d’obligacions en aquest capítol 6 d’inversions, es realitza pràcticament en la seua
totalitat en base als certificats d’obra executada pel que hi ha inversions les obres de les
quals han sigut adjudicades en aquest trimestre però no han aconseguit un grau, fins i
tot, de certificat. Així vull informar-los que en aquest trimestre han començat les obres
de la desocupació, es va adjudicar per cinc-cents vuitanta mil euros i ha començat ha
executar-se les obres del Col·lector del Mediterrani com tots saben, es van adjudicar per
cinc-cents seixanta-sis mil sis-cents quaranta euros les obres de repavimentació i
terraplenaments i també han començat a executar-se, es van adjudicar també les obres
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de la reposició de la pedrera del Castell i s’han acabat les obres de la piscina Almudàfer
i del Pavelló del Nord del Palància. Quant a la tresoreria hi ha unes existències finals de
nou milions cinc-cents quaranta-nou mil quatre-cents quatre euros dels quals quatre
milions cinc-cents noranta-nou mil nou-cents noranta-vuit euros corresponen a la
pòlissa de crèdit i tres milions vuit-cents cinc mil sis-cents noranta-tres al fons de les
vendes de la parcel·la d’INGRUINSA, que continuem sense poder disposar-ne,
d’aqueixos diners en no haver arribat a un acord en l’execució de la sentència.”

La regidora del grup PP, Sra. CONTRERAS, exposa: “Bon dia, per descomptat
estic absolutament sorpresa de les dades que estic sentint per part de la delegada
d’Hisenda perquè he de dir que les dades que tenim nosaltres, proporcionades pel
Departament d’Intervenció, i a diferents dates que possiblement això siga el que estiga
ocorrent que s’estan donant diferents dates amb diferents dades per a marejar un poc el
personal no em coincideixen en res amb les dades que s’acaben de dir ací. Jo no vull dir
que estiguen errònies sinó que s’emeten diferents dates amb diferents dades. En aquest
moment jo tinc proporcionat pel Departament d’Intervenció un estat d’execució del
pressupost i aquest sí amb dades a 7 de novembre de 2003, que no coincideix en res
amb el que vostè està dient. El que tinc amb data de referència 30 de setembre tampoc
coincideix, en alguns casos sí, en altres casos no. Evidentment jo parlaré ara de l’estat
d’execució del pressupost, el que tinc proporcionat per la intervenció, del 7 de
novembre de 2003 i cal dir una cosa molt clara i molt important. 7 de novembre de
2003, quan es pretén en aquest Ajuntament fer un tancament d’exercici el 12 de
desembre de 2003, vol dir que estem a un mes i cinc dies del tancament de l’exercici per
tant totes les despeses i tots els ingressos han d’estar pràcticament executats a la data a
què m’acabe de referir. Començaré pel tema de despeses, dins del tema de despeses
tenim, i ara sí que lamente donar xifres perquè és imprescindible donar-les per a veure
quina és la consonància que tenim amb l’equip de govern. El pressupost inicial global
són quaranta-dos milions cent trenta-set mil nou-cents vint-i-set euros, l’increment de
pressupost que va haver-hi és de tretze milions quatre-cents quatre mil quatre-cents un
coma quaranta-nou euros amb un pressupost definitiu, sumant les dues quantitats de
cinquanta-cinc milions cinc-centes quaranta-dos mil tres-centes vint-i-vuit euros amb
noranta-nou cèntims. Es reconeixen a aquesta data, hi ha obligacions reconegudes,
només de trenta-tres milions cinc-centes noranta mil tres-centes cinquanta-tres euros, la
qual cosa significa el 60%, 60,48 del pressupost executat i estem parlant del pressupost
global data 7 de novembre. Passem al pressupost de personal, són dotze milions sis-
cents trenta-dos mil euros, no dic la xifra sencera per no cansar. Un increment del
pressupost de dos-cents quaranta cinc mil set-cents trenta-un euros, un pressupost
definitiu de dotze milions vuit-cents setanta-vuit coma quatre-cents sis euros,
obligacions reconegudes de vuit milions set-centes seixanta-quatre mil cinc-centes
cinquanta-set i un estat d’execució, és a dir pressupost executat al 68,06% i ací jo no
diré res perquè encara que entenc que pot estar pendent la paga extraordinària i algunes
productivitats que es poden donar a final d’any, etc., etc., i per això no està executat en
una major quantitat, llavors no criticaré la xifra. Però és tremendament important la
xifra que es dóna en béns corrents i en serveis, que té un estat inicial de catorze milions
nou-cents cinquanta-quatre mil euros, un increment de pressupost de dos milions set-
cents quaranta-dos mil euros, un pressupost definitiu de dèsset milions sis-cents
noranta-sis euros i obligacions reconegudes de tretze milions sis-cents noranta-sis euros.
Fixem-nos que pràcticament hi ha una obligació reconeguda d’un percentatge
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elevadíssim del pressupost, la qual cosa vol dir que la despesa corrent se l’estan menjant
perquè ja està executat i això no vol dir que s’hagen pagat totes les factures però sí que
està ja executat el 77,4% del pressupost. És per descomptat un estat d’execució ja prou
elevat que supera el 75% com recomanat a final d’any o a aquestes altures, que
pràcticament és el mateix amb el que queda per a acabar. Ací hi ha una dada important
que segueix, que són les despeses financeres, els interessos, açò sí que és una dada
summament preocupant perquè..., donaré les xifres exactes, que són enormement
il·lustradores. Hi ha un estat inicial de pressupost de nou-cents catorze mil vuit-cents
vint-i-vuit euros, un decrement del pressupost de tres-cents mil euros, un pressupost
definitiu de sis-cents catorze mil vuit-cents vint-i-vuit euros, unes obligacions
reconegudes només de dos-cents seixanta mil vuit-cents seixanta-set euros i un estat
d’execució de pressupost del 42,43%. Bé, açò és realment preocupant, vull dir, ací sí
que l’oposició no tenim dades per a saber què és el que està ocorrent ací, jo, que conec
personalment els funcionaris d’aquesta casa, entenc que quan han hagut de quadrar
l’estat d’execució del pressupost no ho han fet arreu i han dit llevem tres-centes mil
pessetes d’ací i així ens quadra i ens queda la mar de bé, no, ací hi ha hagut d’haver-hi
operacions de Tresoreria desconegudes per l’oposició d’aquest Ajuntament i operacions
de Tresoreria que no conec perquè, en desgreuge diré que tampoc he estat ací els cinc
mesos de legislatura, que porte menys temps i que possiblement no haja llegit totes les
actes de les comissions de Govern, però necessàriament han d’haver produït operacions
de mig milió de pessetes, traduït a euros al mig milió de pessetes un a un o d’una altra
manera jo no sé què és el que ha ocorregut ací, sí que li demanaria per favor a la
regidora-delegada d’Hisenda que diguera com s’ha arribat d’un pressupost inicial del
nou-cents catorze mil vuit-cents vint-i-vuit euros a unes obligacions reconegudes de
dos-cents seixanta mil vuit-cents seixanta-set perquè no estem pagant interessos, no els
estem pagant. Si no estem pagant interessos, que dimonis és el que està passant, quines
operacions estan havent-hi ací, per favor, explique-les al Ple. Després de transferències
corrents és també una dada curiosa el que hi ha, que són les que es destinen a les
organitzacions autònomes, perdó, als organismes autònoms que ja vénen en un
pressupost inicial incrementades respecte a l’any 2002, que ja les vam incrementar
nosaltres un 8,2% i ja aqueixa xifra ja ve amb quatre milions sis-centes setanta-set mil
euros, es tornen a incrementar, fixe’s que estem parlant de transferències corrents
destinades fonamentalment als organismes autònoms, en cinc-cents deu mil euros, amb
un pressupost definitiu de cinc milions cent vuitanta-vuit mil euros i unes obligacions
reconegudes de quatre milions cinc-cents onze mil euros, pressupost executat de
80,96% ja no tenen diners els organismes autònoms fa molt de temps amb aquest estat
d’execució, no hi ha diners, s’ha tornat a incrementar, nosaltres l’incrementem un 8,2%,
vostès l’han tornat a incrementar en cinc-cents deu mil euros i ja no tenen diners. Jo li
ho dic sobretot al segrestat PSOE perquè veja com estan sent absorbits els diners pels
organismes autònoms que no controla. Inversions Reals, les Inversions Reals, sí que ha
donat en principi una explicació la regidora i és que passen, aquestes quantitats sí que
coincideixen amb les que jo tinc, un pressupost inicial de set milions tres-centes vint-i-
tres mil sis-centes trenta-quatre i s’augmenta, que això és el que no entenc, hi ha un
augment de vuit milions sis-cents cinc mil dos cents seixanta-vuit euros, o siga més que
es duplica i es duplica incrementat aquesta quantitat de romanents de crèdit amb
finançament afectat, quedant després un pressupost final de quinze milions nou-centes
vint-i-vuit mil euros, llavors jo la pregunta que faig és, vegem, el Partit Popular la
pregunta que es fa és per a què s’incrementa en més del doble la quantitat destinada a
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inversions reals si després no es té intenció de fer?, perquè al final es reconeixen unes
obligacions de cinc milions quatre-cents trenta-dos mil euros quedant un percentatge
d’execució de 34,11%, què passa?, que no es fa la casa dels Berenguer, jo em quede així
un poc esbalaïda i que no es faça la casa dels Berenguer, però és que damunt augmentar
açò no té..., per favor, que ho explique la regidora quan isca. Transferències de capital,
que són les inversions d’organismes autònoms, bo, això no té..., són cent quatre mil
euros i un estat d’execució del 69%, jo a això no li donaria importància perquè són els
xicotets arreglaments que es poden anar fent i s’han transferit a organismes autònoms.
Actius financers, no diré res perquè són els préstecs al personal, tampoc té importància
però de passius financers tenim l’amortització de capital en un 24,51%, no estan vostès
pagant els préstecs?, pregunte, què passa amb els interessos i les amortitzacions de
capital?, perquè ací sí que tinc jo un document i aquest no em poden dir que són dades
molt actuals sinó que són de data del trenta de setembre, en la qual apareixen els
préstecs, aquests no són els estats d’execució de pressupost sinó el que queda per
executar de pressupost i estan els préstecs del Banc de Crèdit Local, interessos cent per
cent pendents d’amortització. Banc de préstec de Crèdit Local, amortització, cent per
cent pendent d’amortització, préstecs de Bancaixa..., és a dir, no estan vostès ni pagant
el capital ni els interessos d’aquests préstecs. S’ha pogut refinançar. Tampoc ens
consten ací dades suficients perquè puga vostè cobrar el sou, senyora, preocupe’s, jo
estic recollint, ja em retire, però per favor mire vostè les dades perquè possiblement no
puga cobrar.”

El regidor del grup PP, Sr. ZARZOSO, indica: “Bon dia, Sra. Hernández, la seua
informació només hi ha una forma de qualificar-la, desinformació, vostè ha omès
aquells índexs econòmics que veritablement reflecteixen l’estat d’execució del
pressupost. Ha sigut una exposició simplista, sense contingut i a més ocultista en índexs
econòmics. La seua única finalitat ha sigut tractar de dissimular el baix índex
d’execució d’ingressos del pressupost i després el desastre recaptador a què ha caigut
aquest Ajuntament. Mire vostè, a mi m’agrada demostrar les coses i aniré capítol per
capítol, del capítol d’ingressos, Sra. Alcaldessa, açò no es pot tolerar, escolte, hauré
d’anar a la premsa i publicar-ho. El primer punt és el que parla, em referiré al capítol
d’ingressos resultes d’exercicis tancats, aquests són els pendents de cobrament que
aquest Ajuntament té d’anys anteriors. Drets reconeguts vol dir la quantitat que fixen els
serveis econòmics, ací el poder polític no té res, no pinta absolutament res, són drets
que fixa l’interventor junt amb el seu equip econòmic. Drets econòmics 19,52 milions
d’euros, ingressos nets 2,45 milions d’euros, percentatge d’ingressos el 12,5%. Han
cobrat el 12,5% de totes les resultes d’exercicis tancats. Això jo quan ho vaig llegir
pensava que era una equivocació que després he pogut contrastar que és certa. Si parlem
dels pressupostos d’ingressos en el seu aspecte global, fixe’s que ací el que es fa per a
traure els percentatges és comparar el pressupost amb els ingressos reconeguts i per una
senzilla regla de tres açò ens ix, és molt fàcil. És la dada econòmica menys fiable perquè
quan es pressuposada, el pressupostar es fa amb caràcter subjectiu. Una mateixa cosa u
pot pressupostar-la a la baixa o pot pressupostar a l’alça, després són previsions i
aproximacions el que implica que és la dada econòmica menys fiable. Fins i tot
suposant açò que acabe de dir resulta que el pressupost definitiu, 55 milions, drets
reconeguts 36 milions i execució del pressupost el 64,78%, un percentatge d’execució
baix, però el veritablement greu no és això, el veritablement greu del pressupost
d’ingressos no és això, aquestes dades són data quatre, set i vint-i-cinc de l’actual mes,



45

els queda un mes i cinc dies per a tancar el pressupost i les dades que té són els
següents: drets reconeguts, 36 milions d’euros, ingressos nets 18 milions, percentatge
cobrat el 50%. A mes i cinc dies de tancar l’exercici vostès de tot el capítol d’ingressos
han cobrat el 50%, ara especificaré un poc, em ficaré en el pressupost per capítols.
Impostos directes, (jo, Sra. Alcaldessa, per descomptat açò no m’ho esperava perquè
açò sí que és tapar a l’oposició la boca i no deixar-nos parlar, vostè no ens està deixant
més remei que acudir a la premsa amb totes les dades econòmiques i arribar ací al Ple...
o no acudir). Impostos directes drets reconeguts 13,9 milions d’euros, ingressos nets 3,6
milions d’euros, percentatge cobrat el 26% de la principal font de finançament d’aquest
Ajuntament, la principal font de finançament, vostès em cobren faltant un mes i cinc
dies per a tancar el pressupost el 26% dels ingressos, vostès s’han carregat, jo no la
deixaria de meravelles, ni gestions recaptació, però vostès l’han acabat d’afonar, porten
pràcticament cinc o sis mesos que no han pres les mesures que s’haurien d’haver pres i
açò s’ha afonat des del punt de vista recaptador. Mire vostè, com que em fa córrer tant
me n’aniré a les taxes, vaig a donar-los algunes dades: drets reconeguts 6,3, ingressos
nets 2,9, quantitat cobrada el 45,7 però si ens fiquem en algunes taxes, concretament, fa
poc en el passat Ple vam estar debatent, resulta que la taxa del cementeri municipal, el
seu estat d’execució és el 32,8, la taxa de bodes civils el seu estat d’execució el 33,2, la
taxa de conservatori de música el 58,3. Sr. Fernández, vostè em va dir, em va acusar
d’enganyar en la premsa els ciutadans, i resulta que engany els ciutadans quan l’any
2003 el cost del servei eren quaranta milions de pessetes, el rendiment que jo pose que
segons el regidor del Bloc hauria d’haver sigut 13,3 milions de pessetes resulta que no li
pressuposte ni tretze, ni dotze, ni deu, ni onze, li pressuposte cinc coma vuit milions de
pessetes i els drets reconeguts per l’interventor són 3,38 milions de pessetes. Sr.
Fernández, qui enganya a qui, ací a què juguem. Però la taxa, espere’s que no he acabat,
la taxa per obertura d’establiments executada en un 21,58%, la d’aprofitament de
domini públic amb taules i cadires un 12,26%, la d’aprofitament de domini públic per
materials de la construcció el 26,8%, els recàrrecs de constrenyiment el 21,8%, els
interessos de demora el 8,25%, aquests vostès s’han carregat la recaptació d’aquest
Ajuntament, se l’han carregat i si no isquen ací i em demostren el contrari.”

La regidora-delegada d’Hisenda, Sra. HERNÁNDEZ, manifesta: “Bo, vegem, de
veritat que és increïble que vostè, senyor Zarzoso, es pose així perquè, mire, això de Mª
Dolores ho puc entendre i ara li explicaré per què, però això de vostè no ho acabe
d’entendre perquè sempre se’ls oblida que estem parlant de l’execució d’un pressupost
que van fer vostès, i fixe’s que van fer vostès sense comptar amb el nostre suport, què
van fer vostès i que té molt a veure en el grau d’execució i com s’està executant aqueix
pressupost i jo no he ocultat ací absolutament res i això també va per a vostè, Sra. Mª
Dolores. No he ocultat res, jo he dit que els ingressos estan baixos el grau d’execució,
he dit que les despeses estan altes però també he dit les raons, el que passa és que
aqueixes raons no els interessen a vostès, aqueixes són les que no els interessen però ho
he dit i molt clar. I no ens coincideixen les dades, per descomptat que no ens
coincideixen les dades perquè ací hem vingut a donar compte del tercer trimestre i que
jo sàpiga, si és que no l’ha canviat algú, el tercer trimestre d’un any arriba fins a
setembre i en l’ordre del dia és molt clar, arriba fins setembre i això són les dades fins a
setembre, però així i tot també he dit que aqueixos graus d’execució es veuen
modificats, poden estar modificats ja en aquests moments perquè hi ha coses que estan
pendents d’aplicar, fins i tot, mire, per exemple el IPC que no ha entrat en aquest estat
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d’execució, es va pagar a l’octubre, a principis d’octubre, clar, que en les seues dades
potser varie, però és que estem donant compte del tercer trimestre, res més, del tercer
trimestre, jo no he ocultat absolutament res, les dades són correctes i estic ja un poc
cansada que sempre s’estiga posant en dubte la labor dels departaments i dels tècnics
perquè si vostè té aqueixa informació jo tinc la mateixa, el que passa és que no
coincidim en la interpretació que estem fent perquè vostè els pren amb una altra data.
Miren, jo pel que li deia abans, Sr. Zarzoso, que se li oblida sempre que estem parlant
d’un pressupost seu de 2003, però que influeix molt aqueix pressupost en el que està
ocorrent, jo fa poc li deia a un periodista que em feia la sensació que el pressupost de
2003 havia sigut el pitjor pressupost en molt de temps, ho deia com a possible però és
que ara estic més que segura, i miren li ho vaig a anar explicant perquè em sembla que
no ho han entès bé. En matèria d’ingressos s’han de tenir en compte tres circumstàncies
que estan marcant negativament l’execució del pressupost, tres circumstàncies que
l’afecten, d’una banda és la unflor i aqueixa és la paraula, unflor, que presenten la major
part dels capítols d’ingressos com la previsió en l’impost sobre construccions o en
l’impost sobre l’increment del valor dels terrenys o en les subvencions de capital o en
l’impost d’activitats. Clar, si vostès unflen els ingressos d’aqueixa manera, serà difícil
arribar a poder-los executar, però hi ha una altra circumstància que també afecta molt a
aqueixa execució i és la falta de previsió de les repercussions que les modificacions
introduïdes per la Llei 51/2002 podien tenir sobre les previsions d’ingressos, per
exemple en l’impost sobre vehicles de tracció mecànica, amb més de mil contribuents,
que amb la reforma introduïda han quedat exempts de l’impost però que sí que està
comptat com que s’ingressaran, però no s’ingressarà. O en l’impost d’activitats
econòmiques on amb molta sort igual només perdem seixanta milions de les antigues
pessetes, però sí que està pressupostat tot l’import del IAE, vostès no van tenir en
compte que no s’anava a cobrar el mateix, que s’anava a perdre i que la compensació en
el cas que ens arribara, l’import que ens arribara no seria enguany, això com que els va
donar igual i van pressupostar el que van voler en ingressos. I hi ha una altra
circumstància que també influeix en aquesta execució i és la que vostès ens atribueixen
a nosaltres, mire quina casualitat, ho he dit abans en la meua anterior intervenció i és la
mala gestió que s’ha tingut en l’àrea econòmica i que s’ha vingut fent durant aquests
últims sis anys, perquè, mire, vostè o vostès van deixar abandonats els tres pilars bàsics
de l’àrea econòmica, que és la gestió tributària, la inspecció tributària i la recaptació, bé,
si vostès no gestionen des de gestió tributària no es pot recaptar, no es pot recaptar, i si
vostès no inspeccionen o abandonen la inspecció, perquè no és que l’han abandonat,
perquè és que no hi ha, què ocorre?, que no es recapta el que caldria perquè no tot el
món paga el que hauria de pagar i això té una altra conseqüència i és que quan parlem
d’impostos normalment se li solen pujar els impostos als qui sempre paguen, als qui sí
que compleixen, perquè, clar, cal recaptar, perquè aqueixes són les conseqüències de
deixar abandonada l’àrea econòmica i això és el que està influint en els ingressos, no la
nostra gestió sinó el seu pressupost i la seua gestió. En matèria de despeses també
influeixen dues circumstàncies que afecten negativament l’execució d’aquests, les vaig
apuntar ja en l’anterior dació de comptes però se les tornaré a repetir, d’una banda el fet
que durant els sis primers mesos de l’any vostès van gastar a un ritme tan ràpid que van
esgotar els crèdits consignats en moltes partides però a més amb un oblit total del que
significa la paraula control del despesa corrent, això ho van oblidar durant els sis
primers mesos. I per un altre, una altra circumstància que també influeix en el ritme que
estan portant les despeses és la falta de serietat amb què vostès pressuposten el cost
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d’alguns serveis, consignant crèdits per import inferior al que sabien que costaven els
serveis generant amb això l’existència de factures que han quedat sense consignació
pressupostària. Ja els vaig avançar les que més influència tenien dins d’aquest
pressupost com era el subministrament d’enllumenat públic, la neteja de platges i la
recollida de fem, la recollida el transport i l’eliminació del fem, però, mira, hi ha moltes
més de menor import però moltes més, consignades per davall del que realment costen
els serveis, per exemple les comunicacions telefòniques, vostès saben que havien costat
en el 2002, tres-cents onze mil sis-cents cinquanta-tres mil euros i vostès pressuposten
per al 2003, dos-cents seixanta-dos mil, de sobte tots els serveis i tots parlaran menys
per telèfon, no van tenir en compte la Sra. Martínez en açò. Però ocorre el mateix amb
partides de trànsit, amb subministraments de senyals i matèria o amb la retirada de
vehicles, doncs bé, la conclusió és si no obtindrem els ingressos previstos en alguns
impostos i taxes per excés en la previsió ni tampoc se’ns compensarà el IAE en la
totalitat del que preveu ni se’ns concediran determinades subvencions de capital i a més
les despeses són les que són i no les que es van pressupostar, a ningú se li escapa que
tindrem una liquidació del pressupost que serà deficitària i gràcies tot a vostès, al seu
pressupost i a la seua gestió. Jo crec que està clar que compatibilitzar un any electoral
amb una reforma legal i amb els pressupostos va ser massa per a vostès.”

Es dóna compte al Ple de la corporació de l’Estat d’Execució del Pressupost i la
Tresoreria de l’Ajuntament corresponent al tercer trimestre de 2003.

17 DONAR COMPTE DE L’ESTAT D’EXECUCIÓ DEL PRESSUPOST I LA
TRESORERIA DE LA FUNDACIÓ MUNICIPAL DE CULTURA,
CORRESPONENT AL TERCER TRIMESTRE DE 2003

Considerant el que preveu l’article 188 de la Llei 39/1988, de 28 de desembre,
Reguladora de les Hisendes Locals i de conformitat amb l’acord del Ple de la corporació
municipal de data 28 de desembre de 2000.

El president de la Fundació Municipal de Cultura, Sr. CIVERA, assenyala: “Bon
dia, breument perquè les dades estan en l’expedient. Repetir una vegada més perquè
pareix que això de la data no està molt clar, que estem parlant del 30 de setembre de
2003, una altra cosa serà el quart trimestre, que això ja serà una altra qüestió. Bé,
respecte als ingressos en els capítols tres, quatre i cinc, que corresponen respectivament
a taxes, a l’aportació municipal i subvencions i als ingressos patrimonials, ens trobem
en aquests moments, respectivament, en un 78,84; 72,67; i un 44,59, que correspon
lògicament als tres terços, tres quartes parts de l’execució dels capítols que, com vostès
tenen en la liquidació, corresponen a cent vuitanta-cinc mil euros i nou-cents trenta-vuit
mil euros i pel que fa al capítol cinquè de dos mil cinc-cents euros, això quant a
ingressos. Quant a despesa llegirem també les obligacions reconegudes perquè els altres
apartats, no són d’interès, pense, comentar-los i és que vostès no volen, començarem
amb aqueixes obligacions reconegudes en els capítols u, dos, quatre i sis que
respectivament corresponen a personal, a compres i serveis, a transferències corrents i a
inversions que estem, de forma semblant, en un nivell, respectivament del 66,71%;
73,70%; transferències corrents a un 66,19% i les inversions a un 31,23%. Com dic,
això està dins d’una total normalitat, el que passa efectivament és que en el quart
trimestre veurem quines són les possibles desviacions que tinguem, com sempre ha
passat i per això proposem les modificacions corresponents, però en qualsevol cas
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l’estat de l’execució està dins dels percentatges normals corresponents a les tres quartes
parts de l’exercici, que és del que estem donant compte ara.”

El regidor del grup PP, Sr. MARTÍ, assenyala: “Bon dia de nou, tal com el
regidor delegat de la Presidència de la Fundació Municipal de Cultura ha llegit, ha donat
lectura a l’estat d’uns pressupostos que és cert que al seu dia van ser aprovats estant el
Partit Popular en el govern però que no obstant això ell segueix sent que, en aquest cas,
els està desenvolupant. No entrarem en valoracions puntuals perquè se’ns podria fer
molt llarg i vist que continuem tenint els plens en dissabte i avui crec que hi ha bodes, el
que nosaltres també desitgem és que els contraents puguen casar-se. El que sí que volem
deixar constància és una evolució del que hi ha hagut durant aquests quatre últims anys
en el que eren aqueixos pressupostos de la Fundació Municipal de Cultura, els quals van
passar de l’any 99, una aportació municipal de noranta-cinc milions, a l’any 2000 cent
divuit, al 2001 cent vint-i-vuit, al 2002 cent trenta-un i al 2003 sobre un pressupost
total, en nombres redons en pessetes de cent noranta milions de pessetes, les arques
municipals han aportat el setanta-cinc per cent açò és cent quaranta-dos milions de
pessetes. Ací es demostra, li pese a qui li pese, que el Partit Popular en el seu moment al
costat del Bloc i al Grup Mixt, apostaven fermament per la cultura. Els he dit que açò
representava el setanta-cinc per cent, l’altre vint-i-cinc per cent ve bàsicament de
subvencions, bé de la Diputació Provincial, bé de Fundació Bancaixa i bé d’altres
organismes però que no arriben a cobrir tot el pressupost. I el que sí que realment tenim
és un problema en la taxa, i ja en el seu moment ho hem estat debatent en el Consell de
la Fundació, perquè la taxa no arriba a cobrir la part que hauria de fer, tal vegada perquè
l’afluència als actes no és la que tots desitjaríem o tal vegada és perquè en ocasions els
actes que es programen des de la Fundació, pequem o es peca de programar en ocasions
actes una mica elitistes. Com bé em comentava aquest matí el meu company Paco
Zarzoso, el qual abans no ha pogut donar tota la seua explicació com ell haguera desitjat
per a informació de tots els nostres conciutadans, al Segle d’Or espanyol hi havia dos
grans escoles, la Calderoniana i la de Lope de Vega, Calderón era un elitista però que no
arribava a omplir els corrals de teatre com sí que feia Lope de Vega, i nosaltres creiem
que per damunt de tot ha d’estar la qualitat però haurem de buscar el programar cultura,
però cultura que arribe més al poble, no a un determinat sector, i és per això perquè la
cultura no està renyida amb el poble sinó que la cultura és del poble i el més important
és que sabem que la cultura no la podem rendibilitzar, la cultura ens costarà sempre
diners, però el que podem intentar és arribar a tenir una cultura popular i que siga més
factible el fet que als veïns ens coste menys diners programant actes que arriben més a
la majoria de la ciutadania perquè d’aquesta manera quan s’hagen de realitzar les
previsions d’ingressos per actuacions no s’haurà de començar a partir d’uns ingressos
del seixanta per cent sinó que potser podrem començar a parlar d’ingressos majors, la
qual cosa reportarà que els ciutadans hauran de pagar menys taxes i menys impostos per
a poder cobrir altres necessitats.”

El president de la Fundació Municipal de Cultura, Sr. CIVERA, diu: “Bé, el to
de José Luís Martín és acceptable, efectivament quan en la legislativa anterior em vaig
fer càrrec de la delegació de cultura de la Fundació Municipal de Cultura, realment el
nivell estava molt baix, al pressupost, em referisc, clar, una fundació municipal de
cultura d’un ajuntament com Sagunt on ja pràcticament teníem en aquell moment
seixanta mil habitants, noranta-cinc milions de pessetes, això era una vergonya.
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Efectivament hem arribat a duplicar-lo, però encara és un pressupost de misèria, és un
pressupost de misèria si comparem amb el que altres pobles de menor categoria que
nosaltres i no parlem dels de la mateixa categoria, inverteixen en la Fundació Municipal
de Cultura. La nostra programació, la de la Fundació Municipal de Cultura i altres àrees
que també programen coses culturals encara que no per iniciativa municipal, com
podrien ser les festes, abasten, i això ho dic no per contestar-li a José Luís sinó per
aclarir-li algun concepte que la proposta cultural que fa Sagunt en l’actualitat és una
proposta prou acceptable i va des de les propostes més populars, com poden ser tota la
programació de festes i els espectacles que les acompanyen, fins a les programacions
específiques dins de l’àrea de la Fundació Municipal de Cultura, que podríem dir que
són les àrees més culturals en el sentit creatiu, no en el sentit popular, i respecte a això
vull dir també una cosa, i això sí que ho conteste a l’amic José Luís, més que contestar-
li li aclarisc, però tampoc per aclarir-li res sinó perquè a partir d’ara o quan parlem,
comencem a parlar tots en el mateix llenguatge i quan diguem les coses a veure si ens
entenem. Efectivament la cultura no és un negoci, no serà mai un negoci, no hauria de
ser mai un negoci. La cultura és una inversió que fem en la societat perquè les persones
de la nostra societat, concretament del nostre municipi, s’enriquisquen i aporten a la
societat tot el que tenen de si, de manera que des de l’aportació personal això vaja en
benefici de tota la societat i, per tant, mai serà rendible la cultura, com mai serà rendible
un col·legi si volem una escola popular, un col·legi públic, si volem una biblioteca
pública, etc., però volia dir també una altra cosa, quan nosaltres programem teatre que,
per cert, ahir, que és una de les programacions barates, estava de gom a gom, i era un
monòleg, de gom a gom la Casa de Cultura del carrer Progrés, hi havia més de tres-
centes cinquanta persones, això és una satisfacció, el que passa és que evidentment és
possible que falte més temps perquè la gent vinga, però sempre hi ha espectacles que
responen més a l’interès de la gent que altres. Vull dir que quan programem teatre,
música, pintura, no només ho fem perquè la societat s’enriquisca i gaudisca, que és
evident, això és el primer, però hi ha una cosa que és tan important com això i és per
exemple que amb l’oferta cultural que estem fent nosaltres, no sols nosaltres sinó
nosaltres i molts altres municipis, estem dotant el nostre país, nosaltres a nivell local,
però estem dotant el nostre país d’una xarxa en què els artistes, els músics, els pintors,
els actors de teatre, els autors per descomptat i tot el món que s’hi dedica, els nostres
fills que es dediquen a l’art o que es poden dedicar a l’art tinguen una xarxa
d’instal·lacions que els permeta que el nostre poble siga cada vegada més culte.”

El regidor del grup PP, Sr. MARTÍ, diu: “Bo, hi ha una cosa que, Manolo i jo...,
estem d’acord, i ho tenim tots claríssim, que la cultura no és ni pot ser un negoci, qui ho
vulga enfocar d’aqueixa manera, equivocat estarà, per descomptat que és una inversió i
tu ho saps perquè tu tens invertit part del teu patrimoni en cultura igual que en el meu
cas i en el de moltes persones que tenim les nostres passions culturals i que les bolquem
en benefici de tots en la nostra mesura, però el que sí que em guardava per a aquesta
segona intervenció, i seré el més breu possible, és que en aqueixes xifres que he donat
abans quan l’any 99 es va començar amb aqueixos noranta-cinc milions de pessetes
d’aportació municipal fins que hem arribat a l’any 2003, el creixement en cultura,
perquè després diguen alguns que no creiem en la cultura, ha sigut un creixement
acumulat del 44%, mentre que el IPC, és a dir, que la pujada del cost de la vida anual
acumulat en aqueix mateix període de temps ha sigut el 15% per la qual cosa les
aportacions a favor del que seria l’aportació municipal en l’apartat de cultura ha crescut
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un 29% per damunt del cost de la vida, jo reitere que crec que això és apostar per la
cultura. La veritat és que l’any que ve tindrem uns nous pressupostos, supose que seran
del grat de l’equip de govern perquè seran ells els que els preparen i els que els
executen, però el que sí que et dic de tot cor, Manolo, és que esperem que aqueixos
pressupostos del tripartit aconseguisquen almenys els mateixos augments que durant
aquests anys hem tingut perquè serà continuar apostant per la cultura a la nostra ciutat.”

El president de la Fundació Municipal de Cultura, Sr. CIVERA, exposa: “Molt
breument, efectivament a mi també m’agradaria que els augments siguen copiosos, el
que passa és que he de dir simplement que l’amic Zarzoso sap el que ens costava
sobrepassar el IPC, el màxim que es podia, ara tindrem el mateix però incrementada,
cultura ha de continuar, al meu entendre i si ho permeten les arques municipals haurà
d’augmentar, tenim dos desafiaments, d’una banda consolidar el que s’ha fet, dotar-lo
de contingut, equilibrar el carro perquè realment sempre cal millorar les coses però
després hi ha àrees que nosaltres encara no toquem i no toquem prou, tot el món ho sap,
i aqueixes àrees haurem de veure, aquest Ajuntament, el que és capaç d’aportar, m’estic
referint concretament a l’àrea de Patrimoni i per descomptat lògicament, en projectes,
perquè ara el que hem fet, el que vam fer nosaltres, el que va fer el Bloc com a president
de la Fundació Municipal de Cultura, i vostès com a companys de l’equip de govern ho
van recolzar, va ser dotar Sagunt d’una programació municipal que no desdiguera dels
pobles del nostre entorn i de la nostra categoria, però lògicament es poden fer moltes
més coses, es poden fer moltes més coses. Jo sóc una persona a qui no li agrada
enganyar-se en aqueix aspecte perquè sé les dificultats que hi ha, però hi ha molts
projectes interessants a desenvolupar, molts projectes interessants fins a alguns dels que
portem que no estan prou abrigats i en els quals caldria invertir. Però com jo també sé,
perquè tinc ja alguna experiència de govern, que hi ha imponderables en aquest
Ajuntament, jo en aquesta corporació i els companys que formem l’equip de govern
som conscients que açò ha de millorar raonablement perquè continuem en aquesta tasca
de fer de Sagunt un referent cultural.”

Es dóna compte al Ple de la corporació de l’Estat d’Execució del Pressupost i la
Tresoreria de la Fundació Municipal de Cultura corresponent al tercer trimestre de
2003.

18 DONAR COMPTE DE L’ESTAT D’EXECUCIÓ DEL PRESSUPOST I LA
TRESORERIA DEL PATRONAT MUNICIPAL D’ESPORTS,
CORRESPONENT AL TERCER TRIMESTRE DE 2003

Considerant el que preveu l’article 188 de la Llei 39/1988, de 28 de desembre,
Reguladora de les Hisendes Locals i de conformitat amb l’acord del Ple de la
Corporació Municipal de data 28 de desembre de 2000.

El president del Patronat Municipal d’Esports, Sr. ESTAL, indica: “Molt bon dia
a tots i a totes, jo volguera començar la meua intervenció recordant el punt de l’ordre
del dia que és donar compte de l’estat d’execució del pressupost i la tresoreria del
Patronat d’Esports corresponent al tercer trimestre de 2003 i vull donar compte d’això
perquè el tercer trimestre, si jo no m’equivoque, és juliol, agost i setembre, és perquè
després no maregem xifres d’una banda a una altra i comencem amb xifres del mes de
novembre, d’octubre, etc., que a vegades aqueixes xifres molt possiblement poden
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variar en algun moment, llavors quan també plantege o plantegem donar compte
d’aquests mesos, juliol, agost i setembre, he de comentar que algunes de les despeses
com després ja explicaré en aqueix sentit eren despeses que ja estaven compromeses,
pels sis mesos anteriors i que l’única cosa que s’ha fet és executar-les i que no va amb la
bona o mala gestió del regidor-delegat que estiga en el seu moment, sinó que cal
complir el que l’antic govern en aquells moments, com em passarà a mi supose en el seu
moment, ocórrega en aqueix sentit, per tant, això és important que ho assumim tots, els
uns i els altres. Jo volguera comentar que respecte a la liquidació d’ingressos, les
previsions inicials es van complint i torne a remetre que em cenyiré a aquests tres mesos
juliol, agost i setembre, quan toque la dació de comptes d’octubre, novembre i desembre
ja parlarem d’una cosa diferent. Doncs bé, respecte a aqueixos mesos d’agost, juliol i
setembre, es van complint, respecte a les previsions inicials, també hi ha hagut una
modificació d’aqueixes previsions, concretament de catorze mil quatre-cents quaranta-
sis euros amb setanta-dos cèntims, això dins del capítol quart en aqueixes previsions,
això eren subvencions de Bancaixa, subvencions que ha passat la mateixa entitat local,
la Conselleria de Cultura Educació i Ciència concretament amb el de les escoles
esportives, etc., la qual cosa ha calgut modificar, dins d’aqueixos ingressos si us adoneu
en catorze mil quatre-cents quaranta-sis coma setanta-dos euros. Respecte a les
previsions definitives d’ingressos van augmentant per consegüent, respecte als drets
reconeguts també del segon al tercer trimestre, també hi ha hagut un augment i per
consegüent i ací va un poquet ja també amb la gestió en aqueixos tres mesos, cal dir que
tots els drets reconeguts respecte als ingressos s’han cobrat, la qual cosa fa que les taxes
i preus públics, han passat en el segon trimestre d’un 57,18% a un 80,53%, que les
aportacions tant municipals com de subvencions, s’ha passat del 50% al 74,63% i que
els ingressos patrimonials han passat del 197 que teníem en el segon trimestre a un
210,22%. La recaptació neta per consegüent ha sigut més, superior, això va també amb
aqueixa gestió. Respecte als deutors, simplement hi ha una dada molt concreta, un 0,01
en la partida del capítol quart que ve un poc determinat, d’aqueixos deutors d’ingressos
per capítols, de les subvencions, però és un 0,01 que no té res d’importància. Respecte a
les despeses, que és el que ens interessa, torne a repetir el mateix que he dit abans, són
despeses algunes compromeses, com veurem avui, però veurem com va la situació en
aquests moments. La situació és la següent, respecte a les previsions inicials es van
complint, es van marcar dos milions cent setanta-sis mil cinc-cents sis coma vint-i-sis
cèntims en aqueixes previsions inicials, es van complint, respecte a aqueixes
modificacions de previsions, s’han hagut d’augmentar aqueixos catorze mil quatre-cents
quaranta-sis coma setanta-dos, a causa de la modificació que he dit abans de les
subvencions i on sí que hi ha un augment respecte a les previsions definitives és amb les
de les despeses corrents, s’ha passat de set-cents noranta-dos mil cinc-cents cinquanta-
sis coma vuitanta-vuit euros a vuit-cents set mil tres coma seixanta euros i també s’ha
augmentat, com no, a les obligacions reconegudes, hi ha hagut un augment. En poques
paraules, les obligacions reconegudes en aquest trimestre, en aquest tercer trimestre,
previsions definitives d’aquest tercer trimestre, en el capítol de personal s’ha passat del
48% en el segon trimestre al 69% en el tercer, en compres i serveis s’ha passat del 71 al
97, i respecte a les subvencions a clubs s’ha passat del 63 al 85,95, ací cal dir que en
aqueix sentit és perquè s’ha pagat el que es va fer, el que s’estava compromès amb les
subvencions als clubs, per la qual cosa les obligacions reconegudes s’ha passat del
segon trimestre del 57,15 al 80,51%. En aquests moments he de comentar al Ple
municipal que el 93,72% de les obligacions reconegudes estan pagades, que respecte a
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les despeses, als creditors de les despeses per capítols, cal dir que s’han pagat, hem
passat de noranta-quatre mil vuit-cents setanta-nou euros a cent tretze mil cinc-cents
vuitanta-sis euros, la qual cosa significa, comentar que important, importantíssim el
capítol més important és el de les subvencions que en el segon trimestre només es va
pagar cinc mil cent vint-i-nou i ara s’han pagat cinquanta-sis mil dos-cents seixanta-set
euros i és perquè ja s’han pagat les subvencions als clubs, concretament les subvencions
a les escoles esportives i als clubs en el seu moment determinat. Volguera acabar
aquesta primera intervenció amb un resum ràpid i és que el total de modificacions en les
previsions només ha pujat del segon al tercer trimestre del 2,56 al 3,22, que respecte a
les subvencions rebudes hem passat del 72,23% al 73,59, que hem abaixat del 7,44 a un
6,28 en les obligacions pendents de pagament, això és important per la gestió, considere
que respecte als ingressos corrents també hem passat del 89 a un 93 i respecte a les
obligacions reconegudes del 0,57 hem passat a l’1,67. En poques paraules i com a
resum la situació va millorant, pense que també és a causa de la gestió i s’ha passat d’un
estalvi net de cent trenta-nou mil cent trenta-cinc de deute a només cent nou mil cinc-
cents cinquanta-nou euros, és a dir, hi ha trenta-nou mil euros del segon al tercer
trimestre d’estalvi.”

El regidor del grup SCP, Sr. CORTÉS, manifesta: “Bon dia a tots, m’alegre,
m’ha llevat un pes de damunt perquè en la intervenció primera semblava que el Patronat
estava més o menys en la ruïna absoluta i la veritat és que em preocupava perquè no
acabava d’entendre-ho. No acabava d’entendre com en pràcticament quatre mesos de
gestió s’havia gastat pràcticament tot el pressupost i les possibilitats de funcionament
del Patronat, de la despesa, eren pràcticament molt poquetes. Sí que és veritat que veig
que es compleixen els ingressos, i es compleixen els ingressos entre altres coses perquè
es van deixar uns bons pilars, una bona fonamentació en el funcionament del Patronat.
Hi ha un tema que em preocupa i que no acabe d’entendre, sí que m’agradaria que
s’explicara, i és com s’ha pogut incrementar en aquest tercer trimestre d’una manera
important el tema de personal quan resulta que hem tancat una piscina, una piscina que
suporta i suposa un percentatge molt important tant en la utilització de personal com en
la utilització de recursos i, per tant, sí que m’agradaria que se m’explicara què s’ha fet
amb aqueix personal en tancar aqueixa piscina i que porta ja prop de tres mesos i escaig
tancada. I en segon lloc que se m’explicara com s’ha pogut incrementar el capítol de
personal, no sé si eren set-cents noranta-dos mil, no del 2,56 al 3,22 s’ha incrementat el
percentatge de personal i és un tema que sí que m’agradaria conèixer quins són els
motius pels quals jo pensava que en aquest trimestre i en els següents hi hauria una
reducció de personal com a conseqüència del tancament de la piscina i pel que sembla
no sols no hi ha hagut una reducció en el tema de personal sinó que s’ha incrementat
d’una manera notable. També m’agradaria conèixer quines despeses extraordinàries es
van realitzar en el trimestre anterior per a donar lloc a un col·lapse com més o menys es
comentava del capítol de despeses en el trimestre anterior, sí que m’agradaria, jo crec
que com es comenta en Esports, com es comentava en Cultura, perdó, jo crec que el
tema d’esports és un tema semblant al de cultura per no dir més important, però sí que
dir que esports mou un percentatge d’usuaris que pot estar rondant dels vuit o nou mil
usuaris i que no obstant el percentatge que representa respecte al pressupost municipal
no arriba a ser pràcticament ni el cinc per cent, per tant jo seguisc insistint com Manolo
insisteix en cultura que jo crec que tant en esport com en cultura han de tenir uns
pressupostos acords i adequats a la situació d’aquest Ajuntament i lògicament al prestigi
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de Sagunt i el que no podem estar és sempre garrepejant uns ingressos més o uns
ingressos menys per a fer una política esportiva i una política cultural important com la
que necessita Sagunt, gràcies.”

El president del Patronat Municipal d’Esports, Sr. ESTAL, assenyala: “Jo torne
a remetre’m al principi de la intervenció, és a dir, al dels tres mesos i no tinc cap
inconvenient, Sr. Cortés, a donar algunes respostes al que acaba de comentar respecte a
les coses. Bo, vegem, són tres mesos en què es gestiona part del pressupost que ja estava
fet i que és simplement això, a mi el que més m’ha preocupat també és cert i ja supose
que quan haja de donar compte dels altres tres mesos en què l’augment del personal
encara és més fort, no l’augment del personal sinó la despesa del personal però explique
el perquè, vegem, tancar una piscina no ha sigut significatiu simplement per a la
reducció del personal per diverses raons, perquè immediatament va caldre donar
resposta com a gestió a què la gent, per interès general havia d’estar en un altre costat,
lògicament ha calgut augmentar el nombre d’hores d’obertura d’altres instal·lacions, les
instal·lacions esportives estan obertes des de les set i mitja del matí fins a les dotze de la
nit tots els dies de la setmana, tots els dies de la setmana, abans no era així i ho tinc
perquè ho podem parlar i comentar clarament en aqueix sentit, llavors hi ha hagut un
moment determinat que ha calgut fer..., després les vacances corresponents de juliol,
agost, que ha calgut contractar perquè en obrir les piscines que en el mes de juliol i
agost les piscines també han estat obertes durant tota la setmana fins i tot els caps de
setmana, ha calgut fer unes contractacions en un moment determinat, a part que he de
comentar que per a col·laborar davant de la gran demanda que va haver-hi al Campus i
en el Depor Platja, fonamentalment el Campus, va caldre fer unes contractacions a part
del que estava ja pressupostat, dins de les despeses que estaven ja pressupostades va
caldre augmentar també gran part del personal i va caldre fer una contractació de
personal. A mi el tema del personal em preocupa també molt, i em preocupa també molt
perquè és un capítol que s’estableix l’1 de gener i mai pots preveure el que et pot passar
per baixes, etc., etc., i llavors això et va augmentant i et descavalca en un moment
determinat aqueix capítol de personal. En aquests moments el capítol de personal i és
avançar-me a aqueixos tres mesos, el tenim difícil, i amb reunions prou dures en aqueix
sentit de poder acabar el quart trimestre, estem arribant i arribarem, crec, bé i
satisfactòriament però gràcies que s’està recaptant prou i important el de la recaptació
per a mi és importantíssim. Em parles de despeses extraordinàries o parlaves de
despeses extraordinàries, vegem, hi ha hagut, en aquests moments amb més força, una
despesa extraordinària, si no despesa extraordinària sí un augment del manteniment de
les instal·lacions, és a dir, pel fet que les instal·lacions, pel que fóra jo no vull entrar en
res, és a dir s’han trobat una sèrie de defectes i fins que hem pogut determinar quins
eren els defectes, en aqueix sentit hi ha hagut un augment, per a posar en clar una sèrie
de coses, la simple reparació que es farà al Pavelló de la piscina d’Almudàfer, tancant la
piscina del 22 de desembre al 2 de gener per a arreglar una sèrie de coses del mateix vas
i tal, ens pot traginar fins a un 12% de descens en el cost de manteniment d’aqueixa
instal·lació, és a dir, que aqueixes són dades de gestió, que s’ha anat esbrinant, això és
impossible que es gaste així, d’esbrinaments d’anar a determinats llocs a dir, quant
gasteu en unes condicions amb una piscina semblant, en aqueix sentit. Per consegüent jo
sóc de la idea que també ha calgut fer una sèrie d’arreglaments en una sèrie d’altres
instal·lacions, arreglaments que ja no entren dins de la garantia, estem amb els que
entren en la garantia perquè no ens costen més i aqueixes han sigut les despeses
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extraordinàries que hi ha hagut. Intentarem per tots els mitjans que es recapte més i
intentarem per tots els mitjans que el manteniment de les nostres instal·lacions siguen
més barates perquè independentment, que jo sí que estic amb el que acabes de dir en el
sentit que pense que l’esport no ha de ser rendible i l’esport ha de tenir en la mesura que
siga possible, dins d’un pressupost que siga coherent amb el que el poble necessita, el
que la nostra localitat necessita, intentarem també que ens coste menys, moltes gràcies.”

Es dóna compte al Ple de la corporació de l’Estat d’Execució del Pressupost i la
Tresoreria del Patronat Municipal d’Esports corresponent al tercer trimestre de 2003.

En aquests moments els srs. Borrás i Castelló abandonen momentàniament la
sessió.

19 DONAR COMPTE DE L’ESTAT D’EXECUCIÓ DEL PRESSUPOST I LA
TRESORERIA DE LA FUNDACIÓ MUNICIPAL DE MENJADORS
ESCOLARS, CORRESPONENT AL TERCER TRIMESTRE DE 2003

Considerant el que preveu l’article 188 de la Llei 39/1988, de 28 de desembre,
Reguladora de les Hisendes Locals i de conformitat amb l’acord del Ple de la corporació
municipal de data 28 de desembre del 2000.

La regidora del grup PP, Sra. SOLAZ, diu: “Bon dia, el tema dels menjadors
com ací s’està parlant del mes de setembre també, ocorre un poc que en aqueix període
estaven paralitzats per tant els últims comptes que jo vaig donar, que van ser del mes
juny són prou semblants a aquestes, només hi ha un canvi en algunes factures que es
van pagar però no hi ha canvis en personal ja que en aqueix moment no hi havia
contractació, llavors del pressupost inicial, de sis-cents cinquanta-cinc mil euros, en
aqueix moment s’havia rebut, teníem cobrat, és a dir, comptàvem amb tota la partida de
l’Ajuntament pràcticament i de la Conselleria el 91% dels ingressos estaven realitzats i
el 71% dels ingressos dels comensals, amb la qual cosa el 71% obeeix lògicament que
encara faltava un trimestre, bé, llavors s’havia realitzat, en aqueix moment s’havia
recollit el 80% del total, és una cosa raonable ja que faltaven tres mesos, que són els tres
mesos que tancaran l’any. I quant a liquidació de despeses a data 30 de setembre, que és
del que estem parlant, l’apartat de personal més l’apartat de despeses a altres empreses i
inversions s’havia executat o s’havia pagat el 69,22%, el setanta per cent pràcticament,
la qual cosa també és raonable ja que falta un trimestre. De tot el que s’havia reconegut
com a deute en aqueix moment el 30 del 9, de tot això s’havia pagat el 98,98%, el
noranta-nou per cent, vull dir d’allò que s’ha reconegut com a deute s’havia liquidat en
aqueix moment. El vint per cent que falta, o el trenta per cent que falta obeeix
lògicament al tercer trimestre que és quan els xiquets es tornen a incorporar als col·legis.
En conclusió s’havia rebut de l’Ajuntament i de Conselleria tota la partida pràcticament,
el noranta i escaig per cent, ara faltava per rebre la part de comensals d’aquest últim
trimestre que ve a ser un trenta i escaig per cent, llavors d’açò del que s’ha reconegut
s’ha liquidat fins al dia trenta de setembre i el que ens falta és el tercer trimestre, que és
quan torna l’activitat normal. Llavors en aquest moment els comptes que jo done ací són
prou raonables però els problemes, només avance, començaran a partir de setembre
quan el personal que hem de contractar està augmentant considerablement ja que
augmenta considerablement el nombre de comensals, però d’això ja en parlarem en el
tercer trimestre, en aqueix moment els comptes estaven així, molt semblants a juny
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només que s’havien pagat unes quantes factures que quedaven pendents, no tinc res més
a dir, si hi ha cap pregunta.”

El regidor del grup PP, Sr. ZARZOSO, diu: “Bon dia, estem d’acord en la forma
d’executar el pressupost de la Fundació de Menjadors Escolars, només volguera que si
saps alguna cosa..., la subvenció que vam rebre de la Conselleria, si seguirà el mateix
procés, anirà a directors escolars, directors de la Fundació o podria buscar-se un altre
procediment a fi que la regidora corresponent poguera portar un major control sobre
aquests ingressos, res més.”

La regidora del grup PSOE, Sra. SOLAZ, exposa: “Sí que tinc intenció de fer
totes les gestions, les he intentat de fet però encara no he tingut èxit per a poder
aconseguir parlar amb més altes instàncies, amb les persones que he contactat em diuen
que no saben segur si mantindran la mateixa quantitat, això no m’ho asseguren, per tant,
estic pendent que algú de major responsabilitat em puga dir això per a fer la següent
gestió, la qual cosa jo ho veig difícil ja que a fundacions en principis no tenen cap
obligació, és una cosa de voluntat política que m’agradaria que canviara però, vaja, la
garantia que això siga així de moment no la tenim, però jo ho intentaré.”

Es dóna compte al Ple de la corporació de l’Estat d’Execució del Pressupost i la
Tresoreria de la Fundació Municipal de Menjadors Escolars corresponent al tercer
trimestre de 2003.

En aquests moments el Sr. Borrás i Sr. Castelló es reintegren a la sessió.

20 DONAR COMPTE DE L’ESTAT D’EXECUCIÓ DEL PRESSUPOST I LA
TRESORERIA DEL CONSELL LOCAL AGRARI, CORRESPONENT AL
TERCER TRIMESTRE DE 2003

Considerant el que preveu l’article 188 de la Llei 39/1988, de 28 de desembre,
Reguladora de les Hisendes Locals i de conformitat amb l’acord del Ple de la corporació
municipal de data 28 de desembre de 2000.

El president del Consell Local Agrari, Sr. FERNÁNDEZ, indica: “Bé, en
principi cal assenyalar algun error que figura en l’expedient i en concret en els drets
reconeguts en el capítol set, per un error de transcripció figura una quantitat de 108,29
quan en realitat serien 108.287, per tant, la quantitat total de drets reconeguts seria de
777.517,56 i per tant els drets reconeguts en la seua previsió definitiva suposaria un
percentatge del 60%. És evident que a 30 de setembre fins i tot, ja ho vaig explicar en
l’altra dació de comptes, pretenia dir en aquest moment que sabeu que una part
important de les inversions provenen de les ajudes de l’INEM i no sempre arriben en el
moment en què es tanca el trimestre i, per tant, tenim fins i tot algunes qüestions
pendents, en qualsevol cas l’estat d’execució seria del 60%. Pel que es refereix a les
despeses tenim un estat d’execució del 68,95%, per tant ja ens aproximem al que seria
podríem dir el límit del 75% i en aqueix sentit jo crec que com tots els anys l’estat
d’execució del pressupost d’una delegació que com vostès saben ha sigut responsabilitat
del Bloc en l’última legislatura, estem podríem dir en un estat acceptable d’execució del
pressupost.”
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El regidor del grup PP, Sr. ZARZOSO, manifesta: “Només vull dir que
efectivament l’estat d’execució del pressupost al Partit Popular li sembla correcte i
només intentar veure si a l’avantprojecte de pressupostos que has presentat en el
Consell, les transferències de capital pogueres pujar-les un poquet més si pot ser perquè
els nostres camins rurals francament estan molt malament, llavors un increment de les
transferències de capital, el 2% que crec que ha pujat, pense que és molt poc.”

El president del Consell Local Agrari, Sr. FERNÁNDEZ, assenyala: “Bé, com ja
he explicat en el Consell Agrari, la diferència entre el capítol d’inversions de l’any 2002
al 2003 va ser molt significativa, van passar de quatre milions a quinze milions, la
proposta que vam fer des de la presidència era ajustar-nos a un creixement raonable
sobretot tenint en compte que el creixement que havíem tingut en el 2003 era
importantíssim, pràcticament del 300%, i els representants de les organitzacions agràries
tant en l’executiva com en la rectora, van aconsellar un augment major tenint en compte
que ells deduïen que una part de l’increment econòmic de l’Ajuntament es deu a camins
rurals. Bé, ho hem dit moltes vegades, el nostre terme és enorme, té una xarxa de
camins molt extensa, superior als set-cents quilòmetres, estem fent un esforç inversor,
des del meu departament i des del meu grup, des de ja fa alguns anys, hem aprovat una
sèrie d’obres de terraplenament, a nivell general i una sèrie de camins, però considere
que una part molt important de l’ajuda que hauria de venir des de la mateixa
administració sectorial no arriba i no es tracten, sincerament, com el municipi que som,
un terme, com he dit abans, tan extens. No obstant això sí que hem afegit a la proposta
de pressupost, que tal com es va plantejar en la rectora, la possibilitat d’augmentar les
inversions si es pot demostrar que una part dels ingressos que rep el pressupost de
l’Ajuntament provenen de propietats agràries, i per tant sí que és la nostra intenció, any
rere any, anar millorant l’estat dels nostres camins perquè som conscients, nosaltres som
els que més conscients som, que fins i tot hi ha molt de treball per fer, a pesar que s’ha
fet molt de treball, però jo crec que hem de ser conscients que el pressupost del Consell
Agrari sempre serà insuficient per a donar una satisfacció total a aquesta xarxa de
camins que, com he dit, en gran manera s’han millorat però que mai, almenys a curt o
mitjà termini, podrem solucionar definitivament.”

Es dóna compte al Ple de la corporació de l’Estat d’Execució del Pressupost i la
Tresoreria del Consell Local Agrari corresponent al tercer trimestre de 2003.

21 CONVENI DE COL·LABORACIÓ AMB L’AGÈNCIA TRIBUTÀRIA:
INFORMACIÓ TRIBUTÀRIA PER AL DESENVOLUPAMENT DE LES
FUNCIONS ATRIBUÏDES A LES DISTINTES ADMINISTRACIONS
PÚBLIQUES. SUPÒSITS DE L’ARTICLE 113 LGT

Vist el Conveni de Col·laboració amb l’Agència Tributària dins del principi de
col·laboració que presideix les relacions entre les administracions públiques, l’Agència
Tributària i la Federació Espanyola de Municipis i Províncies (FEMP) -com associació
aquesta última constituïda per entitats locals i creada per a la protecció i promoció dels
seus interessos comuns- han establit mecanismes de col·laboració mútua en diversos
àmbits d’actuació: la presentació telemàtica de declaracions del IRPF, el
subministrament d’informació tributària per a substituir l’expedició manual de
certificats per transmissions telemàtiques d’informació, l’intercanvi d’informació
tributària  en els respectius àmbits i la col·laboració en la gestió dels tributs locals.
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Aquesta col·laboració, a més de contribuir a un augment de l’eficàcia en l’exercici de
les funcions que tant l’Ajuntament de Sagunt com l’Agència Tributària tenen
encomanades, suposa, així mateix, un acostament entre les administracions públiques i
els ciutadans, simplificant les càrregues i obligacions que es deriven de les relacions
establides entre ambdós.

Interessa l’acostament i facilitar la gestió als ciutadans, així com obtenir dades
de l’Agència Tributària.

El secretari de l’Ajuntament, Sr. OLMOS, llegeix el supòsit de l’article 113 de la
Llei: “La part dispositiva del dictamen de la comissió informativa assenyala com a punt
primer aprovar el conveni de subministrament i informació de caràcter tributari a les
entitats locals, establint una via estable de cooperació amb l’Agència Tributària i, segon,
facultar l’Alcaldia per a la signatura de tots els documents que siguen necessaris per a la
signatura d’aquest conveni.”

La regidora delegada d’Hisenda, Sra. HERNÁNDEZ, exposa: “És una cosa molt
senzilla, és un conveni simplement a nivell d’informació, del traspàs d’informació de
l’Agència Tributària a l’Ajuntament de manera que s’agilite un poc la gestió en matèria
tributària i d’altra banda es preste un millor servei als ciutadans perquè certificats que
nosaltres estem exigint, l’Ajuntament li exigeix al ciutadà, certificats d’estar al corrent,
o d’ingressos de la renda, els tindrem disponibles en el nostre servei, als ordinadors
tindrem aqueixa informació, se li estalviaran molts passejos als ciutadans i es
gestionaran els seus interessos molt millor.”

Per tot això, de conformitat amb el dictamen de la Comissió Informativa
Especial de Comptes i Serveis Econòmics, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat,
ACORDA:

PRIMER: Aprovar el “Conveni de subministrament d’informació de caràcter
tributari a les entitats locals”, i establir una via estable de cooperació amb l’Agència
Tributària. Conveni que consta degudament diligenciat en l’expedient i es té ací per
reproduït a tots els efectes.

SEGON: Facultar l’Alcaldia per a la signatura de tots els documents que siguen
necessaris que en la signatura d’aquest Conveni.

En aquests moments, a les 13 hores i 5 minuts se suspèn momentàniament la
sessió per a permetre les intervencions del públic assistent, de conformitat amb el que
preveu la vigent Carta de Participació Ciutadana de Sagunt. Intervencions que figuren
com a annex a l’acta.

La sessió es reprèn a les 13 hores i 10 minuts.

22 PROPOSICIÓ DEL PARTIT POPULAR SOBRE EL PLA IBARRETXE.
EXP. 28/03-M

Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

El Sr. Serrano llegeix la proposició del PP, que diu:
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“La Constitució Espanyola de 1978, de la qual ara celebrem el seu 25è
aniversari, és el fonament de la nostra estabilitat institucional i política. Una estabilitat
que ens ha permès comptar amb una vida política caracteritzada per la normalitat i
absència de sobresalts, la qual cosa sempre ha sigut un anhel de la societat espanyola. El
marc constitucional ens ha homologat amb els nostres veïns europeus i ens ha permès –
en exercir les nostres llibertats i desenvolupar les iniciatives personals en un clima de
certesa– crear progrés i benestar.

Aquesta tasca modernitzadora ha sigut obra del conjunt de la societat espanyola,
que va decidir encarar el futur amb la consciència de les grans oportunitats que li oferia
el nou marc constitucional. Tot això va crear un clima molt favorable perquè poguera
tenir lloc el transcendental canvi de què hem sigut protagonistes el conjunt dels
espanyols.

Han sigut 25 anys particularment fecunds per a la societat espanyola. Ha sigut
un èxit de què tots podem i hem de sentir-nos partícips. Perquè creiem poder afirmar
que l’Espanya constitucional, l’Espanya d’avui, políticament democràtica i
descentralitzada, econòmicament oberta i culturalment moderna, és l’Espanya a la qual
sempre havíem aspirat els espanyols.

Les raons que han fet viable la transformació de la nostra societat segueixen
vigents, precisament perquè sense el manteniment del consens no pot donar-se la
seguretat i estabilitat que ens reclama, més que mai, un context canviant com el que
vivim.

Els valors polítics consagrats en la Constitució i els estatuts d’autonomia, ens
han permès ser el que avui som: una societat europea i occidental avançada que
progressa en pau i prosperitat. Aquests valors han configurat una senda que ha funcionat
i funciona i que es mostra capaç de resoldre els problemes que poden anar sorgint, sense
alterar les regles del joc.

Enfront dels plans que esquiven la Constitució, ratifiquem la nostra confiança i
el nostre suport als estatuts d’autonomia i especialment a l’Estatut de Guernica, com a
lloc de trobada de la plural societat basca i fruit del mateix esperit de consens amb què
es va elaborar el text constitucional.

L’Estatut va ser obra de tots i el poble basc el va ratificar per molt àmplia
majoria. Amb la Constitució i amb l’Estatut, el País Basc disposa d’un marc
institucional que garanteix la democràcia i la llibertat així com el major nivell
d’autogovern que ha conegut en la seua història.

Únicament l’organització terrorista ETA es va declarar enemiga de la nostra
democràcia. ETA va voler imposar un règim de terror en la societat basca amb la
finalitat d’aconseguir la secessió d’Espanya i implantar un règim totalitari al País Basc.

ETA no ha deixat d’assassinar en tots aquests anys, ha deixat al darrere
centenars de víctimes innocents, ha provocat patiments incalculables, ha menyspreat la
dignitat humana i ha volgut acabar amb les nostres llibertats.

No podem admetre la ruptura de les regles del joc que ens vam donar els
espanyols, quan vam concordar un projecte de convivència duradora, basat en els pilars
de l’estat de dret i en l’adopció d’un model d’estat que acollira la realitat d’Espanya
entesa com a nació plural.

És un deure moral de tots els demòcrates, per damunt d’una altra consideració, la
defensa de la Constitució i els estatuts d’autonomia, perquè és l’única manera de
defensar les llibertats, els drets i la dignitat humana que es fonamenta la nostra
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convivència. Defensar la Constitució i els estatuts és una causa noble. És el que ens
garanteix que no s’instal·le a Espanya cap model de societat excloent.

Per això, se sotmet a la consideració del Ple l’aprovació dels següents acords:
Primer: l’Ajuntament de Sagunt manifesta la seua oposició a qualsevol iniciativa

que pretenga la vulneració de l’ordre constitucional i la ruptura de la convivència en
llibertat dels espanyols, així com la fallida de la indissoluble unitat de la nació
espanyola, pàtria comuna i indivisible de tots els espanyols.

Segon: manifesta i renova la seua adhesió a la Constitució i als estatuts
d’autonomia com a valors fonamentals, que representen el marc de convivència social i
territorial decidit pel poble espanyol, únic titular de la sobirania nacional.

Tercer: fa una crida a tots els sectors socials, econòmics, culturals de la
Comunitat Valenciana i a les associacions i institucions públiques o privades que la
vertebren perquè manifesten la seua adhesió als valors de la Constitució Espanyola i als
estatuts d’autonomia que conformen el nostre actual model d’Estat.

Quart: l’Ajuntament de Sagunt, com a representant de tots els veïns del
municipi, insta el Govern de la Generalitat Valenciana a recolzar el Govern de la Nació,
com a custodi de l’interès general dels espanyols en totes les iniciatives jurídiques i
polítiques que emprenga en defensa de l’ordre constitucional i de l’estat de dret”.

El regidor del grup PP, Sr. SERRANO, exposa: “Bon dia, el Grup Municipal
Popular presenta al Ple d’aquest Ajuntament una moció contra la proposta del
denominat Pla Ibarretxe, per la defensa de la Constitució, de la unitat d’Espanya i de la
convivència pacífica i plural del poble basc. La Constitució Espanyola de 1978, de la
qual ara celebrem el seu vint-i-cinc aniversari, és el fonament de la nostra estabilitat
institucional i política, una estabilitat que ens ha permès comptar amb una vida política
caracteritzada per la normalitat i absència de sobresalts, el que sempre ha sigut un anhel
de la societat espanyola. El marc constitucional ens ha homologat amb els nostres veïns
europeus i ens ha permès, en exercir les nostres llibertats i desenvolupar les iniciatives
personals en un clima de certesa, crear progrés i benestar. Aquesta tasca modernitzadora
ha sigut obra del conjunt de la societat espanyola, que va decidir encarar el futur amb la
consciència de les grans oportunitats que li oferia el nou marc constitucional, tot això va
crear un clima molt favorable perquè poguera tenir lloc el transcendental canvi de què
hem sigut protagonistes el conjunt dels espanyols. Han sigut vint-i-cinc anys
particularment fecunds per a la societat espanyola. Ha sigut un èxit de què tots podem i
hem de sentir-nos partícips, perquè creiem poder afirmar que l’Espanya constitucional
és a dir l’Espanya d’avui políticament democràtica i descentralitzada, econòmicament
oberta i culturalment moderna, és l’Espanya a la qual sempre havíem aspirat els
espanyols. Les raons que han fet viables la transformació de la nostra societat segueixen
vigents precisament perquè sense el manteniment del consens no pot donar-se la
seguretat i l’estabilitat que ens reclama més que mai un context canviant com el que
vam viure. Els valors polítics consagrats en la Constitució i els estatuts d’autonomia ens
han permès ser el que avui som, una societat europea i occidental avançada que
progressa en pau i prosperitat. Aquests valors han configurat una senda que ha funcionat
i funciona, i que es mostra cada vegada capaç de resoldre els problemes que poden anar
sorgint sense alterar les regles del joc. Enfront dels plans que esquiven la Constitució,
ratifiquem la nostra confiança i el nostre suport en els estatuts d’autonomia i
especialment en l’Estatut de Guernica com a lloc de trobada de la plural societat basca i
fruit del mateix esperit de consens amb què es va elaborar el text constitucional.
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L’Estatut va ser obra de tots i el poble basc el va ratificar per una àmplia majoria. Amb
la Constitució i amb l’Estatut, el País Basc disposa d’un marc constitucional que
garanteix la democràcia i la llibertat així com un major nivell d’autogovern que mai
havia conegut fins ara. Únicament l’organització terrorista ETA es va declarar enemiga
de la nostra democràcia. ETA va voler imposar un règim de terror a la societat basca
amb la finalitat d’aconseguir la secessió d’Espanya i implantar un règim totalitari al País
Basc. ETA no ha deixat d’assassinar en tots aquests anys, ha deixat al darrere centenars
de víctimes innocents, ha provocat patiments incalculables, ha menyspreat la dignitat
humana i ha volgut acabar amb les nostres llibertats, no podem admetre la ruptura de les
regles del joc que ens vam donar els espanyols quan vam concordar un projecte de
convivència duradora basat en els pilars de l’estat de dret i en l’adopció d’un model
d’Estat que acollira la realitat d’Espanya entesa com a nació plural, és un deure moral
de tots els demòcrates per damunt d’una altra consideració, la defensa de la Constitució
i els estatuts d’autonomia perquè és l’única manera de defensar les llibertats, els drets i
la dignitat humana que es fonamenta la nostra convivència. Defensar la Constitució i els
estatuts és una causa noble, és el que ens garanteix que no s’instal·le a Espanya cap
model de societat excloent. Per això se sotmet a la consideració del Ple l’aprovació dels
següents acords, primer: l’Ajuntament de Sagunt manifesta la seua oposició a qualsevol
iniciativa que pretenga la vulneració de l’ordre constitucional i la ruptura de la
convivència en llibertat dels espanyols, així com el trencament de la indissoluble unitat
de la nació espanyola, pàtria comuna i indivisible de tots els espanyols. Segon:
manifesta i renova la seua adhesió a la Constitució i als estatuts d’autonomia com a
valors fonamentals que representen el marc de la convivència, una convivència social i
territorial decidit pel poble espanyol, únic titular de la sobirania nacional. Tercer, fa una
crida a tots els sectors socials, econòmics, culturals de la Comunitat Valenciana i a les
associacions i institucions públiques i privades que la vertebren perquè manifesten la
seua adhesió als valors de la Constitució Espanyola i als estatuts d’autonomia que
conformen el nostre actual model d’Estat. Quart, l’Ajuntament de Sagunt, com a
representant de tots els veïns del municipi, insta al govern de la Generalitat Valenciana
a recolzar el projecte, al govern de la nació com a custodi de l’interès general dels
espanyols en totes les iniciatives jurídiques i polítiques escometa en defensa de l’ordre
constitucional i de l’estat de dret. Moltes gràcies.”

El regidor del grup SCP, Sr. CORTÉS, diu: “Des del grup centrista recolzarem
totalment la moció presentada pel Partit Popular perquè creiem que és fonamental per a
la convivència dels espanyols. Hi ha una sèrie de propostes del Pla Ibarretxe, i ara estem
veient també des del País Català, que la veritat és que són preocupants, perquè no
pretenen el que seria lògic en pretendre posseir major capacitat de maniobra o tenir la
major autonomia que es puga tenir, que seria just i lògic que es pretenguera des de les
distintes autonomies, jo crec que es va molt més enllà, el que s’està plantejant per
descomptat és la partició d’Espanya i el que s’està plantejant d’una manera o d’una altra
i es diga com es diga o es munte com es munte, l’objectiu final almenys des del nostre
punt de vista és aqueix i no un altre, i per tant des del grup centrista estarem sempre en
contra d’aqueixos plantejaments que vagen en contra de la unitat d’Espanya.”

El portaveu del grup el Bloc, Sr. CIVERA, exposa: “Des del Bloc, no
recolzarem, evidentment, aquesta proposició. Faré en aquest primer torn algunes
precisions per a intentar explicar el perquè no concretament això, i evitaré entrar en un
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debat més general en el qual nosaltres no estem absolutament d’acord o possiblement
dir algunes coses molt ràpidament com per exemple que en els últims viatges que he fet
jo arreu de l’estat espanyol sobretot a Andalusia i a Madrid, quan he tingut davant de mi
els periòdics de la premsa i fins he parlat amb persones, m’he arribat a sorprendre de
quina manera aquelles persones de Madrid o d’Andalusia, segurament amb tota la
innocència del món, han parlat amb odi, amb menyspreu de distintes o determinades
nacionalitats de l’estat espanyol. Això jo crec que no ha crescut per generació
espontània, algú té algun interès a fomentar algun tipus d’actitud que ho justifica,
aqueix no és un bon camí, aqueix no és un bon camí per a la convivència, per al
pluriculturalisme i per a la solidaritat entre els pobles. Jo crec que aqueix és precisament
el camí contrari, estic d’acord amb la part expositiva quant al que diu que una
Constitució és el fruit d’un consens. Consens vol dir que hi ha parts i que les parts tenen
veu, si no hi ha parts i no hi ha veu, no pot haver-hi consens. Un consens implica
sempre parts, parts que tenen la seua pròpia veu, si són parts que parlen per un de tots,
no hi ha parts, hi ha un, no hi ha parts. No vull entrar en l’apartat de la violència perquè,
evidentment, el Bloc és un partit demòcrata i està en contra del terrorisme i de la
violència i per tant no sé quin interès, bo, sí que ho sé, no em sembla encertada la
barreja que s’està fent del terrorisme i del nacionalisme democràtic. No és el mateix
ETA que el Partit Nacionalista Basc, no és el mateix, i no és el mateix el terrorisme que
Convergència i Unió, Esquerra Republicana, el Bloc o qualsevol altre partit
nacionalista, no és el mateix. Jo tinc el dret, i només podria faltar això, que en una
democràcia no poguera jo dir el que pense d’una forma d’estat, no seria una democràcia.
Jo o qualsevol altre partit té el mateix dret de dir si és monàrquic, que ser republicà i
tots els pobles tenen el seu dret a dir amb qui volen anar i on volen anar i aqueixa és la
nostra proposta. Parleu, en la part expositiva, i també estic d’acord, que Espanya entesa
com a nació plural, una nació plural vol dir que no és una sola, que és plural, que hi ha
diverses nacions, estic completament d’acord, Espanya és una nació de nacions, ací hi
ha moltes nacions, però no ara, des de sempre. Espanya, com sabeu, era un concepte
geogràfic que van utilitzar els romans i que després es va convertir en una província
també de províncies, per cert, però, per cert, també sabeu que Espanya tampoc està tota
completa, la península com a tal, Portugal no en forma part, ja ho sabem, no sé per què
cal sacralitzar els conceptes fins a extrems que no entenem res. Després parleu que cal
defensar la Constitució i els estatuts, i jo hi estic d’acord però, alerta, jo no estic
d’acord, nosaltres no estem d’acord a defensar la Constitució i els estatuts, perquè la
Constitució i els estatuts són lleis bàsiques, estem d’acord amb això?, i les lleis estan per
a interpretar-les. Nosaltres estem d’acord a interpretar les lleis, però interpretar-les de
forma progressista, que vagen a autoafirmar els estatuts, les nacionalitats de l’Estat
espanyol i la Constitució, que es consensue. Nosaltres no creiem, com ara veurem en la
part dispositiva, no creiem en principis inamovibles perquè som humans, perquè jo vaig
nàixer i era xicotet i ara ja sóc més major i arribarà un dia en què m’he de morir igual
que tots els que estan ací, em sembla que ningú es quedarà ací, em sembla a mi. Quant a
la part dispositiva parleu que la indissoluble unitat de la nació espanyola, pàtria comuna
i indivisible de tots els espanyols, fins que es diga el contrari serà, o estem ací també en
una dictadura en què el que mana ha de dir si som un i ací el que divideix sóc jo o no
dividisc, o siga, fa molt de temps que es va acabar una, gran i lliure. Una sí, estem tots
d’acord i jo per mi estic d’acord sempre que se’m respecte, sempre que es respecte la
meua autonomia, la meua capacitat d’aportar al conjunt el que sóc i el que valc, jo estic
d’acord en què siguem una, com serem una Europa i som un veïnatge universal que és
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el món, jo estic per respectar el món perquè la humanitat cada vegada siga més feliç en
aquest món que tenim i a Espanya també pel seu lloc, però jo no vull que a mi em
vinguen amb romanços. L’URSS era una també i ara ja no és una, han nascut les
nacions que hi havia, que la componien en un principi, no sé per què ens hem
d’encasquetar ací que som una. Serem una si ens interessa ser una i jo crec que ens
interessa però no perquè m’ho diga a mi ningú, jo serè amic de qui siga si val la pena.
Valors fonamentals, no confonguem les coses, una cosa són lleis fonamentals o lleis
primeres i una altra cosa són els valors. Els valors són una cosa més genèrica i més
general, no hem de confondre la Constitució i els estatuts amb uns valors universals. Els
valors són una altra cosa, si volen després quan tinga més temps ho explique. En el
tercer punt diuen que els valors de la Constitució espanyola i dels estatuts d’autonomia
conformen..., fan una crida a tots els sectors socials i econòmics de la Comunitat
Valenciana i de les associacions i institucions públiques o privades que la vertebren
perquè manifesten la seua adhesió als valors de la Constitució espanyola, perquè
naturalment, però jo vull que el meu estatut d’autonomia es desenvolupe més perquè si
no jo no estic en igualtat de condicions que altres comunitats autònomes, per exemple la
basca. Jo vull que el meu estatut d’autonomia es desenvolupe i que totes les
competències vinguen ací, a València. Després respecte a la Constitució, per descomptat
que es consensue la Constitució però que es consensue, de fet ja s’han canviat coses,
que es consensue el que s’haja de consensuar i que ens dure vint-i-cinc anys més o
cinquanta anys més. I finalment per a acabar, i per això no l’anem a votar, em sembla
que en aquest tema no ha sigut afortunat el grup Popular a Sagunt, perquè com que a
nivell de l’Estat, s’està fent un ús polític del que és l’ordre constitucional i l’estat de
dret. Aqueix ordre constitucional i aqueix estat de dret l’hem de guanyar entre tots,
l’hem de fer entre tots i les parts tenen una part molt important, nosaltres no votarem a
açò.”

El portaveu del grup EU, Sr. MARTÍN, indica: “Bon dia de nou, assistim una
vegada més, jo crec que a un episodi a què ja ens té acostumat el Partit Popular de
refugiar-se en aquells espais que són propicis fonamentalment a la demagògia del recurs
fàcil del que ells anomenen, jo crec que mal entès, patriotisme constitucional. Tots
sabem que el País Basc és un lloc fàcil, és un refugi fàcil de la demagògia i per tant no
podem estar d’acord amb el contingut de la proposta presentada pel Partit Popular. Per
dos motius fonamentals i posteriorment ara passaré un poc a explicar la postura
d’Esquerra Unida, d’Esquerra Unida i d’Esquerra Batua al País Basc. Nosaltres no
partim d’una Constitució inamovible, no partim d’una Constitució que no siga incapaç
de poder-se modificar ni d’una visió jo crec que ancorada dels estatuts d’autonomia. Jo
crec que ambdues, la Constitució i els estatuts, elles mateixes recullen els mecanismes
de modificació que en certa manera és al que se cenyeix el Pla Ibarretxe, jo no sé si ací
tot el món tindrà coneixement del Pla Ibarretxe, jo crec que a vegades és tan fàcil la
demagògia que possiblement no sapiguem ni al que es refereix. El Pla Ibarretxe
fonamentalment està encarrilat en la reforma que estableix l’Estatut de Guernica, amb la
qual cosa jo no sé aqueix tremendisme que els ha entrat a vostès amb els seus antics
socis de govern, amb el PNB, ells que els van donar suports quan tant els necessitaven.
Bé, el Pla Ibarretxe d’entrada no és una proposta d’Esquerra Unida ni d’Esquerra Batua
al País Basc, Esquerra Unida té una proposta pròpia d’estructura federal per a l’estat
espanyol, plurinacional, democràtic i solidari, basada en el reconeixement de la
plurinacionalitat de l’Estat, l’impuls de les autonomies i en el desenvolupament federal,
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solidari i cooperatiu de la Constitució Espanyola. En el que es refereix al Pla Ibarretxe,
els companys d’Esquerra Batua al País Basc sí que han trobat dues coincidències
fonamentals amb el Pla Ibarretxe, la primera és que significa una recerca d’un encaix
estable d’Euskadi a l’estat Espanyol, el Pla Ibarretexe no és sobiranista ni
independentista, ja que no propugna la creació d’un nou estat sinó que construeix la
nacionalitat basca compatibilitzant-la amb l’espanyola, per tant ni tan sols l’esquerra
abertxale, als quals tant els agrada a vostès unir amb el PNB, està d’acord amb el Pla
Ibarretxe. En segon lloc afirma el ple dret dels ciutadans i ciutadanes del País Basc a
decidir lliurement i democràticament el seu futur polític, una cosa que crec que
recentment vostès a través del seu Ministre de Justícia, també conegut, crec que ja com
a Legisleitor, el Sr. Michavila, fins i tot també volen constrènyer. Hi ha diversos
aspectes positius en la proposta del Pla Ibarretxe, es tracta d’una proposta ben definida
que prové d’un sector ampli de la societat basca, la qual cosa la legitima i fa necessària
l’obertura d’un debat sobre aquesta. És un pacte que es demanda des d’una part molt
important de la societat basca i que serà socialment positiu si tenen un grau de consens i
suport superior a qui actualment demana l’Estatut de Guernica i en tercer lloc hem de
referir-nos que la proposta és coincident amb la proposta federal d’Esquerra Unida, que
tenen una proposta pròpia d’estat federal, plurinacional, democràtic i solidari perquè
entén que la Llei d’Unió Federal dels Pobles és la fórmula que pot donar solució als
problemes polítics derivats de la realitat plurinacional i pluriregional de l’Estat
Espanyol i de la seua diversitat cultural i lingüística. Un Estat que assumisca el que
diversifica la seua composició i siga garant dels senyals d’identitat de les parts al mateix
temps que garantisca els reequilibris territorials segons un model que aprofundisca en la
democràcia i en la solidaritat. Un Estat amb capacitat redistributiva entre els diversos
territoris i entre els diversos sectors socials, un Estat que, comptant amb un bloc de
competències pròpies i amb suficiència financera, faça efectius els principis d’igualtat,
solidaritat i progrés. El progrés cap aquest model d’Estat ha de recolzar-se en l’impuls
autonòmic i en el desenvolupament federalitzant de la Constitució Espanyola, proposant
la modificació d’aquesta en allò necessari per a la consecució del projecte federal.
Aquesta modificació es planteja sense temors i amb la voluntat d’exercitar les vies de
reforma previstos en la mateixa Norma en el seu títol desè. La proposta d’Esquerra
Unida és capaç d’abraçar distints graus i tipus de nacionalismes sense exclusions i amb
una clara voluntat integradora, seguint les bases d’una democràcia participativa i amb
l’objectiu d’aconseguir una justícia social. D’altra banda des d’EU es reconeix el dret
d’autodeterminació de tots els pobles. En quart lloc és necessari realitzar una sèrie de
consideracions sobre els recursos anticipatoris dels quals ha estat parlant el Partit
Popular en els últims mesos, que anuncien presentar, l’article 46 de l’Estatut de
Guernica, preveu el procediment de reforma del seu contingut, vull que escolten açò bé
perquè crec que és molt interessant, la iniciativa correspondrà al Parlament Basc a
proposta d’una cinquena part dels components, al Govern Basc o a les Corts Generals
d’Estat Espanyol, la proposta haurà de ser aprovada pel Parlament Basc per majoria
absoluta i requerirà en tot cas l’aprovació de les Corts Generals de l’Estat mitjançant
Llei Orgànica, finalment precisarà l’aprovació dels electors mitjançant referèndum,
actualment el govern d’Euskadi ha exercitat aquest dret i la proposta se sotmetrà al
debat i consideració del Parlament Basc. Fins al moment no hi ha acte normatiu que
puga ser revisat pel Tribunal Constitucional ja que no hi ha procediment de control de
les propostes, per això la impugnació realitzada pel Partit Popular és jurídicament
incongruent i políticament interessada ja que en cas d’admetre’s el tràmit pel Tribunal
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Constitucional, com pareix que ocorrerà, ajornaríem el debat de la proposta dos mesos i
açò situaria el Partit Popular de cara a les eleccions generals amb una posició de garant
de la Constitució. Després en el segon torn possiblement parlarem del que opinaven
vostès de la Constitució. Quan en realitat, jo crec que el Parlament Basc està utilitzant
una via jurídica, bo, el Partit Popular una via jurídica inexistent. Jo crec que per aquest
motiu nosaltres no podem recolzar aquesta proposta jo crec que ha quedat patent i clar
que en aquests moments el Parlament Basc s’està movent en el marc de les seues
competències amb la qual cosa nosaltres no recolzarem una proposta que
fonamentalment incidirà, jo crec que té un contingut clarament electoralista. Nosaltres
des d’Esquerra Unida, jo crec que som respectuosos amb una Constitució que sí que és
cert que al seu dia es va aprovar i que ens vam dotar, però som conscients que ara per
ara és necessària la modificació d’aqueixa Constitució, no, la inamovilitat d’una norma
d’aquestes característiques no suposa cap trencament de cap ordenament jurídic ni
democràtic, hi ha països a què vostès tant admiren, com els Estats Units, que l’ha
reformat infinitament des de la seua constitució fa dos segles. Nosaltres respectem fins i
tot els símbols perquè pràcticament qui no pot emocionar-se a vegades de sentir l’himne
de l’Estat en un acte com la Copa Davis.”

El portaveu del grup PSOE, Sr. CHOVER, assenyala: “Bona vesprada, en el mes
d’octubre el Govern Basc va registrar al Parlament la proposta propugnada pel
Lendakari davall la rúbrica de proposta d’Estatut Polític per a la Comunitat d’Euskadi,
aquest document, i ja he explicat el plantejament, el nostre plantejament reiterades
vegades, els òrgans federals del nostre partit, promou substancialment una ruptura
radical amb el model autonòmic que des del 78 s’ha configurat sobre les bases de la
Constitució i de l’Estatut de Guernica. És un projecte que creiem que destrueix un gran
espai comú de convivència que els demòcrates venim defensant durant vint-i-cinc anys.
És un projecte que trenca les claus de la convivència en una societat profundament
caracteritzada per la pluralitat identitària, cultural i política. I respon als plantejaments
més extrems d’una d’aqueixes sensibilitats i constitueix una imposició per a tots els
altres i obri un perillós perill d’enfrontament social, en la societat basca. Per tot això,
nosaltres reiterem que al País Basc l’Estatut d’Autonomia ha de continuar sent el gran
punt de trobada, el pacte per excel·lència, el fruit d’un consens bàsic entre forces
polítiques, territoris, identitats i aspiracions. Des de la cultura constitucionalista i
autonomista que ens caracteritza, tenim la convicció que l’acord estatutari és possible si
els partits amb responsabilitats de govern prenen realment seriosament aqueixes
responsabilitats i abandonen les seues posicions partidistes en bé dels interessos
generals. Avui ens trobem amb una proposta nacionalista al Parlament Basc que pensem
que ha de tenir una resposta dels qui legítimament no comparteixen aqueixos postulats
independentistes. En conseqüència nosaltres volem manifestar que rebutgem la proposta
del Lendakari d’un nou pacte polític amb la societat basca emmarcat en el projecte de
Comunitat Lliure Associada d’Euskadi amb l’estat Espanyol, ja que la conseqüència de
dita proposta conduiria al irreparable trencament de la convivència de la societat basca.
Defensem un estat plural que incloga la diversitat com a signe fonamental de la seua
organització política. El Pla, creiem que trenca la convivència i trenca els consensos
bàsics que tots acceptem en aprovar la Constitució i els compromisos que com a
demòcrates vam consensuar en aqueix gran concert de voluntats que va ser l’Estatut
d’Autonomia. Considerem que el govern basc i el govern espanyol han de recuperar el
diàleg institucional que permeta seguir desenvolupant l’Estatut d’Autonomia, diàleg que



65

haurà de basar-se en la lleialtat constitucional i en la renúncia a plantejaments
unilaterals de ruptura política i institucional. Dit açò, crec que marquem amb claredat
com a partit polític, quina és la nostra posició, ja he comentat que ja s’havia fet pública
en altres moments, però volem assenyalar entorn de la moció presentada pel Partit
Popular que no podem assumir-la perquè respon a l’oportunisme polític i a una
estratègia perversa que aprofundeix precisament en el separatisme que diu que pretén
evitar i m’explique. El Govern del Sr. Aznar divideix i enfronta, la invocació a la unitat
d’Espanya, la provocació sectària que ha fet el Partit Popular de la Constitució i de la
bandera, és una mostra més d’aqueixa voluntat de dividir i enfrontar. Els beneficis
electorals a curt termini que li reporta a la dreta aqueixa estratègia, recordem que les
eleccions catalanes han pujat tres escons, estan generant un problema de cohesió
territorial com no havíem viscut en tota la democràcia. L’any 95 no teníem un problema
de cohesió territorial que avui sí que tenim. L’espiral d’enfrontament que el govern
propícia s’alimenta també d’interessos electorals, d’altres nacionalismes, en una
dinàmica cada vegada més perillosa que els socialistes venim denunciant des de fa
temps. Vint-i-cinc anys després d’aprovar-se la Constitució, reapareixen a Espanya
tensions territorials, inquietud sobre la cohesió d’Espanya, però reapareixen sobretot
després de vuit anys de govern del PP, els últims quatre amb majoria absoluta. El
Govern d’Aznar ha frenat el desenvolupament autonòmic, ha ignorat demandes de
major participació de les comunitats autònomes, ha trencat consensos treballosament
aconseguits en els primers anys de desenvolupament constitucional i, el que és pitjor, ha
utilitzat la Constitució com a parapet partidari per a justificar el seu encabotament i
intransigència per a presentar-se com a únic garant de la Constitució, com el seu únic
intèrpret, ha vulnerat el més elemental dels principis, que en la Constitució cabem tots
sentint-nos espanyols en la forma que cada un vulguem sentir-nos, el Partit Socialista té
en aquest camp ben acreditades les seues conviccions, el nostre partit va promoure la
Constitució, tots els estatuts d’autonomia vigents i la major part de les seues normes de
desenvolupament, davant del clima actual de deterioració autonòmic diem que la
política autonòmica ha de basar-se en dos principis, fermesa i diàleg, fermesa per a
defensar els valors i principis de la Constitució, fermesa davant de propostes de ruptura
del nostre marc legal i diàleg per a millorar l’eficàcia de les nostres institucions, integrar
els nacionalismes en el quefer de tots i desenvolupar el nostre estat autonòmic,
exemples ben palmaris d’aquesta política que ve fent el Partit Popular ha sigut la
presentació d’aquesta mateixa moció el diumenge passat en la conferència o assemblea
de municipis i províncies, no tenia cap sentit quan s’havia arribat a un consens gairebé
total quant a la composició dels òrgans rectors de la federació. Els nostres companys
bascos, companys de partit a Euskadi han presentat documents que clarament
posicionen el partit en dos aspectes molt bàsics, unes raons que fan inacceptable
políticament i negatiu econòmicament el Pla Ibarretxe, i un altre de més estatut, les dues
coses són compatibles i en això estarem amb el govern i qui el promoga. Els socialistes
bascos no necessiten, afigen, que el país no necessita radicalitat d’imposicions, necessita
acord diàleg i negociació entre demòcrates. Alguns des de l’un i l’altre costat estan
encabotats a allunyar la possibilitat que açò es produïsca, perquè desgraciadament
assistim a la confrontació de dues estratègies absolutament irresponsables,
obsessionades per acaparar poder, per tornar a repartir-se la pastís de l’Estat. No tenim
la mateixa política autonòmica que el PP, la nostra es basa en la fermesa i en el diàleg i
la del PP, en la rigidesa i en el sectarisme, aqueix és el camí que nosaltres creiem que
cal seguir, no la presentació de mocions mimètiques en totes parts que únicament
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pretenen obtenir una rendibilitat partidista per al PP que òbviament no compartim,
moltes gràcies.”

El regidor del grup SCP, Sr. CORTÉS, diu: “La veritat és que és un tema
importantíssim, jo podria dir que estic d’acord en part en el que ha dit el representant
del Partit Socialista, jo crec que hi ha hagut falta de voluntat de diàleg però també és
cert que no es pot dialogar amb qui l’únic plantejament que fa és el desestructurar la
nostra nació. Hem dit abans que per descomptat que major estatut, el major estatut
possible, però està clar que el que es pretén per part al País Basc no és major estatut, no
és aconseguir més capacitat d’autogovern, és la independència en si i lògicament
nosaltres des del grup centrista no la compartim, igual que no compartim molts
posicionaments que s’han fet ací des d’altres grup polítics i no els compartim perquè és
que jo crec que o no es vol veure quin és l’autèntic problema amb independència que el
Partit Popular no ho haja fet bé, que estic convençut que no ho ha fet bé, però amb
independència d’això, el que no es pot oblidar és que el plantejament del Partit
Nacionalista Basc és la separació d’Espanya, és l’autogovern i el desmembrament del
nostre país, i no és que siguem, és a dir, és que Espanya..., perquè Espanya és el que és i
jo crec que no es pot permetre ni s’ha de consentir que unes regions riques com és
Catalunya i és el País Basc però riques perquè han col·laborat amb elles tots els
espanyols, ara vulguen dir que, mira, ara ens ve millor l’autogovern, o ara ens ve millor
la separació ara que estem estructurats perfectament. Nosaltres creiem que dins de
l’Estatut i dins del que és la Constitució cabem tots i cabem tots perfectament i a més jo
crec en la solidaritat, en la solidaritat de les regions riques cap a les regions pobres, no
en la insolidaritat, que és el que s’està plantejant des del País Basc i, a continuació, pel
que veig, des de Catalunya, per tant fins i tot reconeixent que el Partit Popular ha comès
errors importants en aquest tema jo crec que l’important ací no és dir que és
electoralisme o dir que el Partit Popular podia haver dialogat més, que ho podia haver
fet, jo crec que el rerefons ací està que el que es pretén jo crec que és incompatible amb
la nostra Constitució i és incompatible amb la solidaritat entre les regions espanyoles.”

El regidor del grup el Bloc, Sr. FERNÁNDEZ, exposa: “Diverses qüestions,
algunes ja les ha comentat el meu company Manolo Civera. Bé, jo pense que és
indecent mesclar en una proposta on de fet, estem veient tots els dies també, ja des de fa
algun temps en la televisió, el que és el terrorisme, que evidentment és un fet o una
realitat totalment execrable amb el que són unes idees perfectament assumibles,
perfectament equiparables a qualsevol altra ideologia, i m’estic referint en concret al
que seria el nacionalisme, evidentment al nacionalisme democràtic. Es pretén mesclar el
que és un pla que ha sigut impulsat per la majoria parlamentària del Parlament Basc i
que per tant té tota la legitimitat amb el que és la violència d’una organització terrorista
que per descomptat tots i ací en moltes ocasions hem hagut de condemnar quan ha sigut
necessari i sempre és necessari estar en contra de la violència. Jo he entès, d’alguna de
les intervencions i naturalment de les intervencions que fan els responsables polítics del
PP, que hi ha com una espècie de demonització del nacionalisme, miren, el Bloc, igual
que la major part dels partits nacionalistes de l’Estat Espanyol, tant a Catalunya com a
Esukadi, com a Andalusia, com a Galícia, el que defensem és un nacionalisme
integrador. Segurament el nacionalisme que vostès denominen perifèric existeix com a
resposta a un altre tipus de nacionalisme que és un nacionalisme excloent, que és un
nacionalisme d’imposició, que és un nacionalisme intolerant i que és el nacionalisme
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espanyol, per això els agrada tant omplir-se la boca de nació i de la indivisible unitat de
la pàtria com si estiguérem parlant pràcticament de conceptes religiosos i no de
conceptes polítics. En tercer lloc, la Constitució i els estatuts, vegem, la Constitució
espanyola la vam aprovar en referèndum l’any 78, jo crec que fa ja vint-i-cinc anys de
Constitució i no deixa de ser un document molt important que va ser fruit del consens
de la major part de les forces polítiques, no de totes, sí de la major part de les forces
polítiques, de fet en alguns territoris no va tenir el suport necessari i evidentment és una
Constitució, Miguel Ángel ho ha explicat, que té mecanismes de revisió perquè la
conjuntura política és totalment diferent, ací vam tenir un intent de colp d’estat l’any 81,
jo crec que l’any 78 fins i tot era un període de temps de molta immaduresa democràtica
per tant, nosaltres no podem estar lligats, no podem sacralitzar un document que es va
fer amb una conjuntura política determinada, per molt de consens que tinguera
segurament el consens ara pot ser distint encara que jo pense que la Constitució s’ha de
reformar en base a un consens, però hi ha molts elements de la Constitució que en
aquell moment eren imprescindibles, m’imagine des del punt de vista del model de
transició, bé, en qualsevol cas nosaltres vam apostar per un Estat plurinacional, volia dir
si m’ho permet, que precisament alguns membres del seu partit estaven en contra de la
Constitució com ací ja s’ha dit i a més públicament en contra de la Constitució, la
Constitució no és una cessió, la Constitució en un dret i per tant aqueix dret l’hem de
determinar tots els ciutadans, el PP sembla que en aquesta qüestió s’està radicalitzant,
està utilitzant políticament i partidistament un fet que jo crec que molt greu i jo crec que
això definitivament ho pagaran, aqueixa versió restrictiva, una autèntica involució
democràtica i una involució al tren del desenvolupament autonòmic, que és molt greu i
que s’està fins a judicialitzant i que jo crec que en aquest cas, almenys el PP valencià,
s’hauria de preocupar que almenys el nostre estatut puga equiparar-se a altres estatuts
com és l’Estatut Basc o l’Estatut Català. I finalment dir que ja m’agradaria que els
resultats electorals autonòmics en les pròximes eleccions de 2007 s’acostaren
mínimament als resultats de Catalunya.”

La regidora del grup SP, Sra. MARTÍNEZ, indica: “Com és tradicional i com va
ocórrer en el Pla Hidrològic Nacional, els segregacionistes, que som un moviment local
veïnal, davant d’aquest tema ens anem a abstenir, ens anem a abstenir per una sèrie de
consideracions. Iniciativa i Segregació són moviments democràtics, efectivament
entenem, com s’ha dit ací, que la Constitució parteix del reconeixement d’una sèrie de
singularitats, que són les regions i nacionalitats de l’Estat i que com en altres temes, el
tema de si la forma d’Estat actual continuarà com s’està plantejant o se n’anirà a una
forma d’Estat federal o se n’anirà a una unió de repúbliques dins de l’Estat, és una
decisió de consens i de debat al Parlament de l’Estat. I a més hi ha una altra observació,
i la situació actual, no se’ns oblide a ningú que cal tenir molt en compte, amb
independència de la decisió que s’adopte, de si ens convertim en Estat federal,
continuem com estem o s’avança en aquest sentit, el principi de solidaritat territorial que
aqueix sí que és un principi evidentment constitucional en el qual es basen la majoria
d’ordenaments que s’anomenen socials a més de democràtics, gràcies.”

El Portaveu del grup EU, SR. MARTÍN, manifesta: “Bé, em permetré una
llicència, un xicotet recordatori, i m’agradaria citar un personatge d’actualitat. Diu:
vents de revenja són els que semblen portar alguns dels ajuntaments recentment
constituïts, els carrers dedicats a Franco i a José Antonio ho estaran a partir d’ara en la
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Constitució. A València la Plaça del Caudillo passarà a anomenar-se del País Valencià i
no hem fet més que començar, es dediquen a esborrar la història. José María Aznar, deu
i nou del cinc del 79. El consens ha provocat un efecte fulminant com és de la
desconfiança d’una enorme massa d’espanyols en el bon funcionament del sistema
democràtic que va quedar palpablement demostrat en l’elevadíssim índex d’abstenció
que es va produir en el passat referèndum, es refereix al de la Constitució, José María
Aznar, La Nueva Rioja, 18-02-79. Tercer, què té a veure el Parlament amb el carrer,
José María Aznar, La Nueva Rioja, 25-07-79. I segueix, diu: tal com està redactada la
Constitució, els espanyols no sabem si la nostra economia serà de lliure mercat o, al
contrari, va a lliscar-se per perillosos pendents estatificadors i socialitzants, si podrem
triar lliurement l’ensenyament que volem donar als nostres fills o ens encaminem cap a
l’escola única, si el dret a la vida serà eficaçment protegit, José María Aznar, La Nueva
Rioja. Jo crec que per a entendre la postura del Partit Popular en aquest moment, jo crec
que és interessant fer un poquet d’història ràpidament, jo crec que caldria remuntar-se a
quan vostès s’anomenaven Aliança Popular, de tots és conegut, almenys el que té un
poc de curiositat per la història de la transició d’aquest país, dels problemes que els va
causar a vostès internament la Constitució, problemes importants. I d’altra banda jo
encara recorde tots aquells conflictes que tenien vostès amb el desenvolupament de
l’estat de les autonomies, la seua postura en contra, tot això sembla que de moment se’ls
ha oblidat d’una plomada i s’han assentat vostès en el patriotisme constitucional. Jo, des
del nostre punt de vista, nosaltres hem mantingut sempre una postura coherent en aquest
sentit, no és cap secret i no sé si per això vostès ens van a satanitzar, nosaltres sí que
pensem simplement que la Constitució es pot modificar, està recollit en la pròpia
Constitució i en aqueix sentit els nostres plantejaments aniran per ací. Miguel Ángel
Cortés comentava al principi que no estava d’acord amb part de les aportacions que
s’havien fet en aquest faristol, jo crec que aqueixa és precisament la grandesa de la
democràcia, que cada un puga tenir les opinions referides a diferents punts, puguen ser
diferents i no per això anem a excloure’ns uns d’altres. Jo també en aqueix sentit crec
que des del grup municipal d’Esquerra Unida i vist el que s’ha estat comentant en
aquest hemicicle avui respecte al Pla Ibarrtexe, jo crec que segueix sense conèixer-se el
contingut del mateix, per tant deixarem en secretaria una proposta de l’Estatut del
Govern Basc, perquè qualsevol regidor que tinga curiositat la llija, perquè jo crec que
s’estan dient coses que no se circumscriuen a la realitat. Ja per a acabar jo, com he dit,
nosaltres sí que pensem que la Constitució es pot canviar, es pot millorar però ens
conformaríem que de moment el seu partit, que té majoria absoluta al Parlament,
desenvolupe assumptes com el sistema tributari just inspirat en els principis d’igualtat i
progressivitat, que es recullen en la Constitució, una distribució de la renda regional i
personal més equitativa i posar mitjans que faciliten l’accés dels treballadors a la
propietat dels mitjans de producció o que l’estat vaja a planificar l’activitat econòmica
en general per a atendre les necessitats col·lectives, tots aquests termes estan recollits en
la Constitució, moltes gràcies.”

El portaveu del grup PSOE, Sr. CHOVER, assenyala: “Bé, faig la intervenció
per a reiterar la nostra posició que crec que ha quedat prou clara. Nosaltres estem en
contra del Pla Ibarretxe clarament, però no entenem aquests plantejaments d’aquesta
moció, que podem estar d’acord en la part dispositiva, perdó, en la part expositiva però
no en la dispositiva en alguns punts i volem dir que possiblement aquesta situació que
es dóna, i és conseqüència d’aqueixa política que especialment en els últims quatre anys
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ha vingut desenvolupant el Partit Popular, que ha passat de parlar català en la intimitat a
estar enfrontats amb els nacionalistes bascos que eren els seus socis de govern en molt
de temps i amb tots els nacionalismes de l’Estat. El PP en aquests vuit anys de govern
ha demostrat que no té solució o no té interès a aplicar solució als problemes territorials
d’Espanya. La seua resposta ha sigut simplement dir no a tot el que des de les
comunitats autònomes o des de les distintes forces polítiques s’ha plantejat. Ha dit no a
la participació de les comunitats en les decisions europees que els afecten. Ha dit no a la
reforma del Senat. Ha dit no al desenvolupament de qualsevol instrument nou per a
millorar la coordinació entre les comunitats i entre aquestes i l’estat, no a qualsevol
avanç en l’autogovern de les comunitats encara que aquesta es formule en el marc
constitucional i amb un ampli consens polític i social. La política autonòmica del PP i al
que assistim és conseqüència d’això, és una política de fre i de marxa arrere que ni
solucionen els problemes existents ni millora el funcionament de l’Estat autonòmic. El
nostre plantejament de fermesa i diàleg, clarament ve recollit en la declaració que va
aprovar el Partit Socialista a finals del mes d’agost a Santillana del Mar, que es recull en
una sèrie de propostes encaminades a solucionar tensions territorials que s’han produït
en els últims anys i que no han fet sinó agreujar-se en els últims mesos. En la declaració
de Santillana es proposaven aspectes com que la Constitució ha de reformar-se per a fer
del Senat una cambra territorial de les nostres autonomies i rescatar-lo de la inanitat
actual, que ha de millorar-se la coordinació entre el govern d’Espanya i els governs de
les autonomies, que les comunitats autònomes han de tenir veu directa a Europa com la
tenen altres països europeus d’estructura federal semblant a la nostra i que els estatuts
d’autonomia es poden modificar quan siga necessari i sempre que siga per una àmplia
majoria i dins de la Constitució. Reitere el nostre plantejament que aquest és el camí, no
la presentació d’aquestes mocions fetes exclusivament en clau partidista com és tota la
política autonòmica que està practicant el PP, no podem donar un suport cec a un
govern que té una quota de responsabilitat important en la situació que sofrim i que amb
la seua actuació està propiciant-la, moltes gràcies.”

El regidor del grup PP, Sr. SERRANO, diu: “Bona vesprada, bo, s’han dit
moltes coses, algunes s’han repetit prou per a intentar-se justificar com és el cas del
Partit Socialista que en dues ocasions ha dit el mateix per a justificar-se, estem en contra
del Pla Ibarretxe, creiem que açò és una ruptura, estem en contra, però no votarem a
favor. Són els criteris que ens vénen..., acostumats a utilitzar el Partit Socialista. Quan el
Bloc, que és un partit nacionalista, diu que està en contra d’aquesta moció nostra, jo vull
dir-los que açò no va contra cap partit nacionalista, açò va només contra un document
que el que propugna és la ruptura de la Constitució i la ruptura o la secessió com a part
integradora d’un Estat, així de senzill, i qui vulga donar-li la volta per a dir és que açò
va en contra dels nacionalismes, senzillament o no ha escoltat bé o no l’ha llegit bé o no
vol votar-nos a favor i el que ha de fer és agafar una excusa per a dir que no podem
perquè aneu en contra dels nacionalismes quan el Partit Popular és un partit que ha
col·laborat molt amb els nacionalistes, a nivell estatal nosaltres hem tingut pactes amb el
PNB en una primera etapa, hem tingut i hem mantingut pactes amb CiU, i a nivell local,
ací hem estat governant amb vostès i són nacionalistes i abans eren més que ara, més
nombre, no se si més nacionalistes però, bo. Supose que el seu ideari serà el mateix que
abans, vull dir que nosaltres no estem contra els nacionalistes, creiem que hem
demostrat que podem governar o no, Sr. Civera? Podem governar, som un partit obert,
democràtic i clar, no interpreten vostès com a excusa i diguen, mira, no estem a favor
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d’açò perquè no volem estar però no perquè estiguem fent una barreja entre terrorisme
tal i qual, no, no. El que passa és que al País Basc hi ha una cosa molt tràgica i és
terrorisme i això no ho podem obviar, no es pot obviar que al País Basc existeix,
desgraciadament per a tots, el drama del terrorisme, per a tots els demòcrates, mire, la
interpretació de les lleis, les lleis estan per a interpretar-les i per a desenvolupar però el
que no es pot és trencar la Constitució per a tenir o per a defensar una ruptura de la
Constitució i a més per a defensar unes aspiracions sobiranistes. Ningú ha dit que
estiguem en contra d’interpretar les lleis, el que estem en contra és que per a uns
defensen unes aspiracions sobiranistes sí que les vulneren i les interpreten a la seua
manera. Estem parlant de desenvolupar l’Estatut de Guernica, bo, i vostè diu que també
vol desenvolupar l’Estatut Valencià, molt bé, si és que açò no entra dins del que estem
defensant, és que són coses que no tenen absolutament res a veure, però, bo. No tenen
res a veure per una senzilla raó, perquè nosaltres no estem qüestionant el
desenvolupament de cap Estatut, estem parlant de rebutjar el Pla Ibarretxe i vostè es
creu que ens donarà lliçons ací que se l’ha llegit, tal i qual, escolte, jo me l’he llegit, me
l’he estudiat perquè també sé llegir, i ens l’hem llegit el meu grup i l’hem subratllat i
ens l’hem estudiat també com vostè, com a mínim o millor. Perquè és que resulta que
jo, clar, recorde’m el secretari que també li deixe una còpia, perquè sembla ací que el
propagandisme que jo tinc el Pla Ibarretxe, el Pla Ibarretxe el pot tenir qualsevol
persona i sobretot quan un defensarà el Pla Ibarretxe, ha de tenir-lo com és el seu cas.
Nosaltres per a criticar-lo també el tenim i ens l’hem estudiat. El Sr. Quico ha eixit ja
determinant el que és tot açò, una indecència, bo, bé, bonic vocabulari, perquè diu que
aquesta forma de criticar el Pla Ibarretxe és una indecència. Mire, el Pla Ibarretxe el que
persegueix són els mateixos objectius que ETA, jo no estic dient que amb els mateixos
mitjans, però els seus fins són aqueixos, i nosaltres quan critiquem ETA la critiquem
amb una doble interpretació, critiquem els mitjans que empra ETA, que supose que
vostè també els criticarà dràsticament i també els seus fins, llavors com que no
combreguem amb els fins d’ETA, com és l’aspiració de tenir un territori sobirà
desenganxat i arrancat de l’Estat espanyol, tot el que vaja...,com estava dient el
nacionalisme sempre ha de tenir davant, per a tenir un fi, a l’Estat, perquè si no tinguera
a l’Estat es quedaria buit de contingut, llavors, clar, ens acusen a nosaltres que som un
partit que només defensem..., clar, vostès han de tenir algú contra qui anar i, li advertisc
una cosa, que el mateix que estem defensant nosaltres és el que defensen els seus socis
en l’equip de govern ací i l’acaba de dir el Sr. Chover per dues vegades, el mateix, el
que passa és que ells no ens el van a votar perquè segons diuen no és el lloc adequat
però ha coincidit en totes les denúncies que hem fet. Bé, el fet que EU no recolze és una
cosa que no em sorprèn, no em sorprèn perquè sabem que EU dóna unes girades també
molt grans, és molt curiós que EU estiga governant al País Basc amb un partit com el
PNB, que si a nosaltres ens titlla de conservador, el PNB és ultra conservador però, bo, i
ultra catòlic, i ara vostès han presentat una moció també perquè no volen l’ensenyament
de la religió als col·legis i tal però, bo, allí no passa res, no passa res. Després tenen
dificultats per a justificar la política que el seu company Altabella està desenvolupant a
Canet i ve Joan Ribó, que sembla que se’l va a menjar i el va expulsar del partit i li dóna
dos palmadetas a l’espatlla i li diu que ha sigut una conversa fructífera, és perquè vegen
vostès les girades que EU està donant en diverses coses. Ens diuen des de EU que açò
és demagògic i que recorrem al discurs fàcil, que el País Basc és un recurs fàcil per a la
demagògia, miren, senyors d’Esquerra Unida, el País Basc és un lloc amb una tremenda
i tràgica situació, això és el País Basc, no un lloc fàcil per a la demagògia, on està
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morint desgraciadament molta gent, molta gent. Està atacant el president del govern,
José María Aznar, que jo que més volguera que defensar, jo crec que José María Aznar
no ha de demostrar que és més demòcrata i més constitucionalista que tots els que estem
ací, jo crec que no ha de defensar-ho, vostès tampoc han votat moltes coses i després sí
que les estan complint però no obstant nosaltres sí que tenim gent en el nostre partit que
ha sigut ponent de la Constitució com el Sr. Fraga o el Sr. Herrero de Miñón. Bé, des
d’Esquerra Unida es justifica que el Pla Ibarretxe desenvolupa l’Estatut de Guernica, el
que realment està fent el Pla Ibarretxe és una declaració d’una ruptura constitucional i
vostès diuen que el que està fent és desenvolupar l’Estatut de Guernica, em sembla una
frivolitat perquè el Pla Ibarretxe és excloent i secessionista, és ambiciós i imperialista
perquè a més no es conforma amb el seu territori actual de País Basc sinó que també vol
annexar-se els territoris de Navarra i territoris francesos. Tenia moltes coses més per a
Esquerra Unida però si no em tallarà la Sra. Alcaldessa quan estiguem parlant del que
ens ha dit el PSOE. Dir per enèsima vegada que el PSOE reconeix que açò és una
ruptura radical amb la Constitució, amb l’Estatut de Guernica, que trenca les claus de la
convivència, que constitueix una imposició a la resta dels ciutadans, una imposició és a
dir, vostès estan d’acord totalment i no obstant el fet d’aqueixa falta de criteri únic que
nosaltres sí que tenim, perquè el que defensem ací, com passa amb el Pla Hidrològic, ho
estem defensant en totes les comunitats autònomes, vostès amb aqueixa falta de criteri
únic ací no s’atreveixen, possiblement perquè els seus socis de govern els hagen
pressionat, possiblement perquè el tema polític de Catalunya també els haja pressionat,
però jo avui li vaig a fer un record, li he de dir una cosa, la mateixa moció que es va
voler presentar en la Federació de Municipis i Províncies, el seu partit, el Partit
Socialista l’ha presentat a l’Ajuntament de Madrid, o siga que no és que nosaltres
estiguem ací amb una oportunitat política, és que açò és tan seriós, Sr. Chover, senyors
del Partit Socialista, que el seu propi partit s’adona que açò cal condemnar-lo perquè és
molt més important, i vostès a més ho saben, però en fi. Jo no recordaré com han
intentat ficar ací al Partit Popular en una espècie de ser el roí de la pel·lícula, jo no
recordaré la guerra bruta ni com el Partit Socialista va voler resoldre el tema del
terrorisme al País Basc, no ho vaig a recordar, però nosaltres almenys hem sigut molt
més legalistes i molt més constitucionalistes. I sí que volia fer un esment especial,
miren, rebutjant aquesta proposta nostra vostès han de saber el que votaran en contra,
vostès van prometre per consciència i honor complir i fer complir la Constitució i no
obstant vostès votaran en contra que l’Ajuntament de Sagunt manifeste la seua oposició
a qualsevol iniciativa que pretenga vulnerar l’ordre constitucional i la ruptura de la
convivència en llibertat dels espanyols així com el trencament indissoluble de la unitat
de la nació espanyola.”

Durant el debat, la Sra. Martínez abandona definitivament la sessió.

Per tot això, després del debat, el Ple de l’Ajuntament, per 9 vots a favor de PP i
SCP, 13 vots en contra de PSOE, EU i BLOC i 3 abstencions de SP (la de la Sra.
Martínez en aplicació de l’art. 100.1), ACORDA:

No aprovar la proposició amunt transcrita.

En aquests moments la Sra. Contreras abandona definitivament la sessió.
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23 PROPOSICIÓ DEL PARTIT POPULAR, CONVENI APARCAMENT
COL·LECTOR AV. MEDITERRANI. EXP. 29/03-M

Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

El Sr. Serrano llegeix la proposició presentada pel PP, que diu:
“Iniciades les obres del col·lector de l’avinguda Mediterrani, en el passat mes

d’octubre, a pesar de la rapidesa amb què s’estan realitzant, no han tardat a aparèixer les
primeres crítiques pels comerciants de la zona davant de les molèsties que aquestes
estan suposant, sobretot per la falta d’estacionament.

De sobra és conegut que la zona de platja del nostre municipi es caracteritza per
la gran quantitat de locals d’oci i restauració, amb el trasbals lògic de vehicles que porta
aparellat, i que en aquests moments, a causa de les obres, fa impossible el seu
estacionament, amb la qual cosa els primers damnificats són els propietaris dels locals
que veuen com el nivell d’assistència a aquests disminueix espectacularment.

Per això, se sotmet a la consideració del Ple l’aprovació del següent acord:
Primer: que l’Ajuntament de Sagunt convenie amb l’associació de minusvàlids

que gestiona el pàrquing públic de l’avinguda Mediterrani (al costat de les pistes de
tennis del casino), o amb la persona física o jurídica que en detinga la titularitat, a fi que
mentre duren les obres del col·lector que s’estan desenvolupant en aquesta via,
s’oferisca al públic les places del pàrquing de forma gratuïta”.

El Regidor del grup PP, Sr. SERRANO, exposa: “El Grup Municipal Popular de
l’Ajuntament de Sagunt presenta una moció sobre les obres del col·lector de l’av. del
Mediterrani. Iniciades les obres del col·lector de l’av. del Mediterrani en el passat mes
d’octubre a pesar de la rapidesa amb què s’estan realitzant, no han tardat a aparèixer les
primeres crítiques per comerciants i empresaris de la zona davant de les molèsties que
estan suposant sobretot per la falta d’estacionament dels vehicles. De sobra és conegut
que la zona de la platja del nostre municipi es caracteritza per la gran quantitat de locals
d’oci i restauració, amb el trasbals lògic de vehicles que porta aparellat i que en aquests
moments pel fet que les obres fan impossible el seu estacionament i per a no afectar a
ningú amb el que els primers damnificats són els propietaris dels locals que es veuen,
que veuen com el nivell d’assistència a aquests disminueix espectacularment, per això
se sotmet a la consideració del Ple l’aprovació del següent acord.”

El portaveu del grup SCP, Sr. CORTÉS, indica: “Seré molt breu, sobrarà gairebé
la meitat, simplement dir que ens sembla una bona idea i que per descomptat la
recolzarem.”

El portaveu del grup EU, Sr. MARTÍN, manifesta: “En primer lloc acceptar les
disculpes del Sr. Serrano, que crec que ha fet si no m’equivoque quan ha intervingut.
Des de l’equip de govern ens comprometem a estudiar la proposta, jo crec que és una
proposta que es pot estudiar i que sens dubte beneficiarà els problemes d’aparcament
que ara per ara s’estan donant a l’avinguda. Simplement informar que les obres del
col·lector estan anant a un ritme perfecte, ho estan dient els tècnics i la direcció de
l’obra, amb la qual cosa la data prevista de finalització és el 26 de febrer, gràcies.”
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El regidor del grup PP, Sr. SERRANO, assenyala: “Bo, vull deixar molt clar que
les disculpes que he demanat no han sigut als membres de la corporació sinó al públic
per l’espectacle que estem patint al dia d’avui i, bo, aprofite per a dir que possiblement
açò es podria haver evitat, dic el de presentar aquesta moció i les molèsties que els
comerciants i els empresaris estan patint si l’equip de govern haguera consultat amb la
resta de regidors per a haver donat una eixida a aquest problema que es preveia d’altra
banda i que nosaltres sí que el teníem previst que podria ocórrer. Davant de la situació
d’incomunicació amb el Partit Popular, hem cregut que el més convenient era presentar
una moció atès que no es preveia cap tipus d’actuació per a evitar aquests perjudicis,
moltes gràcies.”

Durant el debat, el Sr. Muñoz abandona momentàniament la sessió.

Per tot això, després del debat, el Ple de l’Ajuntament, per 22 vots a favor de
PSOE, EU, BLOC, PP, SP i SCP i 1 abstenció del Sr. Muñoz (en aplicació de l’art.
100.1), ACORDA:

Aprovar la proposició amunt transcrita que es té ací per reproduïda a tots els
efectes.

En aquests moments, el Sr. Muñoz es reincorpora a la sessió.

24 PROPOSICIÓ GRUPS POLÍTICS, DIA INTERNACIONAL DE LES
PERSONES DISCAPACITADES. EXP. 30/03-M

Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

Llegida pel Sr. Fernández la proposició presentada pels grups polítics, que diu:
“Al 1993 les Nacions Unides van declarar el 3 de desembre Dia Internacional de

les Persones Discapacitades “a fi d’aconseguir el complet exercici en pla d’igualtat dels
drets humans i la participació per part de les persones discapacitades”.

Amb aquest motiu, els grups municipals abans esmentats a instàncies del
col·lectiu de discapacitats físics del nostre municipi, i conscients que –com ha dit també
un expert de les mateixes Nacions Unides- “mentre les persones amb discapacitat
tinguen negada l’oportunitat de participar plenament amb la societat, no es podrà dir que
s’han aconseguit els objectes de la Declaració Universal dels Drets Humans”, proposen
al Plenari de l’Ajuntament l’aprovació dels següents punts amb el compromís de
realitzar-los abans del 3 de desembre de 2004:

1. Adaptació de totes les dependències municipals obertes al públic per tal de
fer-les accessibles a totes les persones, amb independència de les seues
limitacions, d’acord amb la normativa vigent.

2. Elaboració d’un Pla General Municipal per a l’eliminació progressiva de
totes les barreres arquitectòniques de Sagunt tant en l’àmbit urbà com en el
transport públic.

3. Disseny de Plans Específics d’Integració de la problemàtica de les persones
discapacitades en les polítiques municipals d’ocupació, habitatge, sanitat,
educació, esport i serveis socials.
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4. Incorporació a totes aquestes polítiques de les opinions de les persones
discapacitades per afavorir i donar suport a la constitució d’una
Coordinadora d’Organitzacions de Discapacitats del Camp de Morvedre.

A més, l’Ajuntament de Sagunt recolzarà activament les iniciatives dels
col·lectius de persones discapacitades a favor dels seus drets i, en concret, l’actual
reivindicació de fer accessible l’Estació de RENFE.”

El regidor del grup el Bloc, Sr. FERNÁNDEZ, continua: “Ja estem treballant en
algunes d’aquestes qüestions, des del Departament d’Urbanisme estem preparant una
ordenança d’accessibilitat que segurament podrem presentar en el pròxim Ple del mes
de desembre si ho considerem entre tots convenient i d’altra banda com ja hem dit els
representants de les persones discapacitades, estem també fent una recollida de
signatures per a demanar l’accessibilitat de l’estació que com vostès saben ni tan sols té
ascensors per a permetre l’accés d’aquestes persones i ni tan sols una plataforma que
permeta pujar i abaixar al tren a les persones que ja tenen prou problemes com perquè
damunt vegen reduïda la seua autonomia d’una manera tan dramàtica.”

El regidor del grup SCP, Sr. CORTÉS, exposa: “Per descomptat que recolzarem
aquesta idea però a mi el que se m’antulla un poc en principi el de RENFE, em sembla
sagnant, és a dir, em sembla sagnant que la problemàtica de RENFE no s’haja
solucionat però, clar, em sembla igual de sagnant, i l’hem vist fa un moment, que aquest
Ajuntament, tots els anys que porta, almenys des de l’era democràtica, tampoc hàgem
sigut capaços, no aquest Ajuntament, aquest Ajuntament, la Tinència d’Alcaldia i molts
altres edificis que tenim, tampoc hàgem sigut capaços de donar una solució a aquest
greu problema. Per tant des d’aquest punt de vista amb nosaltres comptaran per al que
faça falta però esperem que açò no es convertisca en paper mullat i jo crec que on
l’anem a veure veritablement reflectit serà si veritablement tenen aqueixa voluntat de
donar una solució definitiva o almenys important a aqueix problema, el veurem en els
pròxims pressupostos.”

El regidor del grup SP, Sr. GOIG, indica: “Hola, bon dia a tots i totes. Nosaltres
per descomptat, des d’Iniciativa Portenya referendarem aquesta moció que ens sembla
encertada i que ens sembla que arriba en un bon moment perquè aquest és un problema
que cal tallar com més prompte millor. El que sí que ens agradaria és conèixer si l’equip
de govern té voluntat per exemple perquè hem vist ací fa un moment com ens hem
hagut de desplaçar tots perquè aquest Ajuntament per exemple és inaccessible, és
inaccessible per a qualsevol persona amb qualsevol tipus de minusvalidesa, l’equip de
govern estarà disposat, pregunte, a poder atendre aquestes persones per exemple a la
planta baixa quan vinguen?, ho traslladem també per exemple a Tinència d’Alcaldia en
els departaments que estan a la planta superior. Pense que seria un tema interessant per
una senzilla raó, perquè el programa d’adaptació pot durar moltíssim temps açò ho
sabem, entre que comencem a caminar i fins que es concloga, jo pense que seria una
mesura positiva, gràcies.”

L’alcaldessa, Sra. CALERO, respon: “Ho estem fent ja, li informe que ja ho
estem fent.”
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El portaveu d’EU, Sr. MARTÍN, manifesta: “Únicament dues qüestions ràpides,
recordar que l’any 2002, en el Ple ordinari del mes d’octubre, ja es va aprovar una
moció en aquest sentit, es va aprovar per unanimitat, el ben cert és que tampoc es va fer
molt després d’aprovar-la a pesar que es deia molt i jo sí que demanaria que parteix de
la..., que reprenguérem la moció d’octubre del 2002 perquè és molt interessant i recull
gran part del que estan plantejant aquests col·lectius i s’afigen les qüestions que avui
s’han plantejat i que no estaven en aqueix moment com pot ser la participació de les
persones directament afectades. En un altre ordre de coses, informar que des de la
delegació de manteniment ens hem posat en contacte amb la Fundació Via Lliure, la
Fundació de l’ONCE, que es dedica a realitzar plans d’accessibilitat sobretot en
municipis, tant en edificis com en vies públiques, els hem demanat informació i
documentació perquè pensem que és el primer pas, no podem anar en aquestes qüestions
a la babalà fent cada un el que creiem necessari sinó que cal basar-se en un guió, en un
pla que ens servisca per a anar desenvolupant les actuacions emmarcades en aqueix pla,
simplement anunciar això i sobretot jo crec que avui hem rebut tots una lliçó, jo crec
que com s’ha dit per ací, baixar a atendre unes persones que sofreixen una discapacitat
no és cap circ perquè ho he sentit per ací, em sembla una desgraciada o desafortunada
opinió. Jo crec que és la nostra obligació perquè és ben cert que hi ha ciutadans que ara
per ara no poden pujar a escoltar com qualsevol altre ciutadà aquest ple, moltes
gràcies.”

La regidora del grup PP, Sra. GÓMEZ, assenyala: “Bona vesprada, el que
esmenta la seua moció ja està en marxa, si bé veiem correcte incidir en un dia assenyalat
com el 3 de desembre per a no caure en l’oblit ni en la simple retòrica del record d’una
data. Es tracta d’una labor de llarg recorregut en què cada una de les corporacions ha
d’assumir el repte de continuar la labor de l’anterior millorant la situació dels
discapacitats. Estem d’acord en totes la mesures que milloren l’adaptabilitat del mig als
discapacitats, així com de les mesures que fomente la integració. Pel que fa a les
mesures a adoptar, contempla la seua moció vull indicar-los respecte a la primera, que
estarem tots d’acord que per la pròpia estructura d’aquest edifici, resulta difícil la seua
adaptació i eliminació de barreres arquitectòniques. Vull recordar-los que el nostre grup
al seu dia va aprovar un pressupost al PSOE en què es reflectia la instal·lació d’un
ascensor que no va arribar a col·locar-se pel mateix motiu que en la passada legislatura
ens van indicar a nosaltres. Era impossible col·locar un ascensor que donara servei i
cabuda a una cadira de rodes. Ara en els serveis PROP de Sagunt i el Port s’han
solucionat per ser posteriors les adequacions. A la segona des de fa tres anys, pel que fa
a l’eliminació de barreres en el transport urbà els emplace que continuen amb la labor
perquè des de fa tres anys, amb la renovació de la flota d’autobusos, es van implantar
els autobusos de plataforma baixa. Pel que fa a l’eliminació de barreres a Sagunt volem
que se seguisca potenciant l’eliminació de barreres als nuclis consolidats com per
exemple el rebaix de les voreres que s’està fent. Per tal com el seguiment i control a les
zones de nou desenvolupament ja es vénen contemplant pels nostres tècnics des de la
passada legislatura. A la tercera, que pel que fa als plans específics d’integració,
concretament a les polítiques d’ocupació, convindran amb mi i així podrà testificar-ho
la Sra. Solaz com a delegada de Personal, que l’actual plantilla municipal supera amb
escreix els tants percentuals recomanats d’empleats amb algun tipus de discapacitat,
amb això volem posar de manifest que aquesta labor d’integració no sols competeix els
organismes públics sinó que es fa necessària la conscienciació de l’empresa privada,
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amb mesures i campanyes perquè procedisca a la integració de les persones amb
minusvalideses com un primer pas cap a la realització afectiva del principi d’igualtat.
Actualment des de la Generalitat s’està treballant en polítiques diverses a favor dels
discapacitats amb gran nombre de programes i plans previstos com les platges
accessibles de les quals els recorde van ser posades en marxa al nostre municipi la
passada legislatura des de la delegació de platges per part de Partit Popular i que vostès
han de continuar i millorar aqueixa labor, l’esport adaptat, parcs accessibles, turisme
accessible així com el foment de l’ocupació a través dels cent catorze centres especials
d’ocupació on actualment treballen dos mil tres-centes vint-i-una persones
discapacitades. S’ha aprovat la Llei de l’Estatut de les Persones amb Discapacitat de la
Comunitat Valenciana, destina a l’adopció d’una sèrie de mesures tendents a afavorir la
integració d’aqueix col·lectiu al mercat laboral. En la passada legislatura en
col·laboració amb la Comunitat Europea aquest Ajuntament va portar a terme accions
enquadrades dins del Programa Horizón per a incorporar discapacitats a llocs de treball
de les empreses de forma directa o prèvia formació que pogueren optar en igualtat als
llocs de treball per als que es preparaven, la nostra intenció sempre ha sigut suprimir la
discapacitat per a convertir-la en capacitat. En aquesta línia d’actuació l’Ajuntament
treballa i ha treballat des de l’àrea de serveis socials en l’adaptació de vehicles a motor,
adaptació d’habitatges, col·laboració amb l’associació de malalts d’alzheimer i de
parkinson, coordinació amb els centres ocupacionals de la localitat, sol·licitud de
recursos i programes específics com la residència i centre de dia de minusvàlids
psíquics, cursos de llenguatge de signes, col·laboració amb diverses associacions a
través de la concessió de subvencions tendents a desenvolupar programes específics per
les entitats del nostre teixit social, implementació del programa Vora Mar, del programa
de convivència, campaments o coordinar amb l’associació de familiars de discapacitats
accions o finançament de programes. Quant a la reivindicació de fer accessible l’estació
de RENFE, nosaltres ens hem manifestat a favor de l’eliminació de tota classe de
barreres col·locant mitjans mecànics, escales i ascensors en els passos subterranis. En
definitiva, totes les actuacions de l’Ajuntament de Sagunt, dirigides no sols a
l’eliminació de les barreres físiques sinó també als perjudicis de tercers, així tindran
sempre el suport del Partit Popular, gràcies.”

El secretari de l’Ajuntament fa referència a l’esmena del Ple d’octubre del 2002.

Durant el debat, el Sr. Goig abandona momentàniament la sessió.

En el debat, el portaveu d’EU, Sr. Martín, presenta una esmena d’addició que
consisteix a afegir la part dispositiva de l’acord adoptat respecte d’això en sessió
plenària de data 31 d’octubre de 2002, que diu:

“PRIMER: Que a la nostra ciutat es realitze el més prompte possible un estudi
d’accessibilitat al medi urbà, segons el Pla Estatal d’Accessibilitat realitzat pel Ministeri
de Foment, Ministeri de Treball i Afers Socials i el comitè espanyol de Representants de
Minusvàlids, aprovat pel comitè executiu del CERMI, el 17 de maig de 1999.

SEGON: Realitzar un Pla prioritzat d’actuacions tenint en compte:
- Accessibilitat a l’edificació.
- Accessibilitat al transport.
- Accessibilitat a la comunicació.
- Accessibilitat a la informació.
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TERCER: Donar a la proposta d’acord el caràcter d’executiu prioritari i urgent.”
Esmena que, sotmesa a votació, és aprovada per 22 vots a favor de PSOE, EU,

BLOC, PP, SP i SP i 1 abstenció del Sr. Goig (en aplicació de l’art. 100.1 del ROF).

Per tot això, incorporada l’esmena aprovada a la proposició inicial, el Ple de
l’Ajuntament, per 22 vots a favor de PSOE, EU, BLOC, PP, SP i SP i 1 abstenció del
Sr. Goig (en aplicació de l’art. 100.1 del ROF), ACORDA: Aprovar la proposició dalt
transcrita i degudament esmenada, la part dispositiva de la qual queda de la següent
manera:

PRIMER: Aprovar els següents punts amb el compromís de realitzar-los abans
del 3 de desembre de 2004:

1. Adaptació de totes les dependències municipals obertes al públic per tal de
fer-les accessibles a totes les persones, amb independència de les seues
limitacions, d’acord amb la normativa vigent.
2. Elaboració d’un Pla General Municipal per a l’eliminació progressiva de totes
les barreres arquitectòniques de Sagunt tant en l’àmbit urbà com en el transport
públic.
3. Disseny de Plans Específics d’Integració de la problemàtica de les persones
discapacitades en les polítiques municipals d’ocupació, habitatge, sanitat,
educació, esport i serveis socials.
4. Incorporació a totes aquestes polítiques de les opinions de les persones
discapacitades per afavorir i donar suport a la constitució d’una Coordinadora
d’Organitzacions de Discapacitats del Camp de Morvedre.
A més, l’Ajuntament de Sagunt recolzarà activament les iniciatives dels

col·lectius de persones discapacitades a favor dels seus drets i, en concret, l’actual
reivindicació de fer accessible l’Estació de RENFE.

SEGON: Que a la nostra ciutat es realitze el més prompte possible un estudi
d’accessibilitat al medi urbà, segons el Pla Estatal d’Accessibilitat realitzat pel Ministeri
de Foment, Ministeri de Treball i Afers Socials i el comitè espanyol de Representants de
Minusvàlids, aprovat pel comitè executiu del CERMI, el 17 de maig de 1999.

TERCER: Realitzar un Pla prioritzat d’actuacions tenint en compte:
- Accessibilitat a l’edificació.
- Accessibilitat al transport.
- Accessibilitat a la comunicació.
- Accessibilitat a la informació.

QUART: Donar a la proposta d’acord el caràcter d’executiu prioritari i urgent.

En aquests moments el Sr. Cortés abandona definitivament la sessió.

25 PROPOSICIÓ D’ESQUERRA UNIDA, PER UNA EDUCACIÓ PÚBLICA
DE QUALITAT I LAICA. EXP. 31/03-M

Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

El Sr. López-Egea llegeix la proposició d’EU, que diu:
“La Constitució Espanyola, en l’article 16, reconeix la llibertat ideològica,

religiosa i de culte d’individus i comunitats, al mateix temps que garanteix la privacitat
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personal en l’exercici d’aquest dret, en establir que “ningú podrà ser obligat a declarar
sobre la seua ideologia, religió o creences”.

D’altra banda, la Carta Magna reconeix també el caràcter no confessional de
l’Estat quan precisa que “cap confessió tindrà caràcter estatal”. I quant a l’àmbit
educatiu,  es limita a establir que “els poders públics garanteixen el dret que assisteix els
pares perquè els seus fills/es reben la formació religiosa i moral que estiga d’acord amb
les seues pròpies conviccions” (article 27.3).

El Govern del PP, a través de la seua Llei de Qualitat i dels reials decrets que la
desenvolupen, ha transformat aqueix mandat constitucional en l’obligació d’estudiar
Religió, des de l’Educació Infantil fins a l’últim curs del Batxillerat (des dels 3 als 18
anys), ja siga en versió confessional (o siga, catòlica), ja siga en una suposada versió
laica, per a la impartició de la qual no hi ha especialistes en el nostre sistema educatiu.

Una vegada més els voceros constitucionalistes, amb la hipocresia que els
caracteritza, han agafat la Carta Magna i l’han convertit en paper mullat. Utilitzant-la
quan els interessa com a instrument propagandístic en pro d’una representativitat
difícilment legitimable.

Les organitzacions més representatives de la comunitat educativa (sindicats de
professors i alumnes, associacions de mares i pares, moviments de renovació
pedagògica), al costat de la major part dels partits polítics de l’arc parlamentari i a
múltiples experts en dret constitucional, han manifestat el seu rotund rebuig davant
d’una mesura que suposa un retrocés sense precedents a èpoques preconstitucionals, en
atorgar a l’ensenyament de la religió caràcters propis d’un Estat confessional. La
mateixa Confederació Espanyola d’Associacions de Pares i Mares d’Alumnes (CEAPA)
han presentat un recurs davant del Tribunal Suprem contra la normativa que regula la
religió per considerar-la inconstitucional.

S’obliga les persones a declarar sobre les seues conviccions religioses en haver
d’optar entre la versió confessional (catòlica, de facto) i l’altra, i s’imposa com una
assignatura amb el mateix rang que les altres, a pesar que -precisament en la versió
confessional- ni la determinació dels seus continguts, ni la selecció del seu professorat
han de complir els requisits de la resta de les matèries d’estudi. Tant una cosa com
l’altra depenen d’instàncies alienes a l’administració educativa, encara que aquesta
carregue amb totes les despeses derivades del seu ensenyament.

La ministra d’Educació i el govern del PP han fet cas omís una vegada més a les
crítiques realitzades per les comunitats autònomes, els partits polítics, els agents socials
i la comunitat educativa, així com a les de moltes altres veus (incloses les de
confessions religioses no catòliques) que han posat algun tipus d’objecció al seu
propòsit de clericalitzar l’educació en un Estat no confessional. Només la jerarquia
eclesiàstica catòlica, a través de la Conferència Episcopal, i la seua patronal de
l’ensenyament, han mostrat la seua gran satisfacció davant de les mesures
governamentals, que a més de garantir-los el seu adoctrinament gratis, els asseguren
també els fons necessaris per a establir concerts educatius des de l’Educació Infantil.
Tot això en detriment d’un finançament suficient per a millorar l’educació pública, i
atemptant greument contra el caràcter laic que aquesta hauria de tenir.

Per totes aquestes raons, EU s’ha unit a totes les veus que han reclamat al
Govern que elimine de la seua Llei de Qualitat, i dels reials decrets que la
desenvolupen, els ensenyaments de les confessions religioses com a part del currículum
comú.
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Donat el rebuig del Ministeri d’Educació, i del Govern en general, a renunciar a
la seua actual ofensiva confessional en l’àmbit educatiu, el grup municipal
d’ESQUERRA UNIDA-L’ENTESA proposa al Ple Municipal la següent proposta
d’acord:

PRIMER: Reclamar al Govern central la immediata revisió de l’Acord sobre
ensenyament i assumptes culturals subscrit entre la Santa Seu i l’estat espanyol, donat el
seu caràcter preconstitucional. I fins que no es produïsca aquesta revisió, així com els
subscrits amb altres confessions religioses, exigir que els ensenyaments de religió en els
distints nivells educatius s’impartisquen fora de l’horari escolar i, en salvaguarda de
l’article 16, punt 2 de la Constitució, no constarà en la documentació acadèmica oficial
de l’alumne cap referència a haver cursat o no.

SEGON: Recolzar, des de l’àmbit municipal, totes les iniciatives que
contribuïsquen a implantar una educació pública laica. Una educació que, en estudiar les
manifestacions culturals i històriques de les distintes societats i civilitzacions, analitze,
en el marc de les àrees o matèries pertinents (Ciències Socials, Història, Filosofia...), el
paper que haja pogut jugar la cosmovisió menor individual o col·lectiva en cada
moment, que estarà o no, en major o menor mesura, impregnada de mites o creences
religioses.

TERCER: Adoptar totes les mesures que estiguen a l’abast d’aquest Ajuntament
per a impedir o pal·liar els efectes perniciosos de la clericalització de l’educació pública
imposada unilateralment pel Govern del PP.

El portaveu del grup el Bloc, Sr. CIVERA, diu: “Aquest és un tema que ha eixit
en els mitjans de comunicació educatius i que possiblement haja arribat el moment de
portar a la palestra. El tema aquest és un dels temes que hem solucionat malament a
l’entrada a la democràcia, un tema que es va donar per solucionat, jo crec, teòricament a
principis del segle XX, amb l’entrada de la democràcia amb tots els avantatges que va
portar, per allò que dèiem que una Constitució en un moment determinat té validesa
perquè és un moment determinat i en un espai determinat, resulta que fa un salt de més
de setanta-cinc anys arrere. A principis de segle va haver-hi una polèmica, una
discussió, un debat respecte d’això de si educació i instrucció i va quedar molt clar que
lògicament l’escola pública no podia entrar en el debat de fer educació, que molts
enteníem fins a..., adoneu-vos que els que defensaven la postura de l’educació no sols
defensaven per exemple resar al col·legi i tot això sinó fins fer costura, fer costura és a
dir els conceptes totalment que marginaven les dones de què seria un concepte igualitari
d’educació. Es va optar per la instrucció, allò va guanyar, a principis de segle, molt de
camí, amb molt de treball fet i avançat i a favor dels laics, els laics han estat, alguns
professors, condemnats injustament moltes vegades perquè el professor laic no és
necessàriament un enemic de l’educació sinó una persona que considera que l’educació
no ha d’immiscir dos conceptes que són bàsics, una que és l’opció personal de
compartir una sèrie de creences i dogmes i una altra d’altra banda tot allò que siga
matèria d’educació. És evident que l’ensenyament de les matèries que la història de
l’educació al nostre país i per tot Europa, i sobretot a Europa evidentment som els
portadors d’aquesta tradició, dic que les matèries que al llarg de la història s’han
institucionalitzat, per dir-ho d’alguna manera, impliquen lògicament l’ensenyament, en
el sentit d’instrucció, de la religió. La religió, el món religiós, la presència de l’església
en les institucions i en la societat occidental és importantísima, però voler d’ací passar
que a un xiquet se li inculque una professió, una religió, és un pas molt negatiu, per
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què?, per dos motius, en principi perquè aqueixes coses competeixen relativament o si
voleu d’una forma important la família però no a la institució, no a la professió, per tant
estem en un terreny súper delicat que, com dic, en el 75 vam ficar la pota, simplement
perquè vam titllar aquest Estat nostre d’aconfessional en lloc de dir laic, que és el que
corresponia, que no vol dir necessàriament antireligiós, i també per una apetència de
l’església a un mal entendre el que seria perdre posicions dins de la institució escolar, de
manera que el que s’ha fet ací és la defensa d’unes professions que ara ens veiem, els
que som professors i ací en som prou, en una lluita difícil perquè lògicament resulta que
des de fa uns anys, tot el món sap que va entrar per via del bisbat una plantilla important
de professorat de religió que en definitiva ara som companys i que ens enfrontem davant
d’un tema molt delicat, quan en realitat estem parlant d’un tema importantíssim que és
el concepte de l’educació que ha de ser l’educació o l’ensenyament. En definitiva, és
evident que nosaltres no tenim la competència per a resoldre açò, ha arribat ací perquè
els grups són lliures, estem completament d’acord en les propostes que s’han fet, la
solució evidentment és que l’escola siga laica, l’escola ha de ser laica, no aconfessional,
ha de ser laica perquè entre altres coses el problema que se’ns acosta és el següent, el
problema que se’ns acosta és no sols de valors sinó també econòmics, perquè com
negarem que els musulmans no tinguen als col·legis un representant també per a
ensenyar-los, per què?, jo crec que no és aquest, lògicament, l’àmbit independentment
de les formulacions que ha fet Esquerra Unida, però nosaltres estem completament
d’acord que l’escola ha de ser laica i les tres postures són més intencionals que no potser
de facto perquè les competències ens excedeixen, però evidentment nosaltres estem
d’acord.”

El regidor del grup PSOE, Sr. MUÑOZ, exposa: “Bon dia, seré breu perquè
moltes de les coses que jo diria les ha recollit el Sr. Civera i bàsicament manifestar que
és conegut per tots que els socialistes no estem d’acord amb aquesta postura, amb la
proposta que fa la LOCE sobre l’ensenyament de la religió. Jo crec, personalment, a
més que efectivament açò és un tema mal resolt i que ara fins i tot empitjorarà la
situació prou. Es va fer un determinat disseny en un moment determinat també de la
història d’aquest país per a intentar compaginar diverses postures i ara donarem un pas
cap a arrere. I pensem que la proposta que presenta la LOCE, la Llei Orgànica sobre la
Qualitat de l’Ensenyament, no és bona perquè bàsicament no col·labora, el disseny que
té no col·labora a fomentar el respecte a la diversitat de creences en una societat plural.
Manolo ha dit, ha parlat dels musulmans, per exemple, algú ha dit per ací, home, és que
no són els musulmans, qualsevol ciutadà en un país plural haurà de tenir dret a aquestes
coses, per tant, el millor que pot fer l’escola és allunyar-se de prendre partit sobre això i
decidir-se per un ensenyament bàsicament i estructuralment laic i aconfessional.
Nosaltres no dubtem de la importància, els socialistes no dubtem de la importància que
té el coneixement de les creences que conformen la història del pensament, siguen
aquestes creences de caràcter religiós o no perquè aquestes creences ens ajuden a saber
entendre què som, d’on venim i què és el que volem ser, evidentment, però d’això a
afirmar l’existència d’una assignatura de religió que al final acaba sent una assignatura
de religió catòlica ni de lluny, ni de lluny i molt menys per descomptat que aquesta
assignatura siga de caràcter avaluable i que tinga incidència en l’expedient de l’alumne.
Per als socialistes el caràcter no confessional de l’Estat és un tret bàsic de les societats
democràtiques modernes perquè garanteix la igualtat de tots els ciutadans siguen les que
siguen les seues creences. Per a nosaltres la creença religiosa és un dret que pertany a
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l’esfera més íntima i privada de les persones i per això no ha de tenir presència obligada
en les institucions públiques, especialment en les educatives, que és on els ciutadans del
futur comencen a entendre què és conviure en la diferència. És per això que nosaltres
estem bàsicament d’acord amb la proposició presentada per Esquerra Unida i anem a
donar-li el nostre suport favorable, gràcies.”

El regidor del grup PP, Sr. SERRANO, indica: “Bona vesprada, en primer lloc,
Sra. Alcaldessa, volguera que cridara l’atenció a alguns dels seus socis de govern
sobretot amb expressions com: una vegada més els voceros constitucionalistes. Si açò
ho haguérem dit nosaltres segurament ens hauria cridat l’atenció perquè aquesta
expressió es podria haver evitat. Aquesta expressió, com dic, es podria haver evitat,
anomenar-nos voceros constitucionalistes. Bé, ací també es veu l’elegància de les
persones. Vostès, des d’Esquerra Unida, sembla que segueixen dient allò que la religió
és l’opi del poble i el que no entenen és que la religió és bàsica per a la formació de les
persones. Critiquen la religió catòlica però no obstant no critiquen amb tant d’afany
altres religions racistes, molt més masclistes, xenòfobes. I dic que no critiquen amb tant
d’afany perquè a vegades fins les justifiquen. Miren, nosaltres rebutgem la part
expositiva, i no diré, per descomptat que la dispositiva també, però l’expositiva la
rebutgem senzillament perquè és mentida. Vostès ací argumenten coses com que la
Constitució espanyola en l’article 16 reconeix la llibertat ideològica, clar que la
reconeix i la Llei, la LOCE també reconeix, perquè la llei el que dóna és..., obliga el
centre a poder impartir religió i li dóna llibertat a l’alumne per a poder cursar estudis de
religió o no senzillament. Nosaltres estem garantint l’ensenyament de la religió, la
catòlica i la que no és catòlica, una cosa que li diré perquè ho han dit en diverses
ocasions sobre la concertació dels centres privats. Mire, l’artífex de la concertació dels
centres privats va ser el ministre Maragall, que va ser ministre amb el PSOE, nosaltres,
el Partit Popular, no ha augmentat cap centre concertat de la llista que tenia concertada
el ministre Maragall, això és perquè quan argumenten en l’exposició de motius tinguen
una millor documentació. Els llegiré un Reial Decret, que diu així: L’ensenyament de la
religió catòlica s’impartirà als centres docents de segon cicle d’educació infantil,
educació primària, educació secundària obligatòria i batxillerat tant públics com privats
siguen o no concertats, aquests últims en condicions equiparables a les altres disciplines
fonamentals. D’acord amb el que disposa aquest apartat, en l’apartat anterior,
l’ensenyament de la religió catòlica en els nivells de l’educació infantil primària,
secundària obligatòria i batxillerat, serà d’oferta obligatòria per als centres i de caràcter
voluntari per als alumnes. Els pares o tutors dels alumnes o ells mateixos, si foren
majors d’edat, manifestaran voluntàriament al director del centre al començament de
cada etapa o nivell educatiu o en la primera adscripció de l’alumne al centre, el seu
desig de cursar els ensenyaments de religió sense perjudici que la decisió puga ser
modificada a l’inici de cada curs escolar. Els centres docents demanaran expressament
aquesta decisió en la primera inscripció de l’alumne al centre o al principi de cada etapa.
Per als alumnes que no hagueren optat per seguir l’ensenyament religiós, els centres
organitzaran activitats d’estudis alternatius com a activitats alternatives a la religió. En
l’educació primària i en l’educació secundària obligatòria l’avaluació de l’ensenyament
religiós, perdó, l’avaluació de l’ensenyament de la religió catòlica, de la catòlica, només
diu això, es realitzarà a tots els efectes d’acord amb la normativa vigent de la mateixa
manera que de les altres àrees o matèries del seu currículum fent-se constar en
l’expedient acadèmic dels alumnes les qualificacions obtingudes. És a dir, açò és el que



82

vostès ens estan denunciant perquè és el que hem aprovat i no obstant el curiós és que
aquest Reial Decret el firma en 1994 el llavors ministre d’Educació i Ciència Gustavo
Suárez Pertierra, que era ministre del Partit Socialista Obrer Espanyol, és a dir, que
vostès ens estan criticant el que ja vostès mateixos havien aprovat. I vostè s’ha adonat
molt ràpidament perquè és un professional i sap que aquestes coses ocorren com saben
el que va fer el Sr. Maragall. Miren amb la Llei de Qualitat se suprimeix la promoció
automàtica, es recuperen els exàmens extraordinaris, s’imparteixen també el nou
sistema de qualificacions però el més important d’aquesta Llei, per a no fer-ho molt
llarg, perquè si no després la Sra. Alcaldessa em talla i em lleva l’ús de la paraula, és
que crea l’àrea de societat, cultura i religió. Crear una àrea per als docents que sí que ho
sabran, i ací hi ha molts, és dotar-la de continguts objectius, activitats, material,
avaluació i qualificació. Bé, es crega una àrea que abans no existia, els alumnes que
vulguen cursar religió podran seguir fent-ho i en les mateixes condicions que fins ara,
però els alumnes que no desitgen cursar religió tindran una opció de major rigor
acadèmic que la que tenien perquè abans hi havia dues opcions la religió i l’alternativa
que era quasi temps perdut, i això els docents ho estan reconeixent encara que alguns
com el seu mèrit consisteix exclusivament a no donar mai la raó encara que la tingues,
bo, poden fins a demostrar discursos completament distints. L’àrea de societat, cultura i
religió té com a objectiu contribuir a la formació humanística dels alumnes mitjançant el
coneixement del fet religiós en el seu context històric social i cultural, és a dir, el que
estem tractant és de prestigiar la formació humanística perquè no és roín i perquè
nosaltres a més som una civilització que formem part o que la nostra civilització està
molt, molt relacionada amb la religió. El fet religiós forma part de les civilitzacions i de
les cultures, sobretot de la nostra, i sense conèixer el fet religiós com podríem donar
resposta a preguntes per exemple com entendre La Divina Comèdia de Dant, el Faust de
Goete, o L’Heretge de Delibes. Com interpretar la Passió segons Sant Mateu de Bach, o
del Rèquiem de Mozart o Verdi. Tot açò és cultura, cultura en el seu més ampli sentit de
la paraula. L’Heretge el va escriure Delibes, Miguel Delibes. Com interpretar
monuments arquitectònics tan importants com la Sagrada Família de Gaudí, l’Alhambra
o la Mesquita de Còrdova, com interpretar què significa, què és el Camí de Santiago o
les processons de Setmana Santa, com interpretar una estàtua de Buda, de Brama o de
Bisnú, i no són realment, exclusivament de la religió catòlica. Per què privar dels
elements culturals que els permeten comprendre millor les arrels d’alguns conflictes tan
importants com el balcànic o el palestí-israelià, tot això també estan les seues arrels en
la religió. L’estudi de les religions contribueix a educar la sensibilitat, no és possible
aprendre història, art o filosofia sense tenir uns mínims coneixements de la història de la
religions perquè, insistisc, per damunt de tot està la formació humanística. Contribueix a
la comprensió també d’altres civilitzacions i cultures, que és molt bell, i com més
documentació tenim, major enriquiment cultural té la persona. La diversitat cultural i
religiosa de les societats actuals exigeixen més que mai una educació que done
explicació d’aqueixa pluralitat i que contribuïsca a millorar la convivència i afavorir la
integració. A més els havers humanístics es troben en la base de la llibertat política
constitucional i de la democràcia, l’humanisme ha ajudat els pobles d’occident a
formular els valors religiosos de forma que foren compatibles amb la llibertat de les
consciències i l’autonomia i el mutu respecte entre l’estat i les distintes confessions
religioses. Com podrien practicar la tolerància i la col·laboració ciutadana en un sistema
democràtic, persones que ignoren tot del fet religiosos i la seua significació política i
cultural al llarg de la història. És a dir la formació cultural, filosòfica, humanística i
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antropològica, que porta amb si aquests ensenyaments ha de guiar-se per criteris
acadèmics del mateix rigor que l’ensenyament d’altres disciplines com pot ser la
història o les ciències i així ho han entès òrgans consultius com el Consell Escolar i les
votacions que van tenir en Consells Escolars respecte d’això. Jo crec que a ningú se
l’obliga en aquest país des de fa molts anys, però ara se li garanteix la llibertat per a
l’opció religiosa i sobretot per a estudiar religió o no estudiar-la i que a més hem de
llevar-nos prejudicis com que és roín estudiar la religió perquè la religió com a
disciplina i com a enriquiment cultural, no és que siga bo estudiar-la, és que hauria de
ser imprescindible per a tenir una basta cultura, moltes gràcies.”

El portaveu del grup el Bloc, Sr. CIVERA, manifesta: “Lamentablement jo
pense que si continuem parlant i dient cada un el que vol i no ens escoltem estic segur
que no ens entendrem, estic segur. Ací ningú ha dit que estiguem en contra de la religió
catòlica en absolut, jo no ho he dit almenys, jo no ho he dit, és que ningú d’ací d’aquest
hemicicle ha dit el contrari, jo el que dic és que ací en compte d’anar cap avant, anirem
cap arrere però no importa perquè també he dit en la meua intervenció anterior que tot
arribarà perquè la democràcia, les majories, fan les coses i aquesta Llei, vostès perquè
són la majoria a Madrid l’han imposat i ja veurem què passa, però jo ja t’ho puc
assegurar, tu també ho saps, ho sabem tots, què passa amb la religió al col·legi, que va
acabar completament desprestigiada, però vols que et diga per què, és que és molt fàcil
d’entendre però no crec que no voleu saber-ho per una raó molt senzilla i molt
objectiva, senzillament té tres factors importants per a entendre el que és el fenomen
educatiu, tres, tu ensenyes fets o ensenyes d’una forma determinada què són
procediments i després hi ha uns conceptes, bo, doncs els fets de les religions tu els
estudies quan estudies socials, no pots entendre Xina o l’Índia o Europa si evidentment
no estudies tot el que ha fet l’església catòlica en cada país i en cada lloc, però no
perquè estudies religió sinó perquè estudies socials, perquè estudies història, no perquè
tu estudies religió sabràs més de religió sinó tot el contrari, quan més contextualitzat
estudies la religió més sabràs de la religió, o és que et creus tu que la religió és una
ciència infusa que cal trobar-la, tu creus que és com la biologia o la geologia, la religió,
no, per favor, açò és molt fàcil d’entendre, Sr. Serrano, això el Ministeri de Madrid no
ho ha entès encara, procedimentalment és conflictiva perquè, una de dos, o acabes com
està acabant amb les classes de religió pintant angelets o fent aprendre de memòria una
sèrie de fets o ja em contaràs tu què és el que fas en una classe de religió, els que són
professors ací ho saben perfectament, i els conceptes s’entenen però es comparteixen o
no es comparteixen perquè es tracta tot de dogmes i fe, que a mi em sembla molt bé que
tu compartisques aqueixa sèrie de dogmes, o jo mateix els puga tenir, però una altra
cosa és que tu vages amb aqueix dogma per ací volent que tot el món el compartisca,
no, o els misteris de la religió catòlica, per tant a la llarga ho veurem això ja ho teniu fet,
això empitjorarà l’escola pública i la privada també perquè a la llarga la desprestigiarà
pel que acabe de dir a part que com he dit abans encarirà els costos, no podrem dir als
musulmans o no sé si vindran ací els hindús o el budistes o qui siga i ens demanaran
professors, dificultarà la diversitat, com deia Alfonso, cultural de la societat, que anem
cap a una diversitat cada vegada més gran, impedeix enormement, i això ho sabem els
professors, l’ordenació del temps, estem fent braços i mànigues per a fer compatible
això en contra d’altres matèries molt importants, aqueixa no és que ho siga sinó que
hauria d’estar en socials, etc., o siga que amb el temps veureu el que açò aconseguirà.”
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El regidor del grup PSOE, Sr. MUÑOZ, assenyala: “A mi em sembla molt bé fer
religió, cada un que pense el que li done la gana, crega o no crega, aqueixa no és la
qüestió, ací estàvem parlant de l’assignatura de religió, jo, que com sabeu sóc professor,
sé de les dificultats que això té per a encabir-les dins d’una escola moderna i una escola
que contemple aqueixa diversitat que tenim. El Sr. Serrano, hem comprovat molt bé en
la intervenció, deliberadament ha mesclat els conceptes d’humanisme i religió. Es pot
ser un gran humanista sense tenir cap sentit religiós, de fet quants humanistes han sigut
cremats, com ha dit el meu company i amic Quico, en nom de la religió, quants. No és
això el que estem dient, es pot ser perfectament una persona culta, apreciar o no el fet
religiós però conèixer-lo sense cap problema, sense ser religiós, no és aqueixa la qüestió
que estem tractant. Mira, jo he dit que era un problema mal resolt, vostè ha llegit la
LOGSE, jo no he compartit la solució que se li donava perquè he vist les dificultats que
això suposava a l’escola pública, jo a les escoles privades no entre, cada un que faça el
que vulga, però sé de les dificultats que això té per a ser contemplat en un institut o en
un col·legi de caràcter públic i per això estem a favor de la proposta i ho hem manifestat
ací, però, Juan, no mescles els conceptes d’humanisme, que és un concepte molt seriós,
molt seriós i molt important per a la història de la humanitat, amb el concepte de religió,
que és un concepte també molt important per a la història de la humanitat i per a algunes
persones, no per a totes.”

El regidor del grup PP, Sr. SERRANO, diu: “Jo crec, per contestar al Bloc, al Sr.
Civera, vostè ha reconegut que les classes de religió, la disciplina de religió acaba per
ser desprestigiada als col·legis, per això nosaltres el que volem és donar-li més prestigi.
Per això el que es vol en aquesta nova Llei és donar-li, dotar-la de més mitjans, dotar-la
d’un currículum com mana, diria com Déu mana, però, bo, com mana i prestigiar-la. Jo
crec, vostè diu que la religió s’està estudiant en altres disciplines, jo en canvi a part
d’això crec que quan més especialització es té major qualitat hi ha, jo no estic dient que
es lleven temes ni disciplines que puguen afectar a la religió o continguts que estiguen
en altres disciplines com la història, les ciències i la resta de, no, no, jo no estic dient
això, jo estic dient que a part de tot això, a més es tinga també una assignatura, una
assignatura ben formada per a impartir la religió catòlica o la que es done segons la
demanda de l’alumnat. Que la classe de religió és una pèrdua de temps, pot ser, però
mire, jo en la de matemàtiques era el rei del bar i en la de ciències naturals el pupitre el
tenia tot dibuixat, és a dir, això vostè sap perfectament que va també en qüestió del
professor que toque, l’atractiu que un professor siga capaç de fer una classe fa molt, hi
ha pèrdua de temps per a aturar un carro i a més el que vostè plantejava sobre l’horari,
jo crec que no té res a veure perquè és que no s’amplia l’horari, és a dir, és el mateix
que contemplava la LOGSE, el mateix, no s’està ampliant ni s’està deixant fora del seu
horari altres matèries. Al Sr. Alfonso he de dir-li que jo crec que ací ningú ha obert un
debat de religió sí, religió no, jo l’única cosa que estic dient és que nosaltres amb
aquesta Llei, el que s’està fent és garantir el fet que, en primer lloc, el centre done
religió però de veritat, que no siga una pèrdua de temps, que siga religió i el que opte a
la religió que sàpiga que ací haurà d’estudiar tant com si estudiara història o com si
estudiara geografia. Tampoc estic plantejant que s’obligue a ningú a estudiar religió en
contra dels seus principis o en contra de la seua voluntat, però el que vulga fer-ho
voluntàriament que es trobe que és una assignatura, que no és la típica assignatura
Maria que, bo, mira, jo m’apunte a religió perquè sé que tinc una hora i sobretot els
divendres de quatre a cinc que no faig res, no, jo no estic dient-li tampoc i no ha sigut el
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meu propòsit mesclar l’humanisme amb la religió però vostè convindrà amb mi que no
podem separar l’humanisme de la religió, i jo, si vostè m’ha sentit bé, l’única cosa que
he dit és que és molt important perquè com més cultura té la persona de totes les
disciplines, jo en cap moment he estat parlant d’una religió, jo puc tenir la meua
confessió però tampoc l’he manifestat. Llavors si jo per exemple estic dient-li que el fet
que la religió es done i s’estudie ben donada, enriquirà la persona, l’alumne, que en
definitiva és del que es tracta. Podríem agafar i dir no, no es dóna religió perquè ja es
dóna en història, ja es dóna en història de l’art, bé, però també a mi quan em va tocar
estudiar resulta que jo estudiava tot en geografia, en història era tot geografia i història
ací, ciències naturals i després s’han adonat que hi ha assignatures com biologia, com
química, física, és a dir a més especialització podrem donar una qualitat major de
l’ensenyament. I perquè la Sra. Alcaldessa no em cride l’atenció, ara que podria, acabe,
moltes gràcies.”

El regidor del grup EU, Sr. ESTAL, exposa: “Bo, a mi m’haguera agradat que
quan parlem de la Llei de Qualitat, a part de la moció, una opció per una educació
pública de qualitat i laica, haguérem, a part de parlar simplement de la religió, que
parlàrem també de la qualitat. D’aqueixa qualitat, en aqueix sentit de la qualitat de
l’ensenyament, aqueixa Llei que s’està intentant imposar, aqueixa Llei que es diu que
s’ha consensuat i s’està consensuant o s’ha consensuat en el Consell de l’Estat. Una Llei
que com tots sabem hauria d’haver partit i ha de partir del dret fonamental de tot sistema
educatiu que ha de ser oferir una educació de qualitat per a tots, llavors intentar que
aqueixa Llei de la Qualitat de l’Ensenyament vaja simplement pel tema del laic o no laic
de la religió en aqueix sentit, esteníem que dir que per a intentar corregir per exemple
mals com la Llei de Qualitat de l’Ensenyament, com és el fracàs escolar, aqueixa Llei
de Qualitat de l’Ensenyament proposa la segregació, per a intentar corregir en aqueixa
Llei de Qualitat de l’Ensenyament la promoció de curs es parla de repeticions, per a
parlar del descens de nivell es parla de la revàlida, per a parlar del clima escolar es parla
dels itineraris, per a parlar del malestar del professorat es retallaran les competències
dels consells escolars de centre, per a parlar de la crisi d’autoritat es parla d’assignació a
dit del director. I després per a parlar de propostes, nosaltres tenim propostes, per a
millorar l’organització, la participació i convivència als centres educatius i en això
estaria també el de la laica o la religió i tal, caldria donar més flexibilitat i més
autonomia als centres i ací entraria també la segona part del de la moció. La
d’organitzar horari del professorat, la de garantir l’obertura dels centres públics fora
dels horaris lectius, la de dissenyar xarxa de districtes educatius, però anem a més,
vegem, la segona part, jo he volgut simplement parlar un poc de la Llei de la Qualitat
perquè vegeu un poquet el de la moció que estàvem parlant, moció per una educació
pública i de qualitat. Ja que hem centrat tot el debat, perquè així anava la moció,
aqueixa primera part de la moció i la segona part també, tal vegada en alguns moments
sobre el laic o no laic, jo plantejaria el dret de tots, la integració, la igualtat, no creuen
que hauríem d’anar un poc en aqueixa línia?, i no és dret de tots rebre l’educació
religiosa que tenen?, no és integrar en rebre l’educació religiosa que necessiten?, no és
d’igualtat aqueixa sèrie de coses? He de dir a aquest Ple que aquests moments a la
nostra localitat tenim tres-cents emigrants que tenen la religió ortodoxa, musulmans,
protestants i en aquests moments només se’ls està oferint la possibilitat de tenir o la
religió catòlica o el que s’anomena l’àrea de societat, cultura i religió. He de dir que
l’àrea de societat, cultura i religió no pot ser avaluable pel que es parteix una situació de
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desigualtat. Mentre que els continguts de l’opció no confessional d’aquesta assignatura
estan establides per l’administració educativa, els de la confessional, és a dir en aquest
cas la catòlica, els marquen les autoritats eclesiàstiques i amb el professorat està passant
el mateix. Vegem, el professorat que hem accedit, hem accedit per oposicions, el
professorat de la religió catòlica està accedit o ha accedit a centres públics per
oposicions? Bé, volguera jo entrar un poquet en el sentit de l’humanisme, la religió, jo
crec que el meu company en l’equip de govern, company a l’hemicicle, també aqueix
sentit ha parlat ja sobre l’humanisme, veurem l’alternativa de la religió, jo volguera dir i
que no ha sigut una cosa de l’equip de govern d’ara, és a dir a nivell del PP, és a dir
l’alternativa de religió té un programa, no ha de fer cada un el que li dóna la gana, hi ha
un programa en alternativa de religió, un programa ben establit, aprovat en el DOGV, al
BOE i en tot. Un programa, és a dir si hi ha algun professor que està fent el que li dóna
la gana, ací s’està saltant a la torera certes coses, és a dir, hi ha un programa ben
determinat. Hi ha un programa que va des de molts aspectes i que ací està la llibertat de
càtedra de cada un, no és que no diguem que s’està fent el que..., que en alternativa no
està fent res, això és mentida, eh?, això és mentida. Per tant, per favor, jo també sóc
mestre i llavors jo sé clarament que a través de l’art, a través de la història, a través de la
cultura i no em vull ficar..., i a través també d’una educació de valors globalitzadora es
pot fer en totes les matèries, en totes les matèries. Jo sóc professor d’educació física i
faig tot això que esteu comentant i que ha eixit ací José Luís a dir clarament, ho puc fer
també dins de l’educació física, perdó ha sigut Juan, m’he equivocat, perdó. Vegem, jo
volguera acabar dient tres punts ràpids perquè la veritat és que ja és tard, vegem, si
estem tots intentant defensar la Constitució, intentant defensar la Constitució i ho heu
tret en el punt del Pla d’Ibarretxe ja us llegiré un article, fem-lo també en aquest punt,
no comencem a confondre Estat amb església. Si hi ha hagut acords amb l’Església
Catòlica i acords amb els col·legis concertats, i acords per a l’avaluació de la matèria de
religió, etc., pensem que també cal començar a tenir acords amb les altres esglésies, ja
sé que esteu dient que es pot plantejar i tal, per tant si s’ha de donar això, pense que la
religió s’ha de fer on s’ha de fer, és a dir fora d’aqueix currículum escolar en aqueix
sentit perquè tota la resta..., no, perdó, arbitrarietat, Sr. Zarzoso, d’arbitrarietat no n’hi
ha, arbitrarietat és quan es tenen dues vares de mesurar, primer fer la política de vot i
una altra és la política del treball pel ciutadà per al qual estem nosaltres treballant,
aqueixa és l’arbitrarietat ni més ni menys. Volia acabar llegint la Constitució per això de
l’arbitrarietat, no he pretès ser arbitrari i jo crec que  no he sigut arbitrari en cap moment
i ho podem parlar tranquil·lament. Jo volguera parlar per això de l’arbitrarietat i tal,
llegir l’article 16 de la Constitució, Dels Drets Fonamentals i les Llibertats Públiques, i
concretament el punt tercer dient: cap confessió tindrà caràcter estatal, els poders
públics tindran en compte les creences religioses de la societat espanyola i mantindran
les consegüents relacions de cooperació amb l’església catòlica i les altres confessions.
Nosaltres creiem, i per això d’ací l’esmena, que no s’està tenint en compte això a l’hora
del sistema educatiu i això no és arbitrarietat.”

Per tot això, després del debat, el Ple de l’Ajuntament, per 13 vots a favor de
PSOE, EU i BLOC, 7 vots en contra de PP i 2 abstencions de SP, ACORDA:

Aprovar la proposició amunt transcrita que es té ací per reproduïda a tots els
efectes.
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A les 15 hores i 20 minuts se suspèn la sessió, i es reprèn a les 16 hores i 30
minuts, sense l’assistència de la Sra. Contreras, Sra. Martínez i Sr. Cortés.

26 PROPOSICIÓ EU PETICIÓ D’INVESTIGACIÓ I JUDICI PEL CRIM
DEL CÀMERA DE TELECINCO JOSÉ COUSO. EXP. 32/03-M

Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

Llegida la proposició presentada per EU, que diu:
“El passat dia 8 d’abril poc després de les 11:00, el carro de combat nord-

americà Abrams M1, que pertany a la companyia A del 64 Regiment, gira la seua
torreta, apunta a l’Hotel Palestina situat a Bagdad (residència oficial de la premsa), i,
després de diversos minuts, dispara un projectil contra aquest a l’altura de la planta 15.

José Couso Permuy, càmera i reporter de Tele 5, de nacionalitat espanyola, de
37 anys d’edat, casat, amb dos fills de sis i tres anys, és encertat per l’impacte, mentre
es trobava filmant des de l’habitació 1403 de l’esmentat Hotel. Poques hores més tard i
a conseqüència de les ferides que li va produir aquest impacte, José Couso moria a
l’hospital IBN Nafis.

La família de José Couso s’ha dirigit al Ministeri d’Afers Exteriors sol·licitant
una investigació i una condemna dels fets. La resposta de les autoritats espanyoles s’ha
limitat a l’enviament per missatgeria d’un “informe” emès pel Comando Central de
l’Exèrcit nord-americà a l’agost del 2003, el qual posa de manifest la negativa a
procedir a cap tipus d’investigació, ni explicació dels fets que li va costar la vida a
Couso, quan exercia les seues tasques periodístiques. Informe qualificat per la família
d’insuficient ja que ni tan sols pot ser anomenat així.

Sis mesos després de la mort de José Couso no s’ha produït cap investigació
veraç dels fets que van produir la seua mort, i molt menys hi ha obert cap procés judicial
(tret de la querella criminal presentada per la família davant de l’Audiència Nacional a
pesar de les insistents traves que ve posant la Fiscalia de l’Estat Espanyol) per a la
depuració de les responsabilitats penals que es deriven d’aquestes actuacions, tot això
quan està perfectament localitzada la forma, el moment i la fredor de l’acció que va
produir la mort violenta del càmera de Tele- 5.

Per tot això es proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents
ACORDS:

PRIMER: Instar al govern municipal perquè al seu torn es dirigisca al Govern de
la nació, perquè CONDEMNE els fets concrets que van culminar amb la mort del
càmera de Tele 5 José Couso Permuy, i que al seu torn inicie els tràmits diplomàtics i
polítics oportuns, davant del Govern dels EUA, i els organismes internacionals, o altres
òrgans judicials, per a l’inici d’una investigació veraç, formal i amb les suficients
garanties d’independència, que finalment puga culminar en les accions i processos
judicials oportunes que depuren per complet la responsabilitat penal i indemnitzatòries
que es puguen derivar del conjunt de fets.

SEGON: En els mateixos termes, que se sol·licite del Govern de la nació el
reconeixement institucional del treball professional realitzat del càmera i reporter José
Couso Permuy.
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TERCER: Instar al govern municipal perquè es dirigisca al Govern de la Nació
perquè aquest anticipe les indemnitzacions que corresponguen per al seu abonament a la
família de José Couso.”

El portaveu del grup EU, Sr. MARTÍN, diu: “Per cortesia aniré al gra, tots
coneixeu el lamentable fet del passat vuit d’abril..., bo, tots coneixeu que el passat vuit
d’abril a Bagdad va morir un càmera de Tele 5, José Couso, teniu la moció, l’heu pogut
llegir i si voleu passem a la part dels acords en la qual es demana al Ple de l’Ajuntament
l’adopció del següent acord: Primer, instar al govern municipal perquè al seu torn es
dirigisca al govern de la nació perquè condemne els fets concrets que van culminar amb
la mort del càmera de Tele 5, José Couso Permuy, i que al seu torn inicie els tràmits
diplomàtics i polítics oportuns davant del govern dels Estats Units i els organismes
internacionals i altres òrgans judicials per a l’inici d’una investigació veraç, formal i
amb la suficient garantia d’independència que finalment puga culminar en les accions i
processos judicials oportuns que depuren per complet la responsabilitat penal i
indemnitzadores que es puguen derivar del conjunt de fets. Segon, en els mateixos
termes que se sol·licita al govern de la nació el reconeixement institucional del treball
professional realitzat del càmera i reporter José Couso. Tercer, instar al govern
municipal perquè es dirigisca al govern de la nació perquè aquest anticipe les
indemnitzacions que corresponguen per al seu abonament a la família de José Couso,
gràcies.”

El regidor del grup PP, Sr. SERRANO, exposa: “Bona vesprada, en primer lloc
el Grup Municipal Popular considera que l’Ajuntament no és competent per a instar al
govern de la nació en un assumpte que afecta la mort d’un particular, per molt dolorosa
que aquesta siga, i perquè a més es tracta de valorar uns fets que entren de ple en
matèria de relacions internacionals que excedeixen per tant l’àmbit d’interès municipal
reconegut en els articles 2 i 25 de la Llei 7/85 Reguladora de les Bases de Règim Local.
No obstant i tenint en compte que el Partit Popular és conscient de la dimensió humana,
social i política dels fets que estan en l’opinió pública espanyola com a conseqüència de
la guerra d’Iraq, el nostre grup sí que considera necessari fer les següents
manifestacions respecte d’això, que a més avalen la nostra posició. El Partit Popular ha
expressat reiteradament a través de nombrosos representants en governs i institucions el
seu més sincer condol als familiars, amics i companys de José Couso. Al costat del
nostre profund dolor i el lament per una altra mort injusta i absurda, manifestem el
reconeixement a la importància del treball exercit per professionals com José Couso, en
situacions tan perilloses com la que li ha costat la vida. Reiterem la nostra condemna i
suport en aquests difícils moments als familiars i amics del periodista Julio Anguita
Parrado, al capità de navili Manuel Martín Oar i a l’agregat a l’ambaixada d’Espanya
José Antonio Bernal. Compatriotes morts en l’exercici del seu treball a Iraq. L’èxit
d’una pau estable i duradora a la regió és segons el nostre parer el millor tribut que
podem fer en memòria del seu treball i entrega. Sentim no poder expressar una
condemna, que és el que sol·licita aquesta moció, que implicaria tenir la certesa en la
responsabilitat i autoria de la mort i el reconeixement al caràcter dolós i astut de la
mateixa situació més pròxima a la dels atemptats terroristes que a la de les guerres. És
obvi que pot resultar-nos, en les guerres es produeixen moltes morts i en situacions fins
i tot més difícils d’aclarir per la complexitat de la situació, la mort de José Couso es
produeix en aquest context. Està de lloc demanar al govern que inicie els tràmits per a
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una investigació veraç, formal i amb garanties d’independència perquè això ho va
començar a fer el govern a les poques hores de la mort de Couso. El govern d’Espanya a
través del llavors vicepresident i ministre d’Interior, Mariano Rajoy, es va mantenir en
contacte amb la família tant per a manifestar-los afecte i suport com per a estudiar
mesures de compensació que ajudaren a superar la lamentable pèrdua. En aquests
moments una comissió d’experts segueix estudiant les fórmules més adequades per a
compensar l’absència de pensió de la seua viuda sense que això puga suposar la
vulneració de drets de tercers o la contradicció de precedents semblants. A més ací hi
hauria també implicada l’empresa Tele 5 per a la qual treballava, perquè pel que sembla
els contractes i les assegurances no estaven d’acord amb el risc. Estats Units és un país
de fermes bases democràtiques, aliat i amic i qualsevol informe del seu legítim govern
rep i rebrà als nostres ulls la mateixa consideració que reben els informes d’Espanya
entre els seus aliats, per això hem acceptat les conclusions de la investigació remeses a
la família. A pesar d’ells sempre veuríem amb bons ulls qualsevol informe sol·licitat per
les parts que permeta aclarir fins i tot més les tristes circumstàncies de la mort de José
Couso, al mateix temps que comprendríem la voluntat de la seua família d’acudir a la
Justícia Internacional per a aclarir encara més el lamentable succés. A diferència de
l’actitud mantinguda per Esquerra Unida, el govern d’Espanya s’ha caracteritzat per
treballar amb discreció en la recerca de solucions per a la família i no en fórmules
oportunistes que vagen lligades a la consecució d’algun grapat de vots, moltes gràcies.”

El portaveu del grup EU, Sr. MARTÍN, indica: “Semblava que seria una
proposta prou senzilleta d’assumir però pareix que no. Vegem, està clar que cada
vegada que ix un tema d’aquestes característiques s’haurà de donar clar sobre la taula és
el concepte tan limitat que tenen vostès de la democràcia local, és a dir de les
institucions municipals sobre que l’Ajuntament no pot exigir ni dirigir-se al govern de la
nació, em sembla un poc d’una clara ceguesa política. D’altra banda vostès que tants
han parlat i tant..., jo no utilitzaré la paraula vocero però sí que han fet gala del seu
constitucionalisme, vostès ens van ficar en una guerra, ens van ficar en la guerra d’Iraq i
una víctima més és aquesta persona, aquest treballador de Tele 5. No, perdó, un
conflicte, el govern, el govern de la nació, que vostè és company, els seus companys de
partit, els seus companys de viatge. Bé, com estava dient, que no contents d’haver-nos
ficat en aquesta guerra, que els seus companys de partit, inclòs l’anterior vicepresident,
ara president del seu partit, Sr. Rajoy, que vostès anomenaven conflicte, en compte
d’una guerra, no contents amb això resulta que vénen ací i fan explicacions lloadores
dels seus companys de viatge com els Estats Units. En fi, aquesta moció és una moció
que presenta la família de José Couso, és una moció que jo crec que en principi
assumible, previsiblement assumible per tots els grups, és una moció que pretén
restaurar almenys els danys que la família ha sofrit, jo crec que ha quedat prou clar en
primer lloc la responsabilitat del govern dels Estats Units i del seu exèrcit, no oblidem
que ocupant un país sense cap tipus d’autorització en aquesta guerra d’alliberament que
lidera el Sr. Bush, però el clar és que hi ha una víctima, el Sr. José Couso, i hi ha una
família que ara per ara ha quedat escapçada i que requereix una mínima restauració al
que és la figura d’aquesta persona judicialment i d’altra banda amb una sèrie de mesures
compensatòries que no estan recollides ara per ara, per tant jo crec que no és de rebut
que aprofundim en un altre tipus de situacions, el tema està clar, aquesta moció s’ha
presentat en molts llocs, no és una moció oportunista. Si Esquerra Unida es caracteritza
per alguna cosa és per no ser oportunistes, sinó per ser coherent i per emportar-se pals
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en aqueix sentit, crec que vostès sí que saben d’oportunisme amb la qual cosa
bàsicament el que demanem i demanaríem és el suport de tots els grups en el Ple d’avui.
Si no és possible ho lamentarem perquè darrere, repetisc, darrere d’aquesta moció hi ha
una família, però, en fi, vostès veuran el que fan, gràcies.”

El regidor del grup PP, Sr. SERRANO, manifesta: “Només per a dir que també
podrien demanar-li a l’empresa per a la qual treballava i que per cert després ens hem
assabentat que el contracte que tenia no era un contracte d’acord amb les circumstàncies
i al risc i en els mitjans de comunicació això es dóna molt sovint, era més prompte un
contracte dels que es denominen, o vostès també denominarien, un contracte fe, també
podrien dirigir-se a l’empresa perquè aquestes coses quan desgraciadament succeïsquen,
les famílies puguen quedar degudament compensades, econòmicament, perquè per a
això hi ha assegurances. Després d’altra banda li torne a insistir el mateix que li he dit
en el punt número tres d’aquest ordre del dia al seu company José Luís Chover, i és que
vostès ja estan pressuposant que nosaltres anem a votar-la en contra, el fet que no la
recolzem tampoc volem dir que anem a rebutjar-la per respecte a la família, per respecte
a la família. El nostre posicionament és abstenir-nos, no recolzarem la moció per
respecte a la família i perquè és una situació tràgica, moltes gràcies.”

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament, per 15 vots a favor de PSOE, EU, BLOC i
SP i 7 abstencions PP, ACORDA:

Aprovar la proposició amunt transcrita que es té ací per reproduïda a tots els
efectes.

27   PROPOSICIÓ EU PEL COMPROMÍS DELS AJUNTAMENTS AMB ELS
DRETS HUMANS: EXP. 33/03- M

Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

Llegida la proposició presentada per EU, que diu:
“EXPOSICIÓ DE MOTIUS:
El dia 10 de desembre de 1948 es va aprovar la “Declaració Universal de Drets

Humans”. Des d’aqueix moment se celebra anualment el “Dia dels Drets Humans”.
Esquerra Unida-L’Entesa al seu dia va assumir com a part del seu projecte

polític la seua adhesió per a la defensa dels 12 punts del “Compromís amb els drets
humans per a ajuntaments” que va presentar Amnistia Internacional.

Per això, proposem al Ple de l’Ajuntament de Sagunt que adopte els següents
ACORDS:

PRIMER: Un compromís de combatre el racisme i la xenofòbia en les seues
respectives localitats i comunitats a través de l’elaboració i posada en marxa de plans
locals i autonòmics integrals de lluita contra el racisme i la discriminació a la seua
localitat o comunitat autònoma.

SEGON: Un compromís amb la formació en drets humans de les forces de seguretat
locals i autonòmiques promovent les mesures necessàries perquè aquest personal reba
una formació adequada en matèria de drets humans.

TERCER: Un compromís amb els drets humans dels menors no acompanyats
assegurant que s’adopten les mesures necessàries per a garantir la protecció adequada
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enfront de possibles maltractaments així com perquè no siguen objecte d’expulsions
il·legals o de reagrupacions fictícies ni se’ls torne a situacions on poden ser víctimes de
maltractaments.

QUART: Un compromís amb els drets humans dels immigrants instant al govern,
mitjançant declaracions institucionals, que promoga les mesures necessàries perquè
totes les persones estrangeres tinguen accés a l’assistència lletrada gratuïta.

CINQUÈ: Un compromís per a prevenir, sancionar i eradicar la violència contra la
dona aprovant o promovent legislació autonòmica contra la violència de gènere, posant
en marxa mesures i recursos que brinden protecció efectiva, fins i tot disposicions
especials per a garantir els drets de les dones immigrants i dones rurals.

SISÈ: Un compromís amb l’educació en drets humans de les futures generacions
elaborant i posant en pràctica un pla autonòmic d’educació en drets humans, promovent
l’educació en drets humans com a part fonamental dels plans d’estudi en facultats de
pedagogia i magisteri, i protegint als menors de continguts que fomente violacions de
drets humans en els vídeo jocs.

SETÈ: Un compromís de posar en pràctica les recomanacions del Congrés per a la
identificació o exhumació de persones executades o “desaparegudes” durant la guerra
civil o en els anys posteriors.

VUITÈ: Un compromís amb els drets humans i la cooperació amb el
desenvolupament promovent que les polítiques municipals i autonòmiques en aquest
sentit contemplen com a part fonamental dels drets humans, tant en els plans directors
com en l’aprovació de projectes concrets.

NOVÈ: Un compromís en relació amb el sistema universal de protecció dels drets
humans i la seua vigència, especialment en relació amb el nou Tribunal Penal
Internacional, promovent i aprovant declaracions institucionals o proposicions no de llei
instant al Govern central a assegurar el respecte de la integritat de l’Estatut de Roma en
la transposició d’aquesta norma en la legislació espanyola.

DESÈ: Un compromís per a promoure a les empreses del municipi o comunitat que
mantinguen activitats o relacions econòmiques o comercials amb l’estranger el respecte
i promoció dels drets humans, impulsant iniciatives i mecanismes perquè aquestes
assumisquen una política concreta i auditada de forma independent, especialment en
països on hi ha preocupacions greus de violacions de drets humans.

ONZÈ: Un compromís amb les víctimes de violacions de drets humans i els seus
defensors en tot el món comprometent-se a crear un mecanisme àgil i concret que
permeta al municipi, la comunitat, la diputació o el capítol, actuar ràpidament en casos
de pena de mort, tortura, execució extrajudicial o desaparició forçada.

DOTZÈ: Un compromís amb els drets humans en l’àmbit exterior per part dels
municipis i comunitats comprometent-se a expressar la seua preocupació a les autoritats
estrangeres en cas de viatges o visites a països amb greus violacions dels drets humans
o, en el cas concret del Govern autonòmic, a promoure debats i dictàmens en matèria de
drets humans al si de la Unió Europea, des de la seua representativitat en el Comitè de
les Regions.”

El portaveu del grup EU, Sr. MARTÍN, assenyala: “Bé, el dia 10 de desembre
del 48, bo, si voleu i tot el món té la proposició passem a votar, simplement jo crec que
els punts són molt clars, es recull la declaració.”
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El regidor del grup PP, Sr. MARTÍ, diu: “Bo, sincerament la veritat és que és
una cosa trista que a l’altura de segle a què estem o que hem començat, XXI, hàgem de
plantejar-nos mocions d’aquest tipus, perquè hauríem de tenir tots suficient sentit comú
i coherència com per a poder viure en pau i no haver d’estar contínuament apel·lant a la
violació de drets humans. És una desgràcia igual que ocorre com aquesta setmana vam
veure amb el tema de la violència de gènere, igual que ocorre amb tots els problemes
que té com hem vist avui les persones discapacitades i hem d’unir esforços a recolzar a
tots aquests col·lectius i de traure endavant tots aquells desprotegits, ajudar totes les
persones que volen integrar-se en la nostra societat i per descomptat que igual que com
ha dit el Sr. Borrás, que aquestes mocions ja s’han presentat anteriorment, nosaltres per
descomptat que la votarem a favor perquè és de sentit comú.”

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat,  ACORDA:
Aprovar la proposició dalt transcrita que es té ací per reproduïda a tots els

efectes.

28 PROPOSICIÓ EU SOBRE SALÓ D’ACTES DEL COL·LEGI PÚBLIC
BEGONYA. EXP. 34/03

Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

Llegida la proposició presentada per EU, que diu:
“El desplegament econòmic que va experimentar la comarca saguntina en les

primeres dècades del segle XX. També ens va concedir una situació privilegiada des del
punt de vista de contenidors culturals/teatrals.

La sala d’actes del Col·legi de Begonya és un exemple que ens permetrà una
oferta cultural més àmplia i augmentarà el nostre valor cultural ja que tindrem la història
del teatre pel que fa a contenidors:
TEATRE ROMÀ: Teatre clàssic.
COL·LEGI DE BEGONYA: Teatre a la italiana a la seua caixa escènica, amb tota la
seua infrastructura en fusta: enreixat, orquestra, escenari, etc.
NAU DE SAGUNT: Un espai polivalent per a acollir qualsevol tipus de tendència
escènica.

Açò és un privilegi com a ciutat que no podem malgastar ni deixar passar.
Pensem que la rehabilitació de la sala d’actes del col·legi de Begonya no només seria
(serà) un espai recuperat per al cor i  la reminiscència  d’aquells (molts) dels qui hi vam
estudiar. Sinó sobretot un espai cultural per a la gran demanda que per a assajos i
exhibició té la nostra ciutat. A més aquest espai ens permetrà sens dubte atendre millor i
amb majors possibilitats aquesta demanda. Amb l’avantatge de trobar un teatre amb una
infrastructura tècnica millor que cap altre espai de la ciutat i el valor pedagògic que com
a edifici teatral té. A part de resoldre un situació ja molt llarga en la qual la sala d’actes
del Col·legi de Begonya està en una deixadesa total per part de la indefinició dels
distints estaments públics. Perquè no és una lluita d’aquests per la seua propietat sinó la
seua falta de definició de propietaris la que ens ha portat a la situació actual.

Ens consta que la competència per a intervenir en aquesta sala d’actes és de la
Conselleria d’Educació, per tal com l’Arquebisbat només té competències (com consta
en el registre de la propietat) respecte de la capella, amb una superfície útil de 430 m2.
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Per tot això, es proposa l’adopció dels següents:
ACORDS:

PRIMER: Sol·licitar una reunió urgent amb el director general d’Infrastructures
de la Conselleria d’Educació, Cultura i Esport, amb el motiu de manifestar la nostra
preocupació per la no intervenció a la sala d’actes del col·legi públic Begonya. Reunió a
què assistirien junt amb la representació municipal els col·lectius socials afectats.

SEGON: Exigir a la Conselleria d’Educació la immediata adequació de
l’esmentada sala d’actes.

TERCER: Que les obres d’adequació de la sala d’actes del col·legi públic de
Begonya es realitzen al mateix temps que les obres de construcció d’aquest col·legi, a fi
de no perjudicar el normal funcionament del centre educatiu una vegada estiga obert.”

El regidor del grup EU, Sr. ESTAL, exposa. “Bo, en primer lloc demanar
disculpes en un sentit, és a dir, no és una moció només d’Esquerra Unida, la intenció era
que fóra una moció de tot l’equip de govern, el que passa és que per la pressa de temps
en què es va fer en aquell moment, i supose que al final més que moció hauria d’anar en
l’ordre del dia i supose que tots els partits estaríeu en aqueix sentit, el que passa és que
tots sabeu..., exactament, jo reconec i faig la pressa en aqueix sentit i ningú ha volgut i
m’alegre que fins i tot no estiguen els mitjans, no estiga la televisió, en aqueix sentit
perquè vegen que no és una moció summament escabronida sinó que és un tema que
tots els partits polítics que estem ací supose que l’abonarem, el que passa és que com
que van estar els esbrinaments calia presentar-lo perquè em donàreu, si no autorització,
sí que per a poder seguir en la línia que s’està seguint de treball i que tots fórem en
aqueixa mateixa línia de treball i per això s’ha presentat. La moció la teniu ací, els
acords els dic: Primer sol·licitar una reunió urgent amb el director general
d’Infraestructures de la Conselleria d’Educació Cultura i Esports, amb el motiu de
manifestar la nostra preocupació per la no intervenció al Saló d’Actes del Col·legi
Públic Begonya, reunió a què assistirien junt amb la representació municipal, els
col·lectius socials afectats. Exigir a la Conselleria d’Educació la immediata adequació
del referit Saló d’Actes i que les obres d’adequació del Saló d’Actes del CP de Begonya
es realitzen al mateix temps que està portant a terme les obres de construcció del dit
col·legi amb l’objecte de no perjudicar el normal funcionament del centre educatiu una
vegada estiga obert. Aqueixa és la idea, corrien rumors i havíem estat parlant en aqueix
sentit que pareix que s’anava a fer a la mateixa vegada, després la Conselleria de
Cultura van dir i van comentar clarament que no estava ací la línia, s’anava a actuar, i
llavors el que s’ha demanat, una vegada que s’han fet els esbrinaments i és el que es
demanava ací, és que es comence a complir tot el que volem i que crec que ve en
benefici de tota la nostra localitat, de recuperar aqueix Saló d’Actes del Col·legi Públic
de Begonya, moltes gràcies.”

El portaveu del grup PP, Sr. BORRÁS, indica: “Parlen a vegades de
l’oportunisme de les mocions, indubtablement aquesta no és oportuna perquè porta
temps l’assumpte, i efectivament a tots, a mi recentment, per informació que no s’estava
fent allí res, també per inquietud d’un mitjà de comunicació, vaig tractar d’indagar a
veure el que ocorre i jo entenc que sí que s’han mogut vostès arran d’això. Molt bon
testimoni pot ser el Sr. Martí d’allò que s’ha ocorregut amb açò. Jo parle amb el Sr.
Nebot, on està aquest projecte, ell des de la Fundació Municipal de Cultura no sé si va
fer un encàrrec formal o no des de l’Ajuntament per descomptat no, sí que ho vam
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comentar en l’equip de govern llavors i vam donar per fet que es presentava en
Conselleria. Bé, en el temps sembla que no era així, jo parle amb la Conselleria, parle
amb diverses direccions generals i no vull caure en l’error de l’altre dia, del Ple passat,
Sr. Estal, si n’eren quatre, si n’eren cinc, si n’era una. Eren quatre direccions generals
les que tenien la competència en aqueixa matèria i no cinc. En aquesta ocasió ocorre
igual, però com anem al que ens interessa, efectivament vostè ha esbrinat quelcom, si és
que l’han fet a través del registre de la propietat, que a mi em consta perquè tenia en les
meues mans i vaig tenir en les meues mans llavors el conveni d’Alts Forns del
Mediterrani amb la Conselleria d’Educació i amb l’Arquebisbat pel que se cessaven els
béns del Col·legi Públic de Begonya, l’església i el Saló. I ací és on ha comès la
Conselleria, al meu entendre, un error. Va confondre el que és el Saló de l’església on
celebren la catequesi, mirant d’enfront de l’altar a la dreta, amb el Saló cultural que hi
ha davall. I de fet hi ha una memòria que va redactar el Sr. Nebot, que no està
actualitzada i jo em vaig posar en contacte amb ell fa uns vint dies, li vaig demanar
còpia d’aqueixa memòria perquè el Sr. Amor em va dir que me la facilitaria i fins al dia
d’avui no me l’ha facilitat, que ell tenia una còpia, dic perquè porta-me-la i me la
fotocopie. Total que quan parle amb el Sr. Nebot com que se la demane actualitzada, els
valors, per a saber el muntant econòmic del que estàvem parlant, entre aqueixes
discussions amb la Conselleria, el que si Arminio de la Politècnica ho ha d’actualitzar,
que si no, que si entregaran a l’Ajuntament una còpia perquè vol fer-ho oficial, home, si
no tens un encàrrec oficial i t’ho he demanat jo, a mi me l’entregues i després fas el que
et done la gana perquè jo ja porte un camí i és testimoni el mitjà de comunicació que
potser és el mateix que els ha posat la pista a vostès. Sense més interès ni donar-li
publicitat sinó per resoldre un problema i col·laborar una vegada més. Per part del grup
popular ens dóna igual estar ací que ací, aquest és el nostre poble i si podem ajudar
ajudem. Si volen vostès seguir passant de nosaltres no es preocupen potser se’n va i
s’avança més lent el cas és que la memòria està sense actualitzar, la que van presentar
ací a l’Ajuntament estava el Sr. Martín quan vaig demanar jo la còpia i em vaig enutjar
amb la funcionària, diu és que ara ho està veient el Sr. Martín el projecte, la memòria i
tota la resta, dic ja ens traurem una fotocòpia quan s’acabe. Bé, el tema és, li donaré
pistes perquè en la Conselleria s’han fet les gestions en les direccions generals
convenients i amb el sotssecretari corresponent però la rehabilitació del col·legi l’està
portant CIECSA i és distint, els procediments i els camins. Nosaltres podem estar
pràcticament d’acord en tot però no entenem de veritat, no entenem que a la reunió
assistisquen també junt amb la representació municipal els col·lectius socials afectats,
nosaltres de veritat seguim sense entendre aquesta sèrie de coses perquè crec que és
responsabilitat de vostès el mateix que en passat va ser la nostra i que donàvem per fet
que açò estava inclòs, així que ens oferim a col·laborar i si ens necessiten estem
disposats, que no, doncs és problema de vostès i els desitgem èxits, cada u farem el
nostre camí, si no.”

El regidor del grup EU, Sr. ESTAL, manifesta: “Jo acabaré recollint el guant, és
a dir, a mi m’agradaria que no sols en aquest tema sinó en tots els temes que siguen pel
bé, per l’interès general estiguérem col·laborant braç a braç uns amb altres, significaria
que aquest Ple, en aquest Ajuntament estem treballant tots pel bé del ciutadà i no pel
vot, això el primer. Segon, m’alegra molt que tinguera una sèrie de pistes, a mi ningú
em va donar cap pista, simplement bote i em pose a treballar quan clarament, no un
mitjà de comunicació sinó quan clarament veig la possibilitat que tal vegada el Saló
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d’Actes del Col·legi Públic de Begonya siga completament d’educació, que és l’àrea a
la qual jo estic representant i estic treballant per a ella. Immediatament em pose a
treballar i a mirar, hi he estat tres vegades, per no dir-ne quatre, tres vegades i els tècnics
d’aquesta casa en registre, i tinc fotocòpies de tots els registres de com està cada una de
les coses amb els metres quadrats que són la investigació que supose que, en aqueixa
línia, que seguia. Està el de Nebot, que com molt bé ha dit el Sr. Borrás està i no està, en
el sentit que és una cosa verbal, que sí que m’agradaria a mi també tenir aqueixa sèrie
de coses per a anar de cara a on anem en aqueix sentit, i torne a reiterar, és a dir,
necessitem la col·laboració de tots els partits, agraïsc la seua col·laboració, espere tenir-
la junt amb mi en aqueix aspecte per a recuperar una cosa molt emblemàtica dins de la
nostra localitat com és el Saló d’Actes, moltes gràcies.”

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:
Aprovar la proposició amunt transcrita que es té ací per reproduïda a tots els

efectes.

29 PROPOSICIÓ BLOC-EV SOBRE VINT ANIVERSARI DE LA LLEI
D’ÚS I ENSENYAMENT DEL VALENCIÀ. EXP. 35/03- M

Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

Llegida la proposició presentada per BLOC-EV, que diu:
“EXPOSICIÓ DE MOTIUS
El valencià és la llengua històrica i pròpia del poble valencià, del qual

constitueix el senyal d’identitat més visible. El valencià té un passat esplendorós, que ha
donat a la història joies lingüístiques i literàries conegudes per tots. Però per motius
aliens a la voluntat del nostre poble, durant molts anys l’ús oficial i escrit del valencià es
va veure desprestigiat, i la llengua, apartada dels usos públics, es mantingué viva quasi
exclusivament per la fidelitat del poble que la parla.

Amb l’aprovació de la Constitució espanyola de 1978, de la qual enguany
commemorem el 25é aniversari, i de l’Estatut d’Autonomia els valencians
aconseguírem, després de 300 anys de relegació política i cultural, recuperar les
llibertats i l’autogovern. L’Estatut d’Autonomia establí que els dos idiomes oficials de
la Comunitat Valenciana eren el castellà i el valencià, i que la Generalitat havia de
garantir l’ús normal i oficial de les dues llengües.

Fou per això que, a proposta del Govern valencià, el 18 de novembre de 1983 les
Corts Valencianes aprovaren a Alacant, sense cap vot en contra, la Llei d’Ús i
Ensenyament del Valencià (LUEV), amb el propòsit de tractar de solucionar la relació
de desigualtat històrica que hi havia al nostre territori entre el valencià i el castellà. La
Llei començà a ser efectiva a partir del 2 de desembre d’aquell any, l’endemà de ser
publicada en el DOGV.

Des d’aleshores, la LUEV ha estat una eina d’integració i de normalització
eficaç reconeguda per tota la societat valenciana. De fet, és l’única Llei estatal i
autonòmica que no ha sigut modificada en 20 anys, i la seua vigència actual tampoc no
és qüestionada per cap grup polític ni social.

La LUEV ha possibilitat que la situació diglòssica en què el 1983 estava
immersa la major part de la població valenciana anara superant-se a poc a poc; i, gràcies
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a ella, hui, a totes les escoles valencianes s’estudia el valencià o en valencià, la llengua
ha aconseguit presència als mitjans de comunicació, i la major part de la ciutadania
entén, llig i fins i tot escriu en la seua llengua pròpia. A través de la LUEV s’ha
aconseguit el grau d’alfabetització en valencià més alt de tota la història del nostre
poble.

En el cas concret de Sagunt, les repercussions de la LUEV i del procés de
normalització que l’acompanyà han sigut evidents, tot i que cal continuar treballant:
actualment, estudien en programes d’immersió lingüística el 47% d’alumnes d’Infantil,
el 41,76% de Primària; per una altra banda, el 18,76% dels alumnes de Secundària i el
9,8% de Batxillerat s’eduquen en programes d’ensenyament en valencià; la resta,
assisteixen a programes d’incorporació progressiva. A més, des de l’inici de la
democràcia, l’Ajuntament ha impulsat l’ús social de la llengua, amb realitats
consolidades com ara el Gabinet de Promoció del Valencià (1997), les campanyes
d’alfabetització i la convocatòria dels Premis Literaris “Ciutat de Sagunt”, que enguany
han arribat a la VI edició. En aquest sentit, la LUEV ha estat un dels motors
fonamentals per a la integració social i cultural de totes les persones que viuen i
treballen al municipi de Sagunt, siga quin siga el seu origen.

Per això, ara que s’acompleix el 20é aniversari de la Llei 4/1983, de 23 de
novembre, d’Ús i Ensenyament del Valencià de la Generalitat Valenciana, l’Equip de
Govern de l’Ajuntament de Sagunt presenta al Ple la següent
Proposta d’acord:

PRIMER: Impulsar des de l’Ajuntament de Sagunt les mesures que asseguren
l’ús normal i oficial en tots els àmbits del valencià, llengua pròpia i històrica de la
nostra ciutat i de la Comunitat Valenciana, en compliment de la LUEV.

SEGON: Sol·licitar a la Generalitat Valenciana que potencie el procés
normalitzador iniciat per la LUEV en 1983.

TERCER: Traslladar a la Generalitat Valenciana i a les Corts Valencianes el
present acord, i encoratjar-los perquè facen d’aquesta commemoració una fita que
garantisca el futur de la nostra llengua.”

El portaveu del grup el Bloc, Sr. CIVERA, assenyala: “Bé, no vaig a estendre’m
massa, simplement recordar-los, perquè ho haureu llegit, m’imagine, no estic segur
perquè ací molts quan veuen una cosa que està escrita en valencià, diuen, eh..., bo. Bo,
es tracta que estem el dia 23 exactament em sembla que era, es complia el 25 aniversari,
l’any 1978, de la LUEV, la LUEV és la Llei d’Ús i Normalització del Valencià, és la
Llei que desenvolupa o que preveu, és la Llei Bàsica que permetrà als valencians que la
nostra llengua, la llengua històrica d’aquest país puga anar cap a un procés d’ús i
normalització. A ningú se li escapa que aquesta Llei no s’ha complit, a ningú se li ha
d’escapar però a ningú se li ha de negar la voluntat que es complisca i que mirem la
forma que a poc a poc aqueixa Llei siga útil i siga el marc, si s’ha de reformar que es
reforme, evidentment, però de moment és l’única Llei d’Ús i Normalització que no s’ha
tocat de l’Estat, d’aquestes característiques, també ho exposa. Com deia tot el món sap
que no s’ha complit, que no es compleix la Llei i que no es compleix en contra de la
normalització, és a dir no s’estan fent les coses perquè es normalitze però sí que és un
instrument que pot fins i tot inspirar-nos perquè a poc a poc aconseguim caminar cap
aqueix objectiu. Hi ha un paràgraf que sí que volguera destacar, que és el que la LUEV
ha fet que els col·legis, i en això permetre’m que llance una alabança, que jo un poc, a
l’escola pública, sobretot a la primària, que és la que evidentment ha caminat de veritat
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cap aqueixa situació de més normalitat. En les dades del nostre poble l’ensenyament
infantil està a un nivell d’un 47%, a un 41% en primària, però fixeu-vos per exemple
que en secundària ja passa a un 18,76% i a un 9,8% de batxillerat. No es compleix la
Llei, la Llei no es compleix però ha de complir l’objectiu per al qual es va fer, jo espere
que tots la voteu afirmativament perquè del que es tracta és d’impulsar des de
l’Ajuntament de Sagunt les mesura que asseguren l’ús normal i oficial de tots els àmbits
de valencià, llengua pròpia i històrica de la nostra ciutat i de la Comunitat Valenciana.
Dos, sol·licitar a la Generalitat Valenciana que potencie el procés normalitzador iniciat
per la LUEV i després traslladar a la Generalitat Valenciana, a les Corts Valencianes el
present acord per a animar-los que aqueixa Llei, aqueix objectiu, aqueix instrument
legal facilite caminar cap aqueix objectiu.”

El regidor del grup SP, Sr. GOIG, diu: “Molt bona vesprada una altra vegada a
tots, jo volguera dir en principi que des d’Iniciativa del Port nosaltres no volem entrar
en el debat lingüístic a nivell de Comunitat Valenciana, ens sembla que no és el nostre
tema i nosaltres ho tenim claríssim. El que sí que volíem és presentar una esmena, una
xicoteteta esmena, és a dir, quan diu el paràgraf: La llengua pròpia històrica de la nostra
ciutat, que per favor s’incloguera una de les llengües pròpies i històriques de la nostra
ciutat. Nosaltres no tindríem cap inconvenient a votar a favor, de totes maneres
nosaltres tampoc votarem en contra si no es produeix aquesta esmena, ens abstindrem,
gràcies. L’esmena, perquè m’ho pregunten una altra vegada, és que per favor es pose:
Una de les llengües pròpies i històriques de la nostra ciutat, nosaltres creiem que hi ha
un nucli molt important, que és el del Port, en què històricament s’ha parlat el castellà,
jo no vull entrar en el debat de per què s’ha parlat el castellà o no, és perquè és un nucli
principalment d’immigrants i jo crec que formen part de la història del municipi,
almenys fins ara i pense que no estem demanant cap..., de totes maneres ja li ho dic als
dos regidors del Bloc, nosaltres no votarem en contra encara que no s’aprove la nostra
esmena, sí que el que farem és abstenir-nos, gràcies.”

La regidora del grup EU, Sra. VILALTA, exposa: “Jo simplement per a
commemorar aquest 20 aniversari i com diuen cal escoltar els poetes, llegiré un poema
de Joan Maragall, Oda a Espanya. Escolta, Espanya, la veu d’un fill que et parla en
llengua no castellana, parle en la llengua que m’ha donat la terra aspra, amb aquesta
llengua pocs t’han parlant, amb l’altra massa. T’han parlat massa dels saguntins i dels
que per la pàtria moren, les teues glòries i els teus records. Records i glòries, només de
morts, has viscut trista. Jo vull parlar-te d’una altra manera, per què vessar la sang
inútil, dins de les venes, vida és la sang, vida pels d’ara i pels que vindran, vessada és
morta. Massa pensaves en tot l’honor i massa poc en el teu viure. Tràgica deies han
mort els fills, et satisfeies d’honres mortals i eren les teues festes els funerals. Oh, trista
Espanya, on estàs Espanya?, no et veig en cap lloc, no sents la meua veu atronadora?,
no entens aquesta llengua que et parle entre perills? Has desaprès d’entendre els teus
fills, adéu, Espanya.”

El regidor del grup PP, Sr. SERRANO, assenyala: “Bona vesprada, encara que
no estem d’acord, Sr. Civera, en tota la part expositiva, en la totalitat de la part
expositiva perquè creiem que hi ha coses que podríem debatre, en fi, crec que no és
tampoc..., com que no és el motiu de l’acord, sobre la proposta sí que estem d’acord. Jo
crec que a aquestes altures ja no ens fa falta, Sr. Civera, que li diga que el Grup Popular



98

recolzarà aquesta proposta i li dic que no cal recordar-ho perquè vostè sap perfectament
que el nostre grup municipal i el nostre partit està per la promoció de la nostra llengua i
de la seua utilització en l’ús corrent i també dins de l’administració. I com que pensem
que la llengua no és patrimoni exclusiu de ningú, és patrimoni de tots els valencians
perquè així ho entenem nosaltres, estaríem disposats a firmar aqueixa proposta perquè
com que vostè ens ha brindat l’oportunitat, ja li dic que el nostre suport va més enllà
fins i tot de votar a favor. Vostè sap que una mostra d’aqueixa col·laboració, estem fent
dins de l’Ajuntament, el nostre grup municipal està fent una bona labor, crec, per
completar el reglament lingüístic d’aquesta casa, així com l’aparició d’un decàleg fet
per la Generalitat Valenciana, presidida pel nostre president Francisco Camps. Un
decàleg que anima i recomana a les administracions públiques valencianes, de
comunicar-se en les seues relacions corrents entre les distintes institucions públiques
utilitzant la nostra llengua, per tant nosaltres he de dir que estaríem d’acord a votar a
favor també l’esmena que proposa Segregació del Port perquè crec que no és excloent
sinó que és molt sensata, moltes gràcies.”

El regidor del grup el Bloc, Sr. CIVERA, diu: “Es tracta efectivament, aquesta
moció no sé per què, perquè jo ja quan se la vaig presentar al secretari li vaig dir que era
de l’equip de govern, no sé per què figura en l’ordre del dia com del Bloc, però en
realitat ni a l’encapçalament ni en cap moment es diu res del Bloc. És de tot l’equip de
govern i ara a més del PP, amb la qual cosa jo ho agraïsc, així com als altres grups si
volgueren firmar-la perquè jo crec que està redactada precisament amb moltíssima
moderació perquè tot el món puga acceptar-la, es parla, però, i ara em dirigisc un poc
per a respondre a això vostre, diu: el valencià és la llengua històrica i pròpia del poble
valencià. Efectivament estem parlant del valencià, valencià s’anomena perquè és de
València, si no s’anomenaria d’una altra forma, la llengua històrica d’aquesta
Comunitat és el valencià, una altra cosa és la llengua oficial. Les llengües oficials són
dues, el castellà i el valencià, però la llengua històrica, la nostra, la llengua d’ací és el
valencià, és la llengua que és la llengua minoritzada, la llengua que no s’ha potenciat, la
llengua que està perdent-se, és la part del patrimoni més important que tenim els
valencians i que si no la defensem nosaltres no la defensarà ningú. Possiblement uns li
posem més energia, més ímpetu, més ganes, més fe, més el que vulguem i altres menys,
però jo crec que hauríem de coincidir tots, tots i ja som quatre grups al consistori, que
estem per donar-li més velocitat o estar pel tema. Jo crec que és el moment que pugem a
aquest carro, que és un carro efectivament de tots, la llengua, igual que les ruïnes, però
les ruïnes o el patrimoni industrial, és a dir, el patrimoni o és tots o no és de ningú i jo
crec que és de tots i no és del Bloc, el Bloc és que considera que aqueix és un senyal
d’identitat important d’aquest poble i que posem, si voleu, més llenya o més carn al
rostidor, però la llengua és de tots i si no és de tots no és de ningú, igual que el
patrimoni, exactament igual, si nosaltres no aconseguim salvar el patrimoni material, en
la llengua el patrimoni material, ens el carregarem però haurem sigut nosaltres els que
ens l’haurem carregat, per tant es tracta d’una proposta que fa falta que molta gent es
puge al carro o que tire del carro perquè totes les mans seran poques per a salvar el
màxim que puguem, espere que voten i moltes gràcies.”

En el debat, el grup municipal SP presenta una esmena de modificació del punt
primer de la part dispositiva en el següent sentit: On diu “...del valencià, llengua pròpia i
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històrica de la nostra ciutat....”, donar nova redacció del següent tenor: “...del valencià,
una de les llengües pròpies i històriques de la nostra ciutat...”.

Esmena que, sotmesa a votació, és rebutjada per 9 vots a favor de PP i SP i 13
vots en contra de PSOE, EU i BLOC.

Per tot això, després del debat, el Ple de l’Ajuntament, per 20 vots a favor de
PSOE, EU, BLOC i PP i 2 abstencions de SP, ACORDA:

Aprovar la proposició amunt transcrita que es té ací per reproduïda a tots els
efectes.

30 DESIGNACIÓ REPRESENTANTS DE L’AJUNTAMENT ALS
CONSELLS ESCOLARS DELS CENTRES DOCENTS PÚBLICS. EXP.  505/03

Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 91.4 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat, es declara la urgència de l’assumpte i procedir-ne al debat.

Vista la Resolució d’1 d’octubre de 2001, de la sotssecretaria de la Conselleria
de Cultura i Educació, sobre eleccions a consells escolars de centres docents no
universitaris sostinguts amb fons públics de la Comunitat Valenciana.

Considerant l’Ordre de 10 d’octubre de 1997, de la Conselleria de Cultura,
Educació i Ciència, per la qual es regula l’elecció dels consells escolars dels centres
públics docents no universitaris.

Considerant la disposició novena, apartat 1, de l’esmentada Ordre, on
textualment diu: “La junta electoral de cada centre sol·licitarà de l’Ajuntament del terme
municipal on radique el centre, la designació del regidor o regidora o representant de
l’Ajuntament que haja de formar part del consell escolar”.

Per tot això, de conformitat amb la proposta del regidor-delegat d’Ensenyament,
el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:

Centres
Nom del representant

CEE SANT CRISTÒFOL Alfredo Pérez Cardo
CONSERVATORI DE MÚSICA Vicent Gil Asensio
EPA Toribio León Hervás
CP AUSIÀS MARCH Manuel Blasco Lara
CP BALADRE Fernando López Egea
CP CERVANTES Juan Carlos Sánchez Vicente
CP CRONISTA CHABRET Manuel Civera i Gómez
CP JOSÉ ROMEU Ramón Adobes Sanmillán
CP MEDITERRANI Mª Cruz Martínez Domingo
CP MESTRE TARRAZONA Francisco Adán Castaño
CP NTRA. SRA. DE BEGONYA Lorenzo Peláez Ruiz
CP PINAETA Ximo Estal Lizondo
CP TIERNO GALVÁN Mª Pilar Fernández Chirivella
CP V. I  J. RODRIGO Francisco Aguilar Gil
CP VILAMAR Mª Lourdes Fernández Vázquez
CP VILLAR PALASÍ Fina Chover Lara



100

ESCOLA INFANTIL BALADRE José Carlos Martín Giner
ESCOLA OFICIAL D’IDIOMES Mª Pilar Vergel Aliaga
IES CAMP DE MORVEDRE Ramón Sáez Martínez
IES CLOT DEL MORO Francesc Fernández Carrasco
IES EDUARDO MERELLO Manuel Gallart de la Torre
IES JORGE JUAN Manuel Esparza Ripoll
IES MARIA MOLINER Benito Maestro Picó
SECCIÓ IES CLOT DEL MORO Rafael Chordá Gamón

31 RECTIFICACIÓ ERRORS ESTATUTS CONSORCI PER A FOMENT
ECONÒMIC DEL CAMP DE MORVEDRE

Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 91.4 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat, es declara la urgència de l’assumpte i procedir-ne al debat.

Havent aprovat inicialment la constitució i Estatuts del Consorci per al Foment
Econòmic del Camp de Morvedre (COFECAM), mitjançant acord de Ple de l’Excm.
Ajuntament de Sagunt adoptat en sessió ordinària que tingué lloc el dia 23 de març de
2002, posteriorment modificat per acord del mateix òrgan en sessió celebrada el dia 28
de novembre de 2002, aquests van ser ratificats per totes les entitats i administracions
públiques i privades constituents d’aquest Consorci.

Aquests estatuts han estat sotmesos al tràmit d’informació pública i audiència als
interessats per termini de 30 dies; l’inici d’aquest tràmit s’ha publicar en el Butlletí
Oficial de la Província de València núm. 198 de data 21 d’agost de 2003.

Transcorregut el termini previst, no s’han produït reclamacions ni suggeriments
a l’esmentat text, per la qual cosa d’acord amb el que preveu l’art. 49 de la Llei 7/1985,
de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local en la seua redacció donada per la
Llei 11/1999, de 21 d’abril, de modificació de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora
de les Bases del Règim Local, es pot entendre definitivament adoptat l’acord
d’aprovació d’Estatuts.

No obstant això, els serveis tècnics municipals han detectat un error material en
la transcripció dels Estatuts del Consorci per al Foment Econòmic del Camp de
Morvedre (COFECAM) que convé esmenar prèviament a la seua publicació definitiva.
Aquesta rectificació es realitza a l’empara del que preveu l’art. 105.2 de la Llei 30/1992,
de 26 de novembre, de Règim Jurídic de les Administracions Públiques i del
Procediment Administratiu Comú en la seua redacció donada per la Llei 4/1999, de 13
de gener, de Modificació de la Llei 30/92, de 26 de novembre, de Règim Jurídic de les
Administracions Públiques i del Procediment Administratiu Comú.

Així, l’article 11 dels Estatuts de l’esmentat Consorci, en el seu apartat 2 final
diu: “... i un de la Fundació Universitat-Empresa de València”. I ha de dir: “... i un de la
Universitat de València (Estudi General).”

Amb tot, en base als següents Fonaments de Dret:
Llei 30/1992, de 26 de novembre, de Règim Jurídic de les Administracions Públiques i
del Procediment Administratiu Comú en la seua redacció donada per la Llei 4/1999, de
13 de gener, de Modificació de la Llei 30/92, de 26 de novembre, de Règim Jurídic de
les Administracions Públiques i del Procediment Administratiu Comú. Llei 7/1985, de 2
d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local en la seua redacció donada per la Llei



101

11/1999, de 21 d’abril, de modificació de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les
Bases del Règim Local.

Per tot això, de conformitat amb el dictamen de la Comissió Informativa
Permanent d’Activitats Industrials i Comercials, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat,
ACORDA:

Corregir l’error material detectat en els Estatuts del Consorci per al Foment
Econòmic del Camp de Morvedre (COFECAM), segons el següent detall:

L’article 11 dels Estatuts de l’esmentat Consorci, en el seu apartat 2 final diu:
“... i un de la Fundació Universitat-Empresa de València.”

I ha de dir: “... i un de la Universitat de València (Estudi General).”

32 PROPOSICIÓ GRUPS POLÍTICS SOBRE REQUERINT EL
COMPROMÍS I CONSTRUINT EL NOU CENTRE DE SALUT. EXP. 36/03-M

Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 91.4 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat, es declara la urgència de l’assumpte i procedir-ne al debat.

Llegida la moció presentada pels grups municipals de PSPV-PSOE; Esquerra
Unida, Bloc, Segregació del Port, Centristes de Sagunt i Port i Partit Popular, que diu:

“El dia 29 de novembre del 2001, el Ple d’aquesta corporació municipal, en
sessió ordinària, va adoptar per unanimitat un acord la literalitat del qual és:

“L’Ajuntament de Sagunt insta als organismes responsables de l’assistència
sanitària de la Generalitat Valenciana a:

1r. Que reculla les inquietuds de sindicats, partits polítics, societats científiques,
organitzacions mèdiques col·legials a què posen en marxa les mesures necessàries per a
la millora de la qualitat assistencial de l’atenció primària.

2n. Sol·licitar la creació d’un nou Centre de Salut al Port de Sagunt amb la
dotació corresponent a càrrec dels pressupostos de la Generalitat Valenciana el més
prompte possible atenent a l’estudi de descentralització i adequació segons concentració
demogràfica de la població i els isonasses (temps i distància) d’aquesta població amb
respecte a l’actual Centre de Salut”.

Per tal com han transcorregut dos anys, que l’Ajuntament al seu dia va procedir
a cedir a la Generalitat una parcel·la on hauria d’ubicar-se el nou centre, que es va fer
públic al febrer del 2002 el compromís del conseller de Sanitat en el sentit d’escometre
les obres, que va arribar a pressupostar-se per una suma de 2.414.370 € en dues
anualitats (2003-2004) i, no obstant això, no sols no s’ha iniciat la construcció sinó que
no s’ha consignat cap partida en els pressupostos de la Generalitat per al  2004.

Per tal com la necessitat de millorar la qualitat assistencial de l’atenció primària
segueix sent peremptòria.

Proposem l’adopció del següent ACORD:
PRIMER: L’Ajuntament de Sagunt requerirà de la Conselleria de Sanitat que

sense més dilació complisca el compromís contret i procedisca a la construcció del nou
Centre de Salut.

SEGON: Traslladarà als grups parlamentaris presents en les Corts Valencianes
els successius acords adoptats i els instarà que en el tràmit parlamentari dels
pressupostos introduïsquen les esmenes necessàries per a garantir que l’inici de la
construcció del nou Centre de Salut es produïsca en 2004.”
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Per tot això, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:
Aprovar la proposició dalt transcrita que es té ací per reproduïda a tots els

efectes.

PRECS I PREGUNTES

La regidora del grup PSOE, Sra. CAMPAYO, diu: “Bona vesprada, contestaré
les preguntes que es van fer en el Ple anterior per la Sra. Murciano, el Sr. Alfredo
Castelló i la Sra. Contreras, a més faré trasllat de l’acord pres en l’últim Consell
Econòmic Social respecte a la proposició que es va fer i es va aprovar ací en aquest Ple
que va ser la proposició de Segregació Portenya. Sra. Murciano, des de la delegació de
turisme estem treballant per a constituir un òrgan gestor que desenvolupe i impulse el
pla de dinamització turística de Sagunt. Per a això en aquests moments s’estan
mantenint converses i reunions amb l’Agència Valenciana de Turisme i amb
l’Associació de Turisme a fi de formalitzar aquest òrgan. La veritat és que hi ha
possibilitats, moltes, entre elles estem contemplant la possibilitat, un patronat com a
organisme autònom local, un consorci, un conveni de col·laboració, però estem
estudiant i sí que li avançaré que possiblement ens decidim per constituir finalment una
comissió mixta composta a tres parts, Ajuntament, Agència Valenciana de Turisme i
l’Associació de Turisme de Sagunt. Seria una comissió mixta amb un conveni de
col·laboració i actualment, en els pròxims dies, negociarem què aporta cada una de les
parts. Entenem que el conveni de col·laboració seria el més ràpid, viable, a més
compleix amb el propòsit i el fi seria que culmine en la pròxima fira de turisme que serà
al gener de l’any que ve, amb el fi també de poder començar l’any amb un programa
d’actuacions concretes que desenvolupen i impulsen aquest pla. Per a contestar al Sr.
Castelló, he hagut de sol·licitar la transcripció de precs i preguntes de l’anterior Ple,
perquè la veritat és que no em vaig aclarir molt, no sabia si eren precs, preguntes, el que
sí que em va quedar clar és que cada dues frases anomenava Consell Econòmic i Social,
Consell Econòmic i Social..., llavors, bo, sembla, Sr. Castelló, com si de sobte
descobrira que hi ha el Consell Econòmic i Social, després de sis anys. Home, que ho
acabe de descobrir el Sr. Serrano, que no sàpiga el que és, el Sr. Serrano, el Consell
Econòmic i Social, que no sàpiga el que és..., com funciona, el que s’ha fet o més
prompte el que no s’ha fet en anys anteriors, ho puc entendre, però vostè, Sr. Castelló.
Diu vostè en la seua intervenció: en el Ple del mes de setembre, diu vostè, ho dic perquè
la transcripció la vaig haver de demanar perquè no m’aclaria molt bé amb la pregunta,
diu, en el Ple del mes de setembre el company Juan Serrano, a la delegada de l’àrea li va
comentar la possibilitat que aquell hospital veterinari que volia fer-se a través de
promoció econòmica, donar-li la qualificació perquè després la Conselleria poguera
donar subvencions. Se li va criticar el fet que no passara pel Consell Econòmic i Social.
Mire, Sr. Castelló, no és funció del departament de promoció econòmica fer hospitals
veterinaris ni un altre tipus d’hospitals, és funció, i sí que és funció d’aquest
departament i li aclarisc que dins del departament una de les funcions és assessorar
qualsevol ciutadà o ciutadana emprenedors que acudisquen a assessorar-se sobre la
creació d’empreses. Per cert, vull dir-li que la Conselleria ha donat la qualificació d’I +
E a l’empresa, als joves aquests que anteriorment vostè criticava, que no havíem passat
pel Consell i per això van votar en contra o no sé si es van abstenir, però no van votar a
favor, els ha donat la qualificació i els donaran la subvenció. Gràcies al suport del Ple, i
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l’agraïment és per a aquest equip de govern, per a Segregació Portenya i el Partit
Centrista que sí que el van aprovar i vostès no el van aprovar perquè no havia passat pel
Consell Econòmic Social, que no té cap sentit, bé, era pur tràmit després d’una
normativa, era pur tràmit, Sr. Castelló, informe’s bé. I també els dic, a més els dic cada
vegada que un ciutadà i una ciutadana acudisquen a assessorar-se per a crear una
empresa als serveis del departament de promoció econòmica, hem de passar-lo pel
Consell Econòmic i Social, vostès creuen que ha de passar pel Consell Econòmic i
Social?, lògicament no, i així ho entén el mateix Consell Econòmic i Social. A
continuació diu: posteriorment en un rebot ràpid, fins i tot se li va sentir a la delegada
dir en el Consell Econòmic i Social, no sabia que vostès estaven allí, que les decisions
d’aquest Consell serien vinculants, coses que esperem que ens conte ací en el Ple i no
simplement es queden al fòrum del Consell. Sr. Castelló, li he d’aclarir a vostè termes
jurídics?, hauria de saber que el Consell no decideix, sinó que informa, i que
jurídicament, evidentment no és vinculant però sí que pot ser vinculant en la pràctica i
aqueix va ser el meu compromís, que en temes rellevants on el Consell informe, no
caiga en el buit com ha caigut anys anteriors, sinó que es trasllade i que hi haja una
vinculació amb aquesta corporació a través de la seua presidència. A continuació el Sr.
Castelló en la seua intervenció, en una de les seues múltiples facetes professionals, fa un
diagnòstic mèdic i em diu que tinc un estat febril, jo crec que li semblaria a ell, a mi
també em sembla que tenen una espècie de neurosi obsessiva amb el Consell Econòmic
i Social, i dic açò perquè torna a insistir una altra vegada en el Consell Econòmic i
Social i que em diu per què no vaig sotmetre a coneixement del Consell l’impost
d’activitats econòmiques. Mire, en cinc mesos s’han fet quatre sessions del Consell
Econòmic i Social, dos d’ordinaris, un d’extraordinari i un com a grup de treball, en
cinc mesos. Jo li diria també al Sr. Castelló i al Sr. Serrano que miren a veure quants
consells s’han fet anteriorment. I en cap d’aquestes quatre sessions que hem tingut, en
cap moment s’han pronunciat respecte d’això, jo no sé realment quan el Sr. Serrano es
fa portaveu dels agents socials dient ací que no s’ha passat açò i allò altre. Jo els
assegure que en cap consell ningú s’ha pronunciat respecte d’això perquè entenen
perfectament que en el cas de l’impost d’activitats econòmiques, que en un consell hi
haurà un punt previst, que és pressupostos, que es tractarà en temps i en forma quan així
es crega oportú. Per a tancar, Sr. Castelló, la veritat és que si vostè necessita més temps
per a assabentar-se de les funcions i finalitat del Consell Econòmic i Social,
gustosament i més ara en aquests moments amb el càrrec que té, m’oferisc per a aclarir-
li tots les dubtes que tinga. Sra. Contreras, li contestaré, no està i vostès companys de
grup els agrairia que traslladaren la resposta o que demane l’acta, bo, jo crec que sabran
vostès, grup del Partit Popular, que la pròxima setmana es realitzaran les proves de
selecció de tres tècnics per al projecte Equal, proves que han hagut de repetir-se després
d’executar-se la sentència el 15 d’octubre, em consta que en el seu moment, ja se li va
advertir en diverses ocasions a la Sra. Contreras que el procediment per a la
configuració de les bases no era el correcte, ella fent cas omís va continuar amb el
procés i el sindicat Comissions Obreres va recórrer uns mesos més tard. Al juliol
d’enguany ix la sentència favorable, quines conseqüències va tenir, que tres persones,
per culpa de la Sra. Contreras, estan al carrer i va haver de paralitzar-se, s’ha intentat
que siga el menys possible, el projecte. Quan ix la sentència al mes de juliol per
descomptat que no recorrerem, com recorrerem per una cosa que vostès havien fet
malament, com aquest equip de govern recorrerà el que vostès havien fet malament, què
és el que vam fer?, primer es va sol·licitar a Comissions Obreres, al sindicat, que
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ajornara l’execució de la sentència ja que els mesos d’estiu era el moment de més
activitat del projecte i, segon, es va acomiadar els tècnics que treballaren de forma que
quan es paralitzara el projecte els afectara el menys possible. He de dir-los que els
tècnics entenen perfectament que no recorreguem ja que nosaltres no havíem sigut
partícips de les bases anteriors. És d’agrair, per descomptat, als tècnics la seua
motivació i l’esforç realitzat per a deixar totes les actuacions preparades i al sindicat
Comissions Obreres per la predisposició a ajornar l’execució de la sentència per al mes
d’octubre, de tal forma que en aquests moments, i durant aquestes setmanes que no
estan els tècnics, el projecte s’ha ressentit mínimament, gràcies als tècnics, i les
actuacions planificades es continuen realitzant, per exemple la pròxima setmana es farà
la segona part del fòrum comarcal de dones. Per cert, vull dir-li a la Sra. Contreras que
estava confosa, que dins de les actuacions previstes fins a finalitzar l’any no estava
previst el Congrés Internacional pel que ella va preguntar, que se li ha informat
malament, aquest Congrés es farà, el Congrés Internacional es realitzarà al juny del
2004 i els avance també que comptarà amb la participació de la Comissaria Europea,
responsable d’ocupació i assumptes socials. Com hauria de saber la Sra. Contreras, el
projecte Equal es basa fonamentalment en la conscienciació i sensibilització amb
l’objecte de pal·liar les desigualtats entre home i dones en ocupació, no és d’esperar en
aquests moments resultats quantitatius de forma immediata, el resultat del projecte té
una perspectiva de futur molt més àmplia. I per a finalitzar, com no, una altra vegada el
Consell Econòmic i Social, llavors la Sra. Contreras diu que per què no s’ha passat, cal
informar-la que el fòrum natural del projecte Equal és l’agrupació de desenvolupament,
que efectivament, la major part dels membres del Consell també està l’agrupació de
desenvolupament, però és el fòrum natural per a debatre tot açò, fa dues setmanes es va
convocar l’agrupació de desenvolupament i se’ls va informar detalladament de la
situació del projecte, ningú es va pronunciar en contra del que havia passat, ningú, més
prompte tot el contrari. I també es va passar un informe de les últimes activitats al
Consell, i he de dir-los que, bo, que es va fer algun comentari i el Consell va entendre
perfectament que aquest tipus de qüestions són pròpies de l’agrupació de
desenvolupament, que tot no pot passar pel Consell, i aqueix Consell de què vostès
parlen, agents que vostès anomenen, parlen en nom dels agents, si alguna vegada han
parlat amb algú a títol personal, per favor, i això consta en acta dels últims consells, que
ningú diga que parla en nom dels agents, potser algú a títol personal haja parlat amb
algun de vostès, però el Consell Econòmic i Social té clares les seues funcions, vostès
no. I finalment trasllade l’acord del Consell Econòmic i Social on diu: llegit per la
presidència l’acord del Ple de l’Ajuntament de Sagunt, data 25 d’octubre del 2003, que
pels sindicats i les associacions d’empresaris que actualment integren el Consell
Econòmic i Social, s’incloga en els convenis col·lectius i en les mesures de foment
d’ocupació, recollides en aquests, el compromís d’incentivar i promoure la contractació
laboral de les dones amb mecanisme idoni de pal·liar l’alta taxa de desocupació
femenina que afecta al municipi de Sagunt. El Ple del Consell Econòmic i Social de
Sagunt per unanimitat acorda traslladar aquesta proposició a les organitzacions sindicals
representades en aquest perquè aquestes les eleven als seus òrgans provincials
competents en matèria de negociació col·lectiva, moltes gràcies.”

El portaveu del grup PP, Sr. BORRÁS, exposa: “Sra. Campayo, sembla que va
ser qui va crear l’òrgan del Consell econòmic i social i vam ser nosaltres, i hi havia una
clara discrepància en la interpretació dels seus Estatuts tant en la representativitat com
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en el funcionament. Per a nosaltres era el que vostè acaba de dir, un òrgan consultiu, i
en funció de les seues discrepàncies és quan se’ls consulta a elles i no haver de portar
allí tots els temes. Nosaltres les dèiem amb intenció, el Sr. Castelló ho deia amb
intenció perquè vostès des de l’oposició ens dèiem que portàrem tot allí, fixen-se la
diferència. Bé, Sra. Calero, Sr. Martín, sí que m’agradaria que estiguera. Sr. Martín, és
vostè jove i crec que desconeix la nostra història recent, abans he demanat intervenir a
la Sra. Presidenta per al·lusions perquè m’he sentit ofès. Vostè és demòcrata no sé des
de quant de temps, jo des de tota la vida i vostè no sap el que és el Grup Popular ni el
Partit Popular, ni quan es va crear el Partit Popular. Mire, el Partit Popular va nàixer al
novembre del 76, AP no era el grup Popular, el grup Popular el va fundar en el 76
oficialment, igual que el Partit Comunista d’Espanya oficialment, al maig del 77,
oficialment, fixe’s si tenia història, nosaltres oficialment també al novembre del 76 per
Pío Cabanillas i el Conde de Embotico, i jo vaig ser un dels seus primers iniciadors, els
germans Attard crec que a vostè li resultaran coneguts, va ser el president constitucional
precisament per al desenvolupament de la nostra Constitució, president de la Comissió,
fixe’s vostè, i des de l’any 60, des dels anys 60 el grup Popular és el grup majoritari, ha
sigut el grup majoritari del Parlament Europeu, imagine’s els que vam recolzar, vam
desenvolupar la Constitució i la vam votar. El prec és aqueix, que coneguen un poc la
història. I l’altre prec és per a vostè com a presidenta, jo no em pose nerviós, Sra.
Calero, és el meu caràcter, el que sí que ocorre és que m’enfade i m’enfade i això
emprenya que no té res a veure amb els nervis, perquè vostè des de la presidència ens
està provocant i això fa enutjar. Jo sent molt que el ROF, que té molts articles, dos-cents
i escaig, no siguen tots coneguts, però n’hi ha un que és fonamental, que és l’article 94.1
i 2, només té dos apartats i és el que regula com dirigir els debats i com han d’intervenir
els grups polítics i venim dient-ho sessió rere sessió. El ponent en el cas d’avui, en el
nostre, que només ha intervingut dues vegades, el grup polític no ha intervingut,
anteriorment hem vist que un ponent de vostès ha intervingut quatre vegades com a
ponents dues vegades i com a representant del grup polític dues vegades més, quatre
vegades, sume vostè els temps per a si ha consumit més temps com a ponent i no està
regulant el temps del ponent, fins ara així ens hem pronunciat ací, siga vostè per a
cridar-li l’atenció, és la seua forma de procedir, ja s’ho farà, posem-nos d’acord si vol
en la junta de portaveus i limitem també el temps als ponents, però ve perfectament
regulat quantes vegades ha d’intervenir el ponent i quantes vegades han d’intervenir els
grups polítics si així ho demanen els grups polítics. Simplement, el tercer prec va dirigit
al president de la SAG, Sr. Muñoz, hem rebut unes cartes com a veïns en els nostres
domicilis que entenc que o hi ha hagut precipitació, sense noms, s’ha dipositat en funció
del nombre d’habitatges davall dels portals, dient-nos on havíem d’anar a tirar el fem i li
assegure que els seixanta metres que allí diu, el Triangle Umbral està molt lluny de ma
casa, perquè els plànols que ens han facilitat als veïns del carrer Progrés, ens ha
correspost els plànols del Triangle Umbral i està molt lluny. A part del malestar que ha
creat, sabem que cal abaratir els costos però precisament ens succeeix igual que en la
Ciutat Vella, hi ha carrers estrets, la zona del mercat cap avall, fins i tots carrers més
estrets, fins i tot que a la Ciutat Vella, no obstant allí hi ha contenidors xicotets i allí
s’estan posant contenidors grans amb el consegüent malestar que en carrers de menys
d’un metre d’amplària davall de la finestra, que les plantes baixes estan habitades,
perquè tinguen allí el contenidor. Han de reconsiderar perquè hi ha altres carrers de més
de cinc metres que fàcilment és solucionable, no es precipiten perquè com a
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conseqüència d’això han llançat les cartes on no procedia i a més no en tots els punts i
en tots els carrers es poden posar els contenidors, res més i moltes gràcies.”

El regidor del grup PP, Sr. CASTELLÓ, indica: “De veritat, Sra. Campayo, que
quan fem una pregunta no la fem ni per molestar-la ni perquè s’ofenga ni perquè ens
done una reprimenda, jo crec que ha quedat obvi que jo no volia aparèixer avui ací, o
siga m’haguera conformat amb qualsevol tipus de resposta que en bona mesura deixara
clar les preguntes que li formulem, de veritat que no hem pretès en cap moment crispar
sinó assabentar-nos. Vostè sap que el Consell econòmic i social només hi ha membres
de l’equip de govern i per tant nosaltres no tenim coneixement, no hi ha membres de
l’oposició, està representat l’equip de govern en el Consell econòmic i social, fins que
no es canvien els Estatuts, els que vam aprovar ací tenia representació només l’equip de
govern i això és així, llavors com que nosaltres no tenim cap tipus de coneixement sobre
el que passa allí més que pel que apareix en premsa he de dir-li en aqueix sentit que va
aparèixer en premsa vostè dient que proposaria al Consell econòmic i social que les
seues decisions foren vinculants i com que no hem vist cap tipus de rectificació en el
sentit de dir que no era veritat això, que era una vincle en la pràctica però no jurídic,
etc., clar, quan es parla de decisions vinculants, no entenc un sentit que no siga tècnic
això cal entendre-ho com a jurídic encara que era una barbaritat pensar que les decisions
d’un Consell econòmic i social podien ser vinculants per a un Ple que té perfecta
autonomia per a decidir el que estime convenient tenint en compte o no els acords que
prenga un Consell econòmic i social. Si vostè agafa una intervenció del Ple verbal com
era la de la pregunta dita a última hora de la intervenció, la llig rapideta, perquè si té poc
de sentit llegir qüestions que es formulen verbalment en un text, encara en tindrà menys
sentit. Per això el que quedava ben clar, sabem que l’Ajuntament almenys no se’ls ha
passat pel cap, no es dedicarà a gestionar hospitals veterinaris, igual tot es pot fer però la
veritat és que nosaltres ho vam comentar per la tramitació de l’assumpte de l’hospital
veterinari, ja sabem que vostè no està tramitant tampoc una llicència d’activitat, ho
estàvem dient en un to en què tots sabíem de què parlàvem, estàvem dient l’expedient
que es va tramitar perquè al final tinguera la qualificació des de Conselleria i en quin
nosaltres li comentàvem que enteníem que el Consell econòmic i social atès que es
tractava d’una activitat que venia a incidir al mercat actual en el que sí que hi ha
professionals que estan exercint aqueixa labor. El ROF a què fa al·lusió sovint el nostre
portaveu, en un dels seus innumerables articles, que no és el 94, fa referència a la
possibilitat d’argumentar breument, com estic fent jo, el perquè o la fonamentació
d’aqueix prec o d’aqueixa pregunta, i li estava dient açò a la delegada de l’àrea en el
sentit que sabem com ha sigut la tramitació de l’expedient i que era el que es tramitava
però com afectava al mercat, en aquest sentit, que hi ha aquests professionals per això
pensàvem que havia d’intervenir i el prec, això era el preàmbul per dir-ho així, el prec
és el següent, ja que vostè diu que hi ha un acord del Consell econòmic i social en el
qual es diu que aqueixes qüestions no han de passar per allí, pregue que al pròxim Ple
porte les actes del Consell econòmic i social des que vostè és delegada o ens passe una
còpia de les actes al grup per a comprovar en quin moment d’un Consell econòmic i
social es va tractar aqueix tema i es va aprovar aqueix tema. Que temes com aqueix no
passen per allí, llavors farem una nota de premsa nosaltres per a dir que el Consell
econòmic i social es desentén de qüestions que sí que la tinguen. D’altra banda vostè
diu que en cinc mesos hi ha hagut quatre reunions i el prec és el següent, a part que ens
done compte de les actes, el prec és que ens diga exactament en què van consistir les
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ordres d’allí perquè, clar, si resulta que l’impost d’Activitats Econòmiques, que jo crec
que algun impacte econòmic i social té en la població, si resulta que el tema del
Consorci del metre cúbic no ha passat pel Consell econòmic i social, diga’ns vostès
quins importants aspectes econòmics i socials que des d’aquest Ajuntament han passat
pel Consell econòmic i social perquè m’agradaria saber de què es tracta perquè no tinc
ni la menor sospita, ara deu ser d’una importància realment impressionant. Pregue que
al pròxim Ple per tant, o al llarg d’ací al pròxim Ple ens donen les actes en què consten
aqueixes qüestions tan d’enorme importància que no ens n’hem assabentat.”

La regidora del grup PP, Sra. MURCIANO, exposa: “Jo porte més d’una
pregunta, en primer lloc dir-li a la Sra. Campayo que si almenys s’ha llegit el que és la
línia d’actuació i programes del Pla de Dinamització Turística, una cosa important. Jo la
pregunta que vaig fer, que no em considere contestada per això te la tornaré a preguntar,
era que aquest òrgan, aquest ens gestor com s’anava a constituir atès que es posava en
marxa, i així em manifestara també per al mes de desembre, posar un òrgan gestor o un
ens gestor en marxa no és tan fàcil com dir, per a demà es constituirà, és cert que m’has
dit que és possible que siga empresa mixta, és una de les tres..., comissió mixta, val,
llavors aqueixa comissió mixta que és la possible, em vols dir, pregunte, estarà
constituïda aqueixa comissió mixta per a la fira de Fitur que és el vint i escaig, vint-i-u o
vint-i-dos de gener?, és a dir, que passem ja un mes, el mes que ve no es constitueix, no
entra en funcionament l’òrgan gestor. Després una altra de les preguntes que faig dins
d’aquest mateix apartat és l’aprovació del pressupost que tindrà aqueix òrgan gestor i
sempre, sempre, siga empresa mixta, siga patronat, siga fundació, sempre hi ha
coresponsabilitat, que és de l’Ajuntament, Agència Valenciana de Turisme i el Sector
Empresarial, sempre, siga com siga el tema i després una altra pregunta que et faig per
si no te l’havia fet és on pensen posar o ubicar l’ens gestor i amb quin personal es
comptarà en aqueix ens gestor. I després vaig a fer-li una pregunta a la regidora
delegada de l’àrea de la Dona, vegem, nosaltres atès que des de la Generalitat
Valenciana hi ha uns plans per a eradicar la violència de gènere i entre aquests plans hi
ha uns programes, un d’ells és el programa d’acollida d’alerta, amb telèfons mòbils a les
dones maltractades, la meua pregunta és que quantes dones maltractades a data d’avui a
la ciutat de Sagunt estan acollides a aquest projecte. I finalment faré dues preguntes a la
delegada de Personal, la primera d’elles és que si em pot dir, per a ara crec que no, serà
prou difícil contestar-les ara però per al pròxim Ple, el nombre de vacants sense cobrir,
les places ocupades per comissions de servei, les d’adscripció provisionals pendents de
concurs, les de personal interí i les de personal laboral temporal. L’última pregunta és
que acaba d’adjudicar-se per Comissió de Govern unes places d’agent de
desenvolupament local, aquestes places tots sabem que són places subvencionades en
un 80% des de la Generalitat Valenciana, la Conselleria d’Ocupació, Hisenda, i que el
que m’ha cridat l’atenció és que en el catàleg de llocs de treball el que hi ha és una
única plaça d’agent de desenvolupament local i em crida l’atenció moltíssim i vull saber
per què, què ha sigut el mètode, que s’haja contractat a través de Comissió acorden, a
través de Comissió de Govern del 12 de novembre, el contractar dues persones. Si
aqueixos diners, si aqueix 80% que dóna la Conselleria, si és que ha donat 160% o si és
que assumirà el segon contracte d’agent de desenvolupament local íntegre
l’Ajuntament, si és que és íntegre, que ho fa l’Ajuntament, estan vostès tornant a
ampliar una plaça, un lloc de treball sense passar pels llocs reglamentaris.”
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El regidor del grup PP, Sr. MARTÍ, assenyala: “Primer, perquè quede constància
repetir uns precs que es van fer en el Ple anterior. El primer al Sr. López-Egea sobre la
documentació del tema de Les Moreres en el qual es va comprometre a més per voluntat
pròpia a entregar-lo per escrit. A la Sra. Alcaldessa també li vaig pregar en aqueix Ple si
havien demanat, millor dit que demanaren des de l’equip de govern al Sr. López-Egea
que rectificara sobre el tema de la desobediència civil amb la Llei d’Estrangeria i també
a la Sra. Alcaldessa se li havia sol·licitat la posició de l’equip de govern respecte a
aqueixa mateixa Llei i ara els d’avui són, primer pel bé de la participació ciutadana i
sobreentenc, veient el gran ple que tenim encara a aquestes hores, pregar per enèsima
vegada que estudien per favor el canvi de dia dels plens perquè possiblement
guanyarem tots en participació i en el públic que assistisca. D’altra banda la veritat és
que els regidors almenys els de l’oposició ens estem havent d’assabentar, sense anar
més lluny, del programa del dia internacional de les persones discapacitades perquè
llegim en premsa que es portaran a cap aquests projectes, la veritat és que ens agradaria
poder-nos assabentar un poc abans sobretot per poder informar també, en ocasions als
propis ciutadans quan ens pregunten o no sabem el que haurem de fer. A col·lació
d’aquest mateix tema també ens hem assabentat per premsa, segons posa en la premsa,
que van a desenvolupar-se unes jornades sobre la Llei d’Estrangeria als col·legis, no
sabem en quin sentit però sí que ens agradaria saber quin és el seu contingut a més que
ens hàgem d’assabentar pels mitjans de comunicació com ens ve ocorrent habitualment.
Gairebé per a acabar un prec sol·licitant, donada el recent atorgament a la ciutat de
València de la Copa Amèrica de vela, que des del nostre Ajuntament, li fem extensiva,
li fem arribar una felicitació a l’Ajuntament de València fins i tot més tenint en compte
que possiblement aquest esdeveniment reporte beneficis a la nostra ciutat com pareix és
possible. I per a acabar vist el que avui ha ocorregut en la intervenció del meu company
Juan Serrano pregar en aquest sentit a la Sra. Alcaldessa que els temps d’intervenció de
tots els grups per favor que es regisquen per les mateixes normes, igual que quan se’ns
haja de cridar l’atenció, se’ns cride igual siguen equip de govern siguem oposició
perquè crec que cridar-nos l’atenció habitualment sempre als mateixos grups i concedir
temps en ocasions més llargs i a altres tallar-nos-els pense que coarta el diàleg que
tinguem a l’hemicicle, moltes gràcies.”

L’Alcaldessa-Presidenta, Sra. CALERO, intervé: “He de dir que amb el de la
Copa Amèrica, realment sent que a l’inici del Ple no ens haguérem donat la felicitació,
jo ho vaig fer, vaig expressar el suport a la Sra. Barberá en el Consell del Port Autònom,
ja fins i tot abans que ho sabérem, ja en aqueix Consell previ a saber la data ja li vaig
donar el suport explícit de l’Ajuntament de Sagunt a aquest esdeveniment però el dia
que va eixir a les 12:00 del matí es va fer públic i a les 12:30 estava eixint un telegrama
felicitant i recolzant, haguera faltat realment avui en iniciar, que aquest Ple s’haguera
pronunciat, ho sent.”

El regidor del grup SP, Sr. GOIG, diu: “Jo volguera fer tres preguntes que van
vinculades, en primer lloc en quin estat es troba l’estat de l’expedient de segregació,
quines mesures s’estan prenent, si s’està començant amb el confrontació de signatures,
en segon lloc volia preguntar també si segueix l’equip de govern plantejant el tema de
fer al·legacions i en tercer lloc que em contestara també per què se’n van a fer aqueixes
al·legacions, res més, gràcies.”
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L’Alcaldesa-Presidenta, Sra. CALERO, exposa: “Jo li puc contestar, Sr. Goig,
que la setmana passada va ser ja quan es va entregar tot l’expedient complet i es
contractarà una empresa per a validar totes les signatures que calga validar, es va a fer
un contracte menor i es va a fer aquesta setmana.”

El regidor del grup SP, Sr. GIL, indica: “El primer prec, coincidisc amb el
company del PP que m’ha precedit, a veure si hi ha possibilitat d’aconseguir que els
plens se celebren un dia lògic i en una hora normal, no hi ha Déu que es crega que des
de les 10 del matí a les 6 de la vesprada que seran estem ací aguantant un dissabte
aquest torrat. Jo us demane per favor que com a equip de govern..., és que si l’aguantes
un dijous dius em queda el divendres i el dissabte per a..., però me n’aniré a casa avorrit
i acovardit. Hi ha possibilitat que ho estudieu i canviem un poc el dia del Ple? Jo crec
que és una cosa lògica i normal que ens ho plantegem perquè estem 25 persones en pla,
bo, sembla que és que ho desitgem però hi ha dos per obligació, que són aquests dos
homes per aquesta part i per la part d’allà hi ha més. La pregunta és que, Sra.
Alcaldessa, jo li pregue per favor que intenten com a equip de govern solucionar
aquesta situació que crec que no és normal, ningú es creu per ací que fem els plens els
dissabtes i estem semblant quantitat d’hores ací en els plens. Segon prec, Sra.
Alcaldessa i a l’equip de govern. Jo li pregue que pensen com solucionaran donar-nos
telèfon a les persones que som regidors però no som ni portaveus ni estem en l’equip de
govern, jo espere, ho dic perquè ho vagen pensant i quan facen el pressupost almenys el
tinguen en compte, per això ho estic dient. I el tercer prec que faig al regidor o regidora
que tinga la competència, en la Comissió d’Urbanisme ja fa diverses comissions que
vaig indicar que hi ha dues empreses en el Sup-2 oest que les grues estan muntades
trencant les voreres, fora d’on deuen estar i estan envaint la via pública però amb unes
bretxes com de quatre per quatre metres i altres dues o tres metres de profunditat.
Llavors el que demane a qui tinga la competència perquè en Urbanisme em van dir que
això no era competència d’Urbanisme, de qui siga, el que no pot fer-se és mantenir
aqueixa situació perquè hi ha greuges comparatius molt grans d’aquesta casa amb els
mateixos funcionaris agafant del coll certs empresaris que són d’ací, perquè
complisquen la Llei, i altres de fora no, llavors el que li demane és que actuen com a
equip de govern perquè tot el món tinga el mateix arrasador a l’hora de tractar-se i a
més en el Pla General hi ha un article que impedeix que es facen aquestes coses, res
més.”

El regidor del grup el Bloc, Sr. FERNÁNDEZ, manifesta: “Bo, Sr. Marcelino, el
que vull manifestar en primer lloc és que a part que és una competència de policia, no
crec que els funcionaris de qualsevol departament d’aquest Ajuntament tracten amb
distint arrasador determinats empresaris en detriment d’altres empresaris, en principi ni
perquè siguen de fora ni perquè siguen del propi municipi. A mi evidentment no em
consta que hi haja cap tipus de discriminació perquè això evidentment seria una
irregularitat.”

El regidor del grup PSOE, Sr. MUÑOZ, assenyala: “Contestarem el prec del Sr.
Borrás. Bo, açò meu és una creu, l’altre dia em van canviar el nom i avui m’han canviat
el càrrec, avui m’han fet el president de la SAG i sóc el vicepresident però, bo, a part
d’això, anem al gra. Vull agrair de veritat, igual que l’altre dia li ho vaig agrair al Sr.
Martí, que m’ho va dir personalment, les disfuncions que es poden produir a l’hora de
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posar els nous contenidors i el nou sistema de recollida i agrair al Sr. Borrás i a la resta
de membres de l’equip de govern i ciutadans que ens estan fent arribar les disfuncions
que estan produint-se perquè estem en un període de prova. Vostès saben, però si no ho
saben jo li ho diré, que el que estem fent és posar un nou tipus de contenidor que es
recull amb un vehicle especial ràpid, xicotet, que s’anomena satèl·lit i que després es
porta a un lloc on es fa l’abocament posteriorment. Per què fem això?, no sols per
estalviar diners, que s’ha dit ací que també es fa, sinó sobretot pel tema que són llocs,
carrers estrets on la presència permanent d’un contenidor molesta i per això només es
posen de sis o set de la vesprada a onze o onze i mitja de la nit i després es recullen i
evitem en canvi que estiguen les bosses de fem com estaven ara a les portes de les cases,
almenys aqueixa és la intenció. Estem veient com solucionar, ja dic, els problemes que
van sorgint. D’altra banda no sabia jo que pot ser en un lloc, a cada veí se li ha enviat
una carta explicant-li el procés i un pla de la part corresponent del poble, de la ciutat que
li correspon. Que eren tres parts, Palmereta, que és on hem començat, Centre al voltant
de la plaça del Sol i plaça dels Autobusos, i la zona de platja, no sé si ha pogut haver-hi
alguna disfunció en el repartiment, ja m’assabentaré i corregirem, moltes gràcies.”

El regidor del grup EU, Sr. LÓPEZ-EGEA, diu: “El dimecres després de la
Comissió de Govern, vaig comparèixer en roda de premsa on vaig estar explicant un
poquet els temes que s’havien abordat en la Comissió, és a dir, la concessió de
subvencions a projectes de cooperació, vaig estar explicant també la col·laboració de la
regidoria i de l’Ajuntament amb el concurs fotogràfic de comerç just, vaig estar
explicant que portaríem a Ple el tema de l’agermanament, vaig estar explicant que se
n’anava a treballar en unes jornades que es volien organitzar amb el tema de Chiapas
ara per a desembre i després el que vaig introduir és que s’havia començat ja als
col·legis públics a treballar un projecte d’escoles sense racisme i ací el que vaig
plantejar també és que des de participació ciutadana, bo, aquesta mateixa setmana he
estat en l’EPA perquè m’han cridat, han sol·licitat una xarrada per a explicar els
continguts de la Llei d’Estrangeria sobretot per l’interès dels immigrants que estan a
l’Escola Per a Adults i jo el que vaig comentar en la roda de premsa és que sí que hi ha
un interès des de participació ciutadana i a partir de gener, que es pose en marxa, la idea
era fer una sèrie d’activitats explicant els continguts de la Llei d’Estrangeria i entre ells
als instituts, des de la nostra òptica clar. A veure què més, amb el tema de Les Moreres,
aqueix tema, jo insistisc, jo puc avançar quelcom però sí que seria convenient que ens
asseguérem a parlar, ací tenim una intervenció que va eixir en premsa, en coordinació
entre manteniment, la societat anònima de gestió, policia, etc., aquest estiu, que ací el
que es va fer és netejar tota la zona, tirar totes les xaboles que estaven buides i es va
començar a treballar un poquet amb les dèsset persones que hi havia. Ací ens hem trobat
amb alguns problemes, primer problema, per exemple que parlant amb l’Institut
Valencià de l’Habitatge, ells ens plantejaven que per a concedir un habitatge, cal estar
com a mínim dos anys empadronat a Sagunt, aqueix és un dels criteris que estableix
l’Institut Valencià de l’Habitatge, m’imagine que si es negocia, igual es pot modificar
aqueix criteri, no ho sé, ho dic perquè vam estar reunits amb les dèsset persones que
estaven a les xaboles en Les Moreres. Nosaltres tenim un problema i és que en aquests
moments l’Ajuntament de Sagunt únicament té un habitatge de propietat municipal, un
que està al carrer dels Clavells i que ha estat ocupat, vivint una família bosniana des de
fa deu anys i ací ningú s’ha preocupat per recuperar aqueix habitatge, el que hem fet és
fer un ofici amb la família amb un compromís pel qual en el moment que s’han ficat en
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un habitatge, ja porten deu anys, més o menys s’han estabilitzat, llavors en el moment
s’han ficat en un habitatge hi ha un acord pel qual en un any han d’abandonar
l’habitatge i poder recuperar-la des de l’Ajuntament per a donar-li un fi social. Portaven
ací deu anys i ningú s’havia preocupat, i, clar, el problema és que arriba la campanya
citrícola i durant els quatre mesos que dura la campanya citrícola el que fan els
treballadors temporers és muntar-se novament les xaboles, llavors aqueix és un
problema que evidentment no l’anem a solucionar en quatre mesos però que estem
veient com podem enfocar el tema de forma sèrie, amb diners i tal, hi ha algunes
històries que ja les puc comptar tranquil·lament i en principi. Si vols ens ajuntem
aquesta setmana i jo t’ho conte tot, hi ha qüestions..., et puc passar els estudis fets amb
Serveis Socials, les famílies, les persones que hi ha allí a Les Moreres, et puc passar una
sèrie de documentació però és una documentació que cal utilitzar amb reserves.”

L’Alcaldesa-Presidenta, Sra. CALERO, indica: “M’agradaria deixar una cosa
clara, si fem des de l’Ajuntament una explicació de la Llei d’Estrangeria als col·legis es
farà una explicació de la Llei d’Estrangeria sense cap interpretació. La interpretació dels
grups polítics està a part de l’explicació de la Llei d’Estrangeria.”

El portaveu del grup EU, Sr. MARTÍN, manifesta: “Jo únicament, el Sr. Borrás
en prec pregunta, explicació, no sé molt bé el que ha volgut dir, però crec que ha
preguntat des de quan em sentia demòcrata, crec que ha sigut, he intentat datar-ho i per
a intentar fixar una data crec que concretament des del 21 de novembre del 75 quan
comptava amb la primerenca edat de vuit, crec que vaig poder parlar amb mon pare del
que havia passat en els últims quaranta anys, simplement era això.”

En el desenvolupament d’aquest apartat i en diferents moments, abandonen
definitivament la sessió el Sr. Civera, Sr. Borrás i Sra. Hernández.

I vist que no hi ha més assumptes a tractar, la presidència clou la sessió a les 18
hores, de tot això, com a secretari, done fe.

ACOMPLIU-HO: L’ALCALDESSA.

ANNEX: INTERVENCIONS DEL PÚBLIC

El Sr. MORCILLO intervé des del públic, sense micròfon, amb la qual cosa no
es pot escoltar bé la gravació, de la seua intervenció es dedueix que parla de la
participació ciutadana en els plens, i del problema del trànsit ja que els cotxes aparquen
ocupant les voreres i la policia hauria de ser la primera a donar exemple.

El Sr. RUIZ manifesta: “Fa prou temps, crec que fa més d’un any, l’associació
de veïns que represente, encara que alguns ací pensen que no hi ha cap associació de
veïns i crec que s’equivoquen, va plantejar i per escrit, va deixar molt clar que quan es
fa una obra en un carrer cal acabar-la en condicions. El carrer la Rosa del nostre poble,
el gas, el cable, tot el que ha passat per allí l’ha deixat en unes condicions lamentables,
però fins i tot del que estava, ja estava malament el carrer però ara està pitjor, ara està
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molt pitjor. Per allí transiten, ja que el nostre barri té una part important de persones
majors, moltes persones majors, si cauen, pareix que ací, a ningú li importa, i a ningú li
importa perquè el carrer després que ha passat el gas i després que ha passat el cable,
segueix estant igual, és a dir, que aquest és un problema molt greu en el nostre barri,
independentment d’altres, per això moltes vegades demanem participació perquè si som
capaços d’anar a uns permisos veïnals quan se’ns ha cridat, cinquanta o seixanta
persones, també crec que hem de ser capaços per a participar en altres projectes fins i tot
per a abonar-los quan toca, anomene’s la RENFE, anomene’s l’av. País Valencià, que
per cert té moltes herbes i a més el pas de vianants revist molta perillositat a l’hora de
passar perquè hi ha uns brucs allí que es mengen els semàfors, vull dir en definitiva i
per a acabar que açò és una qüestió que nosaltres, d’alguna forma volem que
l’Ajuntament tinga en aquestes qüestions un poquet de sensibilitat i atalle aquests
problemes. Seguint el que ha dit el company Morcillo, en algunes coses sí que té raó,
que avui s’ha fet el carrer Manuel Alijarde s’han posat voreres però ja estan els cotxes
damunt, quan les criatures al final hauran de passar per damunt dels cotxes quan isquen
de l’escola, sí que seria bo posar unes estaques a l’hora d’eixir les criatures en aqueix
carrer perquè isquen amb més seguretat, així podrem posar-nos en contacte amb vostès,
però els problemes del barri tractar de resoldre’ls. Em sembla que les associacions de
veïns es fan ací al carrer, no des d’ací a l’Ajuntament i crec que és necessari que deixen
a vegades que fem un poc les coses.”

El Sra. GÓMEZ intervé des del públic sense micròfon, per tant no s’escolta en la
gravació.

El regidor del grup EU, Sr. MARTÍN, diu: “Bon dia, una qüestió puntual al Sr.
Ricardo Ruiz, simplement que sàpiga que el segon tram a què es refereix, del carrer la
Rosa, se n’intervindrà pràcticament la setmana que ve o l’altra, ja es va intervenir, les
primeres actuacions que s’han fet a Sagunt amb el pla de terraplenament han sigut al
carrer Manuel Alijarde, estem començant a treballar i jo crec que, compartint gran part
del que s’ha dit des del públic, simplement que sàpiga que en aqueix tram del carrer de
la Rosa, pràcticament es comença a intervenir, moltes gràcies.”
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